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Αθήνα, σήµερα στις 15 Ιουλίου 2009, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΣΟΥΡΛΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 14/7/2009
εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΙΘ’ συνεδριάσεως του, της Τρλιτης 14
Ιουλίου 2009 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχεδίων
νόµου:

1. «Κύρωση της Συµφωνίας εταιρικής σχέσης και συνεργασίας
για τη σύναψη εταιρικής σχέσης µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοινο-
τήτων και των Κρατών-Μελών τους αφ’ενός και της ∆ηµοκρατίας
του Τατζικιστάν, αφ’ ετέρου και της Τελικής Πράξης».

2. «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας (ΜΟU) µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας για τη Συ-
νεργασία της Ελληνικής Υδρογραφικής Υπηρεσίας και της Υδρο-
γραφικής Υπηρεσίας της Βουλγαρίας».

3. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας σχετικά µε την ίδρυση και λειτουργία Κέντρου Επα-
φής για τη συνεργασία µεταξύ των υπηρεσιών για την ασφάλεια
των συνόρων της Αστυνοµίας, των Τελωνείων και των Υπηρεσιών
∆ιοικητικού Ελέγχου Αλλοδαπών».

4. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας για κοινό έλεγχο σε σχέση µε τη διέλευση των συ-
νόρων».

5. «Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κανό-
νες Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων ∆ιαδικασία Ταχείας
Αδειοδότησης και άλλες διατάξεις».)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
«Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρε-
σιών κινητής τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση συζητήθηκε και ψηφίστηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν
τα άρθρα του νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µία ενότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον ειση-
γητή της Πλειοψηφίας κ. Βρούτση να σας ανακοινώσω ότι σή-
µερα, Τετάρτη 15 Ιουλίου 2009 θα συνεδριάσουν οι ακόλουθες
Κοινοβουλευτικές Επιτροπές:

Στις 11.00’ η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµό-
σιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης, µε θέµατα ηµερήσιας διάταξης: α)
Εκλογή Προεδρείου, β) Επεξεργασία και εξέταση της πρότασης
νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης «Σύµφωνο
Συµβίωσης».

Στις 12.00’ η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, µε
θέµατα ηµερήσιας διάταξης: α) Εκλογή Προεδρείου, β) Ενηµέ-
ρωση των µελών της Επιτροπής από τον Υπουργό Εθνικής Παι-
δείας και Θρησκευµάτων κ. Άρη Σπηλιωτόπουλο, σύµφωνα µε το
άρθρο 36, παράγραφος 7 του Κανονισµού της Βουλής για το
υπό κατάθεση νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων: «Ρύθµιση θεµάτων του Πανεπιστηµιακού και Τε-
χνολογικού Τοµέα της Ανώτατης Εκπαίδευσης και άλλες διατά-
ξεις».

Στις 11.30’ η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας,
µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Ηλεκτρονικά Μ.Μ.Ε. και Τύπος.

Στις 11.40’ η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερι-
κών Υποθέσεων, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Εκλογή Προε-
δρείου.

Στις 12.00’ η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης: Εκλογή Προεδρείου.

Στις 12.20’ η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, µε
θέµατα ηµερήσιας διάταξης: α) Εκλογή Προεδρείου, β) Ενη-
µέρωση των µελών της Επιτροπής από τον Υπουργό Ανάπτυξης,
κ. Κωνσταντίνο Χατζηδάκη, σύµφωνα µε το άρθρο 36 παράγρα-
φος 7 του Κανονισµού της Βουλής, για το υπό κατάθεση νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Μέτρα για τη βελτίωση της
ενεργειακής απόδοσης κατά την τελική χρήση, ενεργειακές υπη-
ρεσίες και άλλες διατάξεις».

Στη 13.00’ η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, µε
θέµατα ηµερήσιας διάταξης: α) Εκλογή Προεδρείου, β) Επεξερ-
γασία και εξέταση της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Έκτακτα µέτρα ενί-
σχυσης των εισοδηµατικά ασθενέστερων στρωµάτων».

Στις 18.00’ η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης: Ενηµέρωση των µελών της Επιτρο-
πής από τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, κ. Ιωάννη Πα-
παθανασίου, σύµφωνα µε το άρθρο 36 παράγραφος 7 του
Κανονισµού της Βουλής, για το υπό κατάθεση νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την ανα-
µόρφωση του νοµικού πλαισίου των ιδιωτικών και επαγγελµατι-
κών σκαφών αναψυχής και την επιβολή ειδικού φόρου και
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έκτακτης εισφοράς, καθώς και τη ρύθµιση θεµάτων του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους και διαφόρων άλλων θεµάτων.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Βρούτσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το

άρθρο 1 του προς ψήφιση νοµοσχεδίου προσδιορίζεται η ταυ-
τοποίηση των χρηστών κινητών τηλεφώνων µε προπληρωµένο
χρόνο οµιλίας. Εισάγεται, λοιπόν, η υποχρέωση των παρόχων κι-
νητής τηλεφωνίας ταυτοποίησης των χρηστών κινητών τηλεφώ-
νωνµεπροπληρωµένοχρόνοοµιλίας.Ακολουθώνταςδιαδικασίες που
ακολουθεί σήµερα όλη σχεδόν η Ευρώπη, δίνουµε πρόσθετα ερ-
γαλεία στις διωκτικές αρχές, για να αντιµετωπίσουν την εγκλη-
µατικότητα και την προστασία της δηµόσιας τάξης από
παράνοµες ενέργειες.

Με το άρθρο 2 περιγράφονται µε σαφήνεια ποια είναι τα στοι-
χεία εκείνα που προσδιορίζουν την ταυτότητα του καρτοκινητού,
αλλά και του χρήστη. Εισάγονται όλοι οι αναγκαίοι ορισµοί για
την εφαρµογή του νόµου. Τα στοιχεία ταυτότητας συνδροµητή
περιλαµβάνουν το ονοµατεπώνυµο, το πατρώνυµο, τον τόπο και
την ηµεροµηνία γέννησης, τη φωτοτυπία δελτίου ταυτότητας ή
διαβατηρίου ή, προκειµένου περί αλλοδαπών, άλλου αντιστοίχου
εγγράφου, βάσει του οποίου επιτρέπεται η είσοδός του στην Ελ-
λάδα και το ΑΦΜ.

Παρόµοια στοιχεία ζητούνται και για τα νοµικά πρόσωπα. Ό,τι
ισχύει για τα προσωπικά δεδοµένα των χρηστών κινητών µε συµ-
βόλαιο θα ισχύει το ίδιο για τους χρήστες καρτοκινητής τηλε-
φωνίας ή και λιγότερα.

Με το άρθρο 3 πλέον οι πάροχοι, οι εταιρείες κινητής τηλε-
φωνίας θα υποχρεούνται να καταγράφουν και θα διατηρούν τα
στοιχεία όλων των συνδροµητών κινητής τηλεφωνίας αντιστοιχί-
ζοντάς τα µε τα στοιχεία της κάρτας SIM ή USIM. Το άρθρο 3
αναφέρει τις υποχρεώσεις των παρόχων κινητής τηλεφωνίας και
τη διαδικασία που θα ακολουθείται. Τα στοιχεία ταυτότητας του
συνδροµητή καρτοκινητού τηλεφώνου µαζί µε τα διαθέσιµα στοι-
χεία ταυτοποίησης του κινητού τερµατικού τηρούνται από τον
πάροχο.

Το σχέδιο νόµου σέβεται απόλυτα τις ισχύουσες διατάξεις
περί προστασίας των προσωπικών δεδοµένων. Υπεύθυνος για τη
διαφύλαξή τους παραµένει ο πάροχος όπως προβλέπεται στο
άρθρο 3, ο οποίος δεν επιτρέπεται να συγκεντρώνει και να φυ-
λάττει παραπάνω στοιχεία από αυτά που ορίζονται στο νοµο-
σχέδιο µε βάση την αρχή του σκοπού της προστασίας των
προσωπικών δεδοµένων. Η ακρίβεια των στοιχείων επαληθεύεται
από την Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Ο
συνδροµητής καρτοκινητού διατηρεί το δικαίωµα να ζητήσει είτε
κατά τη σύναψη της σύµβασης είτε σε µεταγενέστερο χρόνο τη
µη καταχώρησή τους στον ενοποιηµένο τηλεφωνικό κατάλογο
στο πλαίσιο της καθολικής υπηρεσίας και σε έντυπους τηλεφω-
νικούς καταλόγους συνδροµητών, δικαίωµα που διατηρούν και
οι συνδροµητές µε συµβόλαιο.

Καµµία επιπλέον οικονοµική επιβάρυνση δεν θα υπάρξει για
τους χρήστες καρτοκινητών τηλεφώνων. Το συνολικό κόστος
των νέων µέτρων θα το αναλάβουν εξ ολοκλήρου και µόνο οι πά-
ροχοι. ∆εν θα µετακυλιστεί στους καταναλωτές και αυτό θα το
εγγυηθεί και θα το περιφρουρήσει η Εθνική Επιτροπή Τηλεπι-
κοινωνιών και Ταχυδροµείων.

Σύµφωνα µε το άρθρο 4 σε περίπτωση µεταβίβασης πρέπει να
δηλώνεται στον πάροχο το νέο όνοµα που γίνεται χρήστης κάρ-
τας. Σε περίπτωση κλοπής ενηµερώνεται πάλι ο πάροχος και δια-
κόπτει τη σύνδεση της συγκεκριµένης κάρτας η οποία εκλάπη.
Σε αντίθετη περίπτωση, δηλαδή εάν ο συνδροµητής δεν ενηµε-
ρώσει τον πάροχο για αλλαγή του συνδροµητή δηµιουργείται µα-
χητό τεκµήριο ότι ο αρχικός συνδροµητής εξακολουθεί να
παραµένει ο ίδιος µε όλες τις σχετικές έννοµες συνέπειες σε πε-
ρίπτωση τέλεσης αξιόποινων πράξεων.

Σύµφωνα µε το άρθρο 5 ο πάροχος έχει την υποχρέωση να
διατηρεί τα στοιχεία για ένα έτος µετά τη διακοπή του συµβο-
λαίου. ∆ηλαδή, αν κάποιος έχει σύµβαση κινητού και διακόψει τη
σύµβαση αυτή για ένα χρόνο, έχει την υποχρέωση ο πάροχος να
διατηρεί αυτά τα στοιχεία. Μετά όµως υποχρεούται να τα δια-
γράψει.

Με την εισαγόµενη ρύθµιση στο άρθρο 5 παράγραφος 2 πα-

ρέχονται όλες οι εγγυήσεις για την πρόσβαση των αρχών στα τη-
ρούµενα προσωπικά δεδοµένα των χρηστών. Εφαρµόζεται από-
λυτα η ισχύουσα νοµοθεσία για την προστασία του απόρρητου
πρόσβασης των διωκτικών αρχών, ό,τι αφορά δηλαδή την προ-
στασία των προσωπικών δεδοµένων και ισχύει σήµερα στα κι-
νητά µε συµβόλαιο ή στη σταθερή τηλεφωνία. Το νοµοσχέδιο
σέβεται δηλαδή τη θεµελιώδη αρχή που προβλέπει ότι η άρση
του απορρήτου θα πρέπει να επιτρέπεται µόνο για ιδιαιτέρως σο-
βαρά εγκλήµατα. Έτσι, η πρόσβαση των αρχών στα µητρώα αρ-
χείων των συνδροµητών καρτοκινητών τηλεφώνων επιτρέπεται
µόνο µε την ήδη προβλεπόµενη διαδικασία της άρσης του απορ-
ρήτου και µε απόλυτο σεβασµό στο άρθρο 19 παράγραφος 1
του Συντάγµατος σύµφωνα µε το οποίο η άρση του απορρήτου
επιτρέπεται για διακρίβωση µόνο ιδιαίτερα σοβαρών εγκληµά-
των και όχι για κάθε είδους ποινική παράβαση. Οι νέες ρυθµίσεις
σέβονται επίσης απόλυτα και το ν.2225/1994 ο οποίος προβλέπει
ως εγκλήµατα που δικαιολογούν την άρση του απορρήτου µόνο
τα πιο σοβαρά κακουργήµατα που προβλέπονται από τον Ποι-
νικό Κώδικα και τους ειδικούς ποινικούς νόµους.

Με το άρθρο 6 η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυ-
δροµείων ελέγχει µε τακτικούς και έκτακτους ελέγχους τους
όρους εφαρµογής του νόµου και επιβάλλει κυρώσεις όταν δεν
συµµορφώνονται οι πάροχοι.

Με το άρθρο 7 ο χρόνος που δίνεται στους παρόχους γι’ αυτήν
την προσαρµογή είναι µέχρι 30 Ιουνίου του 2010. Μέχρι τότε,
έχουν την υποχρέωση να ενηµερώσουν και να τακτοποιήσουν
τους χρήστες. Με το άρθρο 7 παρέχεται αρκετός χρόνος ώστε
να προσαρµοστούν και οι πάροχοι αλλά και το καταναλωτικό
κοινό και µετά την 30ή Ιουλίου του 2010 ο πάροχος υποχρεούται
να διακόψει άµεσα την παροχή της υπηρεσίας κινητής τηλεφω-
νίας, εφόσον οι συνδροµητές δεν έχουν συµµορφωθεί µε τις
νέες ρυθµίσεις.

Οι πάροχοι έχουν πολλά µέσα στη διάθεσή τους και έχουν τη
διακριτική ευχέρεια αλλά και την οικονοµική ευχέρεια να επιλέ-
ξουν το µέσο µε το οποίο θα ενηµερώσουν τους καταναλωτές.
Η ποινή διακοπής, εάν δεν γίνει αυτή η συµµόρφωση, αρχίζει από
την 30η Ιουλίου 2010, δηλαδή, µέχρι τέλη Ιουνίου, θα πρέπει να
γίνει η ενηµέρωση από τους παρόχους και µετά την 30η Ιουλίου
θα αρχίσει να επιβάλλεται η ποινή διακοπής σύνδεσης.

Με το άρθρο 8, τροποποιείται η παράγραφος 7 του άρθρου 5
του νόµου 3471 του 2006. Απαλείφεται ο όρος «χρήση» που
υπήρχε στην προηγούµενη διάταξη για τις ανάγκες εναρµόνισης
της διάταξης µε τις νέες ρυθµίσεις. Παραµένει όµως η δυνατό-
τητα πληρωµής των υπηρεσιών ηλεκτρονικών επικοινωνιών για
τους χρήστες ανωνύµως είτε µε ψευδώνυµο.

Για την τροπολογία η οποία εισέρχεται µε το άρθρο 9. Με την
προτεινόµενη τροπολογία-προσθήκη σκοπείται η παροχή απο-
ζηµίωσης στους συµβεβληµένους ιατρούς πρωτοβάθµιας και
δευτεροβάθµιας ιατρικής εξέτασης των υποψηφίων οδηγών και
οδηγών αυτοκινήτων και µοτοσικλετών των Νοµαρχιακών Αυτο-
διοικήσεων όλης της χώρας. Τούτο δε επιχειρείται για το λόγο
ότι µε το νόµο 3697/2008 «ενίσχυση της διαφάνειας του κρατικού
προϋπολογισµού, έλεγχος των δηµοσίων δαπανών, µέτρα φο-
ρολογικής δικαιοσύνης και άλλες διατάξεις» καταργήθηκε ο ει-
δικός λογαριασµός του νοµοθετικού διατάγµατος 638/70 περί
ιατρικής εξετάσεως των οδηγών αυτοκινήτων διτρόχων, τριτρό-
χων µετά κινητήρος και µοτοποδηλάτων. Και είναι αδύνατη η
πληρωµή των ιατρών πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας ιατρι-
κής εξέτασης των υποψηφίων οδηγών και οδηγών αυτοκινήτων
και µοτοσικλετών για τη χορήγηση σ’ αυτούς πιστοποιητικών
υγείας.

Επίσης, µε το άρθρο 10, µε την υπ’ όψιν τροπολογία επανα-
φέρεται η απαλλαγή συγκεκριµένων ναυτιλιακών εταιρειών από
το φόρο της συγκέντρωσης κεφαλαίων που έχει καταργηθεί µε
τις διατάξεις του άρθρου 24 του ν. 3763/2009. Ειδικότερα προ-
βλέπεται ότι από 25.6.2009, ηµεροµηνία κατάθεσης των προτει-
νόµενων ρυθµίσεων στη Βουλή, δεν υπάγονται στις διατάξεις
του ν. 1676/86 οι αλλοδαπές ναυτιλιακές εταιρείες του άρθρου
25 του ν. 27/75 που έχουν εγκαταστήσει ή εγκατασταθούν γρα-
φεία ή υποκαταστήµατα στην Ελλάδα, οι αλλοδαπές πλοιοκτή-
τριες εταιρείες του άρθρου 13 του Νοµοθετικού ∆ιατάγµατος
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2687/1953 και οι ειδικές ναυτιλιακές επιχειρήσεις που συνιστώ-
νται ή έχουν συσταθεί σύµφωνα µε το άρθρο 16 των εγκριτικών
πράξεων νηολόγησης του άρθρου 13 του Νοµοθετικού ∆ιατάγ-
µατος 2687 του 1953.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο συγκεκριµένο προς ψήφιση
νοµοσχέδιο, για το οποίο η διαβούλευση κράτησε αρκετό διά-
στηµα, εγκαινιάστηκε µάλιστα και η καινούργια διαδικασία που
εισάγαµε στον Κανονισµό της Βουλής, έγινε εκτενής συζήτηση,
αναδείχθηκαν οι προθέσεις της Κυβέρνησης που στοχεύουν στο
να βοηθήσουν τις διωκτικές αρχές ώστε να διαφυλαχθεί το πο-
λυτιµότερο κοινωνικό αγαθό που λέγεται δηµόσια ασφάλεια. Και
µάλιστα το παρόν νοµοσχέδιο έρχεται σε µια χρονική συγκυρία
το οποίο το κάνει και επίκαιρο στη βάση των συλλήψεων που
έχουν γίνει στην τροµοκρατική-εγκληµατική αυτή οργάνωση και
επιβάλλεται να το ψηφίσουµε και να δώσουµε εργαλεία και στις
διωκτικές αρχές αλλά και στη δικαιοσύνη να κάνουν όσο µπο-
ρούν καλύτερα τη δουλειά τους.

∆υστυχώς, όµως, για άλλη µία φορά εκ µέρους της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης αναδεικνύεται µια πολιτική στάση η οποία
όχι είναι υπέρµετρα φλύαρη και επιπόλαιη, αλλά είναι µια στάση
που αναδεικνύει ότι έχουν ένα και µόνο σκοπό, την κατάκτηση
εξουσίας και σε καµµία περίπτωση ακόµη και σε τέτοιου είδους
νοµοσχέδιο το οποίο επιβάλλεται για να βοηθήσουµε τις διωκτι-
κές αρχές, δεν υπάρχει µία µίνιµουµ συνεννόηση και αναφέροµαι
στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση γιατί είναι ένα κόµµα το οποίο
επιδιώκει να γίνει αύριο Κυβέρνηση και προβάλλουν λόγους και
επιχειρήµατα τα οποία είναι πέρα από κάθε λογική, όπως παρα-
δείγµατος χάριν έρχεται και υποστηρίζει στην επιχειρηµατολο-
γία της για τη µη ψήφιση του νοµοσχεδίου, στις τρεις µεγάλες
εταιρείες της κινητής τηλεφωνίας και από την άλλη µεριά λέει
ότι είναι ένα νοµοσχέδιο πρόχειρο το οποίο δεν θα φέρει αποτε-
λέσµατα.

Χρειάζεται ακόµα λίγο περισσότερη σοβαρότητα από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση γιατί ο δρόµος προς τις εκλογές φυ-
λάει πολλές εκπλήξεις. Και αυτοί που δεν έχουν σοβαρότητα, ει-
δικά σε τέτοιες περιόδους, σίγουρα θα το εισπράξουν από τον
ελληνικό λαό.

Είµαι από εκείνους που πιστεύουν ότι θα πρέπει σε ζητήµατα
µείζονος σηµασίας, ειδικά όπως είναι το ζήτηµα της εγκληµατι-
κότητας που αναπτύσσεται το τελευταίο διάστηµα στον τόπο
µας, όλοι πολιτικά να στηρίξουµε πρωτοβουλίες και να χαιρετί-
σουµε αυτό το οποίο η Ελληνική Αστυνοµία κατάφερε µε τη σύλ-
ληψη αυτής της εγκληµατικής οργάνωσης.

Ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βρούτση.

Το λόγο έχει ο κ. Σκουλάς, εισηγητής του ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το εάν εί-

µαστε σοβαροί αφήστε το να το κρίνει ο πολίτης που καθηµερινά
µας παρακολουθεί. Η Κυβέρνηση προσπαθεί να πείσει ότι το νο-
µοσχέδιο που συζητάµε είναι ένα τεχνικό νοµοσχέδιο, ένα αδιά-
φορο νοµοσχέδιο, που δεν αξίζει τον κόπο η Αντιπολίτευση να
κάνει τόση φασαρία. Λοιπόν, ξεχνάτε την τροπολογία για τις κά-
µερες και το DNA, τροπολογία που δεν συζητήθηκε στην Επι-
τροπή και τροπολογία που περιορίζει ξεκάθαρα τα ατοµικά
δικαιώµατα του Έλληνα πολίτη. Τολµήστε, λοιπόν, να παραγγεί-
λετε δηµοσκόπηση, αφού τελικά µόνο αυτές είναι το εργαλείο
χάραξης της πολιτικής σας και του σχεδιασµού. Κάντε, λοιπόν,
µια δηµοσκόπηση και να ρωτάτε εάν οι πολίτες επιθυµούν να πα-
ρακολουθούνται είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο, τρια-
κόσιες εξήντα πέντε ηµέρες το χρόνο, γιατί περί αυτού
πρόκειται, εάν το έχετε καταλάβει, κύριε συνάδελφε. Είναι επι-
κίνδυνες λογικές. Είναι επικίνδυνες σκέψεις που διολισθαίνουν
σε ατραπούς άλλων, ξεχασµένων εποχών.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο περιορίζει ξεκάθαρα τα ατοµικά δι-
καιώµατα και τις ελευθερίες. Στον Έλληνα που αρχίζει να φοβά-
ται για το µέλλον του, για το µέλλον των παιδιών του, για την
εργασιακή του θέση, για την περιουσία του, για την ίδια του τη
ζωή, απαντούµε ότι η λύση δεν είναι η αυθαιρεσία, η λύση δεν
είναι η συντηρητικοποίηση της κοινωνίας, η λύση δεν είναι η ξε-

νοφοβία, η λύση δεν είναι ο ρατσισµός. Η λύση τελικά δεν είναι
οι κάµερες και ο έλεγχος από τον «µεγάλο αδελφό». Η λύση δεν
είναι ο έλεγχος της ίδιας του της ζωής. Η λύση στο φόβο είναι
µία ανοιχτή κοινωνία της δηµοκρατίας, του διαλόγου -που δεν
έγινε διάλογος γι’ αυτό το νοµοσχέδιο- της συζήτησης, της κοι-
νωνικής αλληλεγγύης. Η λύση είναι η κοινωνία των ατοµικών δι-
καιωµάτων και ελευθεριών, η λύση δεν είναι ο ίδιος ο φόβος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, έχοντας διαπιστωµένα χάσει πλέον την πρωτοβουλία
των κινήσεων και λοξοκοιτώντας συνέχεια όλο και πιο δεξιά, µας
έφερε εδώ ένα νοµοσχέδιο προβληµατικό. Προβληµατικό, διότι
παραβιάζει κάθε νόµο και νοµολογία µέχρι αποφάσεις του Ευ-
ρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, του Συµβουλίου Ευρωπαϊκής Ένωσης
και διατρέχει από άκρο σε άκρο µε διατάξεις που προωθούνται
από το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών, προκειµένου να
λύσει το πρόβληµα –υποτίθεται- της εγκληµατικότητας στη
χώρα. Εχθές, µίλησα για µελέτες που δεν υπάρχουν, κατέθεσα
συγκεκριµένα πράγµατα και ρωτάω τον Υπουργό που µας έφερε
µία µελέτη από την Ισπανία εάν είναι στα ισπανικά, γιατί δεν ξέ-
ρουµε να διαβάζουµε ισπανικά και θα ήθελα τα αποτελέσµατα
της µελέτης να µας τα µεταφράσουν.

Ξεκινώντας από το πρώτο άρθρο του νοµοσχεδίου, ξεκαθαρί-
ζουµε, λοιπόν, ότι δεν µπορεί το νοµοσχέδιο αυτό να λύσει το
πρόβληµα, γιατί στην ουσία µε την εφαρµογή του νοµοσχεδίου
το οργανωµένο έγκληµα και όσοι εκδηλώνουν πρόθεση να εκτε-
λέσουν αξιόποινες πράξεις µε τη χρήση καρτοκινητών θα λάβουν
τα µέτρα τους, θα προµηθευτούν κάρτες SIM από χώρες στις
οποίες δεν ισχύει η ταυτοποίηση και θα υλοποιήσουν τα σχέδιά
τους. Έτσι, θα έχουµε ένα νέο έγκληµα, θα έχουµε µία νέα
µαύρη αγορά που µαζί µε τα παράνοµα DVD και CD και τις τσά-
ντες έξω εδώ στο Σύνταγµα θα εµπορεύεται και κάρτες SIM.

Ο ίδιος ο Υπουργός Μεταφορών στην τοποθέτησή του στην
Επιτροπή λέει: «Συµπερασµατικά, το Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών και η Κυβέρνηση έχει πλήρη συνείδηση ότι ο
νόµος, όπως και ο κάθε νόµος, δεν αποτελεί πανάκεια, για την
αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας. Η κυκλοφορία στην αγορά
καρτών SIM από χώρες που δεν επιβάλλουν την ταυτοποίηση
των χρηστών, το παραεµπόριο καρτών κ.λπ., είναι προβλήµατα
που θα αντιµετωπιστούν στη συνέχεια µε τη συνεργασία των
εταιρειών στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή διµερών συµ-
φωνιών µε άλλες χώρες». Και ρωτάω: ∆ιµερή συµφωνία µε την
Τουρκία; Εδώ δεν τηρούν την υπογραφή τους στην επαναπροώ-
θηση των µεταναστών, θα κάνουµε διµερή συµφωνία µε την
Τουρκία για τέτοια πράγµατα; Όπως είπα και χθες, σε έκθεση
της Υπηρεσίας Επικοινωνίας και Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης
της Αυστραλίας µε τίτλο: «Βελτιώνοντας τις διαδικασίες ελέγχου
ταυτότητας για αποπληρωµένες κινητές υπηρεσίες», η µελέτη
καταλήγει ότι δεν υπάρχει καµµία µείωση της εγκληµατικότητας
σε σχέση µε τα καρτοκινητά.

Γιατί λοιπόν η Κυβέρνηση επιδεικνύει βιασύνη να εφαρµόσει
ένα νόµο µε αµφίβολα αποτελέσµατα; Επίσης περιµένουµε τη
µελέτη από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η οποία µιλά για τον
κλωβό ασφάλειας στις φυλακές. Να µας πει τελικά εάν υπάρχει
πρόβληµα υγείας γιατί εάν υπάρχει θα πρέπει να φύγει και από
τη Βουλή γιατί και εµείς έχουµε παιδιά και πρέπει να προστα-
τεύσουµε την υγεία µας.

Το δεύτερο άρθρο είναι επεξηγηµατικού χαρακτήρα. Όµως το
σηµείο δ.δ. στην παράγραφο 4 χρειάζεται ξεκαθάρισµα γιατί η
απόφαση 2476 της Αρχής Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπικού
Χαρακτήρα λέει ότι η συλλογή αντιγράφων αστυνοµικής ταυτό-
τητας υπερβαίνει το σκοπό της επεξεργασίας που είναι η ταυτο-
ποίηση του προσώπου και ότι η απλή επίδειξη του δελτίου
αστυνοµικής ταυτότητας επαρκεί για αυτόν το σκοπό. Θα το κα-
ταθέσω για τα Πρακτικά.

Θέλω τώρα να προχωρήσω στις τροπολογίες και συγκεκρι-
µένα σε αυτήν για τις κάµερες και το DNA. ∆εν υπάρχει καµµία
µελέτη που να αποδεικνύει σχέση µεταξύ καµερών και εγκληµα-
τικότητας. Εκτός από πολιτικά πρέπει να µιλάµε και επιστηµο-
νικά. Στη Μεγάλη Βρετανία υπάρχουν τέσσερα εκατοµµύρια
διακόσιες χιλιάδες κάµερες δηλαδή µια κάµερα ανά δεκατέσσε-
ρις πολίτες και πεντακόσιες χιλιάδες κάµερες µόνο στο Λονδίνο.
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Ο µέσος Λονδρέζος φωτογραφίζεται κατά µέσο όρο τριακόσιες
φορές την ηµέρα από τη διαδροµή στο σπίτι µέχρι την εργασία
του. Οι κάµερες αυτές στοίχισαν για την τριετία 1999-2001
170.000.000 στερλίνες. Μια κάµερα στοιχίζει στην Αµερική περί-
που 10.000 δολάρια. Θα περίµενε κανείς ότι στη Μεγάλη Βρετα-
νία µε αυτήν τη µεγάλη παρουσία καµερών να έχουµε τη
µικρότερη εγκληµατικότητα. Έρχεται όµως η έρευνα του Βρε-
τανικού Υπουργείου Εσωτερικών το 2002 από τη διεύθυνση
ερευνών ανάπτυξης και στατιστικής όπου οι ερευνητές εξετά-
ζουν και συγκρίνουν τα στοιχεία δεκάδων µελετών που έχουν
πραγµατοποιηθεί για αυτό το θέµα τόσο στη Βρετανία όσο και σε
άλλες χώρες. Το 50% των µελετών καταλήγει στο ότι, τα απο-
τελέσµατα ήταν µηδαµινά µε ουδεµία µεταβολή στα επίπεδα της
εγκληµατικότητας. Στο άλλο 50% η µείωση της εγκληµατικότη-
τας ήταν µόνο 4% δηλαδή ποσοστό στατιστικά αδιάφορο. Σε µια
περίπτωση στη Γλασκώβη σε περιοχές που υπάρχουν κάµερες
υπήρξε αύξηση της εγκληµατικότητας κατά 9%. Θα καταθέσω
και αυτήν τη µελέτη για τα Πρακτικά.

Υπάρχει και µια δεύτερη εργασία του Υπουργείου Εσωτερικών
της Μεγάλης Βρετανίας του 2005 που και αυτή θα καταθέσω.
Εκτιµά τον αντίκτυπο των κλειστών κυκλωµάτων τηλεόρασης. Οι
ερευνητές παραδέχονται ότι υπήρχαν µεγάλες προσδοκίες και
έλλειψη ρεαλισµού για το τι θα έπρεπε να περιµένει κανείς από
τις κάµερες. Με άλλα λόγια όπως αναφέρουν διαδοχικές βρετα-
νικές κυβερνήσεις προώθησαν τις κάµερες ως απάντηση για τα
προβλήµατα της εγκληµατικότητας. Το συµπέρασµα που βγαί-
νει από την ανάλυση είναι ότι τα κλειστά κυκλώµατα τηλεόρασης
είναι αναποτελεσµατικά εάν η βασική επιδίωξη είναι η µείωση της
εγκληµατικότητας. Η µεγάλη πλειοψηφία των στόχων που είχαν
τεθεί δεν επιτεύχθηκε. Την ίδια στιγµή η Μεγάλη Βρετανία βρί-
σκεται στην πρώτη θέση της εγκληµατικότητας πολύ µακριά από
τη Νότια Αφρική που θεωρείται µια χώρα µε πολύ έντονη εγκλη-
µατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Σκουλάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες µελέτες οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχουµε αναφερθεί στο παράδειγµα της µελέτης του Μπέρ-
κλεϊ στο Σαν Φρανσίσκο του Μαρτίου του 2008. Οι ερευνητές
διαπιστώνουν µείωση στις µικροκλοπές κατά 22% σε απόσταση
τριάντα µέτρων από τις κάµερες και αύξηση της εγκληµατικότη-
τας στα εβδοµήντα πέντε µέτρα από τις κάµερες.

Οι κλοπές πάνε λίγο παραπέρα, γιατί δεν τα βλέπουν οι κάµε-
ρες.

Τα ίδια και στο Ντάλας. Ο δήµαρχος της πόλης δίνει στη δη-
µοσιότητα τον Απρίλιο του 2009 στοιχεία που δείχνουν µείωση
της εγκληµατικότητας στο 11% σε περιοχές που είχαν τοποθε-
τηθεί οι κάµερες, όµως ταυτόχρονη µείωση 18,7% σε σηµεία που
δεν υπάρχουν κάµερες. ∆εν υπάρχει καµµία µελέτη λοιπόν που
να αποδεικνύει σχέση µεταξύ καµερών και εγκληµατικότητας. Το
Λονδίνο έχει πεντακόσιες χιλιάδες κάµερες και θα έπρεπε να
είναι ο επί γης Παράδεισος. Το κόστος της τοποθέτησης θα είναι
αστρονοµικό και είναι προτιµότερο τα χρήµατα που θέλετε να
δαπανήσετε, για να µη µιλάµε µόνο πολιτικά αλλά να µιλάµε και
πρακτικά, να τα δώσετε στην Ελληνική Αστυνοµία, προκειµένου
να αναβαθµίσετε και να εκπαιδεύσετε τις υποδοµές της ΕΛΑΣ.

∆ηµιουργία τράπεζας DNA: Κανένας δεν µπορεί να αµφισβη-
τήσει ότι το DNA έχει βοηθήσει τις αστυνοµικές Αρχές σ’ όλο τον
κόσµο να εξιχνιάσουν πολλά και σοβαρά εγκλήµατα, κυρίως σε-
ξουαλικά εγκλήµατα. Όµως ταυτοποίηση δεν σηµαίνει αυτοµά-
τως και διαλεύκανση ενός εγκλήµατος. Μπορεί το βιολογικό
υλικό -που είναι το σάλιο, η τρίχα, το αίµα, ο ίδιος ο ιδρώτας-
που βρέθηκε και συνδέθηκε µε το DNA στη βάση δεδοµένων να
ανήκει σε κάποιον που βρέθηκε τυχαία στο σηµείο του εγκλήµα-
τος µερικές ώρες νωρίτερα, κάτι που συµβαίνει συχνά. Και έχουν
παρθεί εδώ αποφάσεις από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο που τονί-
ζουν ότι εάν αθωωθεί ο κατηγορούµενος στο δικαστήριο θα πρέ-
πει να καταστραφεί το προφίλ του DNA, δηλαδή η επεξεργασία,
οι πληροφορίες που υπάρχουν από το βιολογικό υλικό. Εσείς
εδώ έρχεστε λοιπόν µ’ αυτή την τροπολογία και λέτε –δεν ξέρω
αν το έχει καταλάβει η ελληνική κοινωνία εκεί έξω- ότι και για

πληµµελήµατα θα µπορεί ο αστυνοµικός της γειτονιάς να πάρει
DNA, δηλαδή για παράβαση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας ή
για διαδηλωτές. Υπάρχει το παράδειγµα µε τις κάµερες µε τους
εναερίτες της ∆ΕΗ. Είναι πράγµατα τα οποία µία δηµοκρατική
κοινωνία δεν µπορεί να τα δεχθεί και δεν µπορεί να τα δεχθεί
γιατί θα πέσουν και στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. ∆εχόµαστε την
τράπεζα DNA για τα κακουργήµατα, για τις δολοφονίες, για
πράγµατα τα οποία είναι λογικά. Όµως δεν µπορείτε να βάλετε
την ελληνική κοινωνία στη λογική ότι οι κάµερες και ο έλεγχος
DNA θα είναι για όλους τους Έλληνες πολίτες.

Καταλήγω να πω ότι η υποχρεωτική λήψη και χρήση –για να
είµαι ξεκάθαρος- του γενετικού υλικού πρέπει να περιορίζεται
στα κακουργήµατα κατά της ζωής και της γενετήσιας ελευθε-
ρίας και όχι στα απλά πληµµελήµατα µε απειλούµενα όρια ποινής
από τρεις µήνες και πάνω, γιατί έτσι θα βάλουµε και τις µικρο-
κλοπές. Πρέπει να δεχθούµε επίσης ότι σε αθωωτική απόφαση
το DNA θα καταστρέφεται αµέσως, ενώ σε καταδικαστική θα δια-
τηρείται ανάλογα µε τη φύση του αδικήµατος, από επτά χρόνια
στα ελαφρότερα αδικήµατα έως και ισοβίως, εάν πρόκειται για
έναν κατά συρροήν δολοφόνο ή έναν µεγάλο εγκληµατία. Θεω-
ρούµε ότι είναι ορθή η ρύθµιση για τη διατήρηση του αποτυπώ-
µατος του γενετικού υλικού και όχι του ίδιου του γενετικού
υλικού, δηλαδή του βιολογικού υλικού, γιατί από εκεί υπάρχουν
πολλές πληροφορίες.

Θέλω να κλείσω την οµιλία µου µε την τροπολογία για τις δη-
µοσκοπήσεις. Ο ρόλος των δηµοσκοπήσεων υπερτιµήθηκε τα τε-
λευταία χρόνια. Εδώ όµως θα πρέπει, κατά τη γνώµη µου, να
προσθέσετε στην τροπολογία µία υποσηµείωση που θα λέτε ότι
όταν η Νέα ∆ηµοκρατία είναι µπροστά στις δηµοσκοπήσεις οι
δηµοσκοπήσεις πρέπει να γίνονται µέχρι σαράντα οκτώ ώρες
πριν τις εκλογές και όταν η Νέα ∆ηµοκρατία είναι πίσω στις δη-
µοσκοπήσεις θα πρέπει οι δηµοσκοπήσεις να γίνονται µέχρι δε-
καπέντε µέρες πριν τις εκλογές! ∆εν είναι σοβαρά πράγµατα
αυτά, να έρχεστε κάθε χρόνο και να αλλάζετε τους νόµους: δε-
καπέντε µέρες µπροστά οι δηµοσκοπήσεις το 2007, µετά το 2008
αλλαγή µε τον κ. Ρουσόπουλο, και σήµερα ξανά τα ίδια. Εµείς
λέµε ότι υπάρχει πρόβληµα στην ελληνική αγορά των δηµοσκο-
πήσεων. Και υπάρχει πρόβληµα διότι δεν είναι ξεκάθαρο το
πεδίο.

Προϋποθέσεις δηµοσίευσης ερευνών. Θα µιλήσω πάλι επι-
στηµονικά. Ως προς το ερωτηµατολόγιο, να δηµοσιεύεται ολό-
κληρο το ερωτηµατολόγιο που ετέθη στους πολίτες σε κάθε
δηµοσκόπηση που δηµοσιοποιείται. Όσοι δηµοσιοποιούν έρευ-
νες θα πρέπει να αναφέρουν ποιος παράγγειλε, ποιος πλήρωσε
την έρευνα και ποιος σχεδιάζει το ερωτηµατολόγιο.

Ως προς τα δηµογραφικά στοιχεία, για όλες τις έρευνες να δη-
µοσιεύονται τα δηµογραφικά χαρακτηριστικά του δείγµατος,
σταθµίσεις, δηµιουργία ανεξάρτητης αρχής επιστηµονικού ελέγ-
χου, που δεν υπάρχει.

Εν πάση περιπτώσει, θα πρέπει να γίνει εδώ δηµόσιος διάλο-
γος. Η εκ νέου δεύτερη τροποποίηση του νόµου δείχνει την προ-
χειρότητα και τον τυχοδιωκτισµό που η Κυβέρνηση θέλει να
νοµοθετήσει, γιατί βλέπει ότι έρχονται εκλογές και απ’ ό,τι φαί-
νεται θα τις χάσετε τις εκλογές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Σκουλά.

Θέλω να ενηµερώσω το Τµήµα ότι συγκεκριµένα για τις τρο-
πολογίες –ας το ακούσουν όλοι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσω-
ποι- θα δοθεί άνεση χρόνου, όταν παρεµβαίνουν οι Υπουργοί. Σε
κάθε τροπολογία θα δοθεί χρόνος επαρκής στους Κοινοβουλευ-
τικούς Εκπροσώπους να παρεµβαίνουν.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Γκιόκας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν περάσουµε στην κριτική επί

των άρθρων και κυρίως στην κριτική επί των τροπολογιών –τις
θεωρούµε πιο σηµαντικές από το νοµοσχέδιο- θα θέλαµε να ανα-
φερθούµε σε ορισµένα ζητήµατα που τέθηκαν χθες κατά τη συ-
ζήτηση επί της αρχής. Ακούστηκαν και από Βουλευτές της Νέας
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∆ηµοκρατίας και από τον Υπουργό, αλλά και από ορισµένους
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ.

Κατ’αρχάς εµείς σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θέλουµε
να ξεκαθαρίσουµε ότι δεν θεωρούµε αφ’ ενός τα ατοµικά πολι-
τικά δικαιώµατα, τις δηµοκρατικές λαϊκές ελευθερίες και αφ’ ετέ-
ρου την ασφάλεια των πολιτών δυο µεγέθη ανταγωνιστικά, δυο
µεγέθη τα οποία είναι ασύµβατα και αντίθετα µεταξύ τους και
που το ένα πρέπει να θυσιάζεται, να παραµερίζεται και να πε-
ριορίζεται σε βάρος του άλλου.

Εµείς θεωρούµε ότι συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο. Ο περιο-
ρισµός των δηµοκρατικών δικαιωµάτων και ελευθεριών, των συν-
δικαλιστικών ελευθεριών, των ατοµικών και πολιτικών δικαιωµάτων
επιτείνει το αίσθηµα ανασφάλειας των πολιτών.

Κι εδώ υπάρχουν πάρα πολλά παραδείγµατα που µπορούµε
να αναφέρουµε. Επιτείνεται το αίσθηµα ανασφάλειας των πολι-
τών, όταν δίνεται η δυνατότητα και µε τη σηµερινή τροπολογία
να παρακολουθούνται χιλιάδες πολίτες, οι οποίοι παίρνουν
µέρος σε συναθροίσεις, συγκεντρώσεις και άλλες τέτοιου είδους
δραστηριότητες.

Επιτείνεται το αίσθηµα ανασφάλειας των πολιτών, όταν δυνα-
µώνει και ενισχύεται ο εργοδοτικός αυταρχισµός και η τροµο-
κρατία στους χώρους δουλειάς, όταν απεργίες, εργατικές και
λαϊκές κινητοποιήσεις χαρακτηρίζονται ως εγκλήµατα µε βάση
τελευταία γνωµοδότηση του πρώην Εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου κ. Σανιδά.

Άρα, λοιπόν, σε καµµία περίπτωση δεν µπορούµε να θεωρή-
σουµε ατοµικά πολιτικά δικαιώµατα και ασφάλεια των πολιτών
δυο µεταξύ τους αντίθετα µεγέθη.

Πρέπει να πάρουµε υπ’ όψιν µας αυτές τις πλευρές, πέραν από
την εγκληµατικότητα που ασφαλώς υπάρχει και ασφαλώς δυνα-
µώνει. Απέναντι σ’ αυτή το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας όχι
µόνο δεν κλείνει τα µάτια, αλλά την αντιµετωπίζει δεµένη µε τις
αιτίες που τη γεννούν και την αναπαράγουν, δεµένη µε τις κοι-
νωνικές αντιθέσεις που οξύνονται ιδιαίτερα σε συνθήκες κρίσης
της καπιταλιστικής οικονοµίας, δεµένη µε τη δράση επιχειρηµα-
τικών οµίλων που στο όνοµα του κέρδους αξιοποιούν και νόµιµα
και παράνοµα µέσα, δεµένη µε το οργανωµένο έγκληµα, το
οποίο διασυνδέεται και διαπλέκεται µε µυστικές υπηρεσίες,
ακόµη και µε αυτόν τον ίδιο κρατικό µηχανισµό.

Συνεπώς εµείς κάτω απ’ αυτό το πρίσµα κρίνουµε τις συγκε-
κριµένες νοµοθετικές παρεµβάσεις της Κυβέρνησης. Κάτω απ’
αυτό το πρίσµα κρίνουµε την υπερπροβολή, η οποία γίνεται το
τελευταίο διάστηµα στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης σε όλη
αυτήν την υπόθεση της σύλληψης των υπόπτων για την απαγωγή
του εφοπλιστή Παναγόπουλου.

Θεωρούµε ότι η διόγκωση τέτοιων ενεργειών και δράσεων, οι
κίνδυνοι που δήθεν απορρέουν από την παρουσία χιλιάδων µε-
ταναστών και προσφύγων στη χώρα µας, όλα αυτά προσπαθούν
να καλλιεργήσουν ένα κλίµα ανοχής απέναντι σε µέτρα που πα-
ρουσιάζονται σαν λύση, απέναντι στο κοινό έγκληµα και απένα-
ντι στην πρόληψή τους.

Και βέβαια κάτω απ’ αυτό το πρίσµα εµείς αντιµετωπίζουµε και
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Εµείς θεωρούµε ότι δεν θα συµ-
βάλει ουσιαστικά και σοβαρά στην αντιµετώπιση της εγκληµατι-
κότητας. Θα οδηγηθούµε στο να συλλέγουν και να αποθηκεύουν
οι ιδιωτικές εταιρείες στοιχεία εκατοµµυρίων πολιτών.

Κανείς δεν µπορεί να εγγυηθεί ότι η χρήση και η επεξεργασία
αυτών των δεδοµένων θα γίνεται µε τρόπο που να µην θίγονται
τα ατοµικά και πολιτικά δικαιώµατα και αναφέροµαι στο άρθρο 2
του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου.

Το γεγονός ότι ο συγκεκριµένος νόµος λειτουργεί επί της ου-
σίας συµπληρωµατικά προς το υπάρχον θεσµικό πλαίσιο που
έχει διαµορφώσει ο ν. 2225/1994 που επιτρέπει την άρση του
απορρήτου των επικοινωνιών για τη διακρίβωση συγκεκριµένων
εγκληµάτων, θεωρούµε ότι όλα αυτά, κατά τη γνώµη µας, έρχο-
νται να κάνουν ένα βήµα µπροστά στον περιορισµό των δηµο-
κρατικών δικαιωµάτων και ελευθεριών.

Κατά τη γνώµη µας όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακόµα
πιο επικίνδυνη σε σχέση µε το νοµοσχέδιο είναι η τροπολογία
που κατατέθηκε και αφορά τη διεύρυνση της χρήσης ηλεκτρονι-
κών µέσων παρακολούθησης και τη συλλογή γενετικού υλικού.

Και οι δύο αυτές διατάξεις που περιλαµβάνονται στην τροπολο-
γία κάνουν ένα βήµα µπροστά όσον αφορά τον περιορισµό των
ατοµικών και πολιτικών δικαιωµάτων. Χειροτερεύουν το καθε-
στώς που είχε διαµορφωθεί µε το ν. 3625/2007, ο οποίος έδινε τη
δυνατότητα σε δικαστικές και εισαγγελικές αρχές να συλλέγουν
και να επεξεργάζονται στοιχεία προσωπικού χαρακτήρα. Υπάρ-
χει βέβαια, και η γνωµοδότηση του πρώην Εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου κ. Σανιδά από το 2007 που έλεγε ότι οι κάµερες θα
µπορούν να παρακολουθούν, εκτός των άλλων, εργατικές κινη-
τοποιήσεις και συγκεντρώσεις ύστερα από απόφαση εισαγγε-
λέα.

Αυτό που έχει µεγάλο ενδιαφέρον να τονίσουµε είναι ότι στην
αιτιολογική έκθεση του ν. 3625/2007 µε επίκληση και τότε της
δηµόσιας τάξης, της ασφάλειας κ.ο.κ. αναφερόταν το εξής: «Η
βασική επιδίωξη της προτεινόµενης διάταξης είναι οι επεξεργα-
σίες προσωπικών δεδοµένων που αναφέρονται σε δραστηριότη-
τες του κράτους, σε τοµείς ποινικού δικαίου και δηµόσιας
ασφάλειας να τελούν υπό τις πλήρεις εγγυήσεις των εισαγγελι-
κών και δικαστικών αρχών που έχουν συνταγµατικά κατοχυρω-
µένη λειτουργική αποστολή ως και καθήκον δίωξης και κολασµού
εγκληµατικών συµπεριφορών». Εµείς βέβαια και τότε είχαµε κα-
ταψηφίσει τη συγκεκριµένη διάταξη και νοµίζουµε ότι δικαιωθή-
καµε από την πορεία των εξελίξεων.

Όµως, σήµερα η Κυβέρνηση τι κάνει; Επί της ουσίας παρα-
βιάζει και ακυρώνει αυτά που η ίδια έλεγε πριν δύο χρόνια καθώς
επιτρέπει και σε άλλες αρχές, στην Αστυνοµία, στην Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών, χωρίς δικαστικές εγγυήσεις να συλλέγουν
και να επεξεργάζονται δεδοµένα προσωπικού χαρακτήρα που
προέρχονται από τη χρήση καµερών τοποθετηµένων σε εκατο-
ντάδες σηµεία των µεγάλων πόλεων και συνεπώς, να δίνεται η
δυνατότητα να µαγνητοσκοπούνται και να φακελώνονται όσοι
συµµετέχουν σε διαδηλώσεις, κινητοποιήσεις, όσοι παίρνουν
µέρος γενικότερα στους λαϊκούς αγώνες, γιατί βέβαια δεν στη-
ρίζονται πουθενά οι απόψεις που λένε ότι οι κάµερες συµβάλ-
λουν αποτελεσµατικά στην αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας,
όπως άλλωστε δείχνει και η πείρα από άλλες χώρες: χώρες οι
οποίες έχουν πρωτοπορήσει στην εισαγωγή τέτοιων µεθόδων
παρακολούθησης, όπως είναι οι Ηνωµένες Πολιτείες, η Μεγάλη
Βρετανία και άλλες τέτοιες χώρες.

Αυτό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, που επιχειρείται σήµερα
είναι η διαµόρφωση ενός πλαισίου για να υπάρχει η δυνατότητα
να παρακολουθούνται τα πάντα και οι πάντες και µάλιστα νόµιµα.
Η επίκληση των λόγων άµυνας και ασφάλειας θα δίνει τη δυνα-
τότητα προληπτικής παρακολούθησης των εργαζοµένων. Θα
δίνει τη δυνατότητα να φακελώνονται πολίτες που κατηγορού-
νται για ένα απλό πληµµέληµα που επισύρει καταδίκη, φυλάκιση
τριών µηνών µε τη συλλογή ακόµη και γενετικού υλικού. Έχουµε
πάρα πολλές περιπτώσεις εργαζοµένων συνδικαλιστών που το
τελευταίο διάστηµα τιµωρήθηκαν για τη δράση τους υπέρ των
εργαζοµένων µε τέτοιες ποινές, ιδιαίτερα µετά τη γνωµοδότηση
του κ. Σανιδά. Όλοι αυτοί, συνεπώς, θα τεθούν υπό καθεστώς
παρακολούθησης και καταγραφής και επεξεργασίας των προ-
σωπικών τους δεδοµένων.

Κατά τη γνώµη µας, µε αυτές τις διατάξεις επιβεβαιώνεται
απόλυτα το ΚΚΕ, όταν κατά τη συζήτηση αρχικών νοµοθετικών
ρυθµίσεων του τροµονόµου, του νόµου για την άρση του απορ-
ρήτου έλεγε ότι η επίθεση στις λαϊκές ελευθερίες θα έχει συνέ-
χεια και ότι θα αξιοποιηθούν αυτές οι νοµοθετικές παρεµβάσεις
που ψηφίστηκαν και από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας
και από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ στο όνοµα της αντιµετώπι-
σης της τροµοκρατίας και του οργανωµένου εγκλήµατος για να
µπουν στο στόχαστρο οι αγώνες των εργαζοµένων και γενικό-
τερα το λαϊκό κίνηµα.

Θέλουµε να πούµε ότι καταψηφίζουµε την τροπολογία για τις
δηµοσκοπήσεις. Θεωρούµε δε ότι αυτές οι αλλεπάλληλες νοµο-
θετικές παρεµβάσεις της Κυβέρνησης για την αλλαγή του χρό-
νου -της περιόδου- κατά τη διάρκεια του οποίου θα επιτρέπεται
η δηµοσιοποίηση των δηµοσκοπήσεων επιβεβαιώνει την άποψη
που είχε διατυπώσει το κόµµα µας, ότι οι δηµοσκοπήσεις, ιδιαί-
τερα κατά τη διάρκεια της προεκλογικής περιόδου, αποτελούν
εργαλείο για τη διαµόρφωση, για τη χειραγώγηση της κοινής
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γνώµης και ότι η εκάστοτε Πλειοψηφία επιµηκύνει ή συντοµεύει
το χρόνο που επιτρέπεται η δηµοσιοποίηση των δηµοσκοπήσεων
κατά το δοκούν, ανάλογα µε τα συµφέροντα που έχει τη συγκε-
κριµένη χρονική περίοδο.

Συµφωνούµε µε τη διαπίστωση και είναι αλήθεια, είναι πραγ-
µατική η διαπίστωση που κάνει η αιτιολογική έκθεση της τροπο-
λογίας, ότι η εµπειρία από τις ευρωεκλογές δηµιούργησε
σύγχυση και δε συνέβαλε στην πραγµατική ενηµέρωση των πο-
λιτών. Όµως, θεωρούµε υποκριτικό το ενδιαφέρον που εµφανί-
ζει η Κυβέρνηση. Αν ήθελε πραγµατικά να εξασφαλίσει το
δικαίωµα ενηµέρωσης των Ελλήνων πολιτών, θα έπρεπε να πά-
ρουν µέτρα οι κυβερνήσεις, όχι απλά να µη δηµοσιοποιούνται
δηµοσκοπήσεις τις τελευταίες δεκαπέντε µέρες, αλλά και να
απαγορευθεί η διενέργεια δηµοσκοπήσεων στις τριάντα µέρες
της προεκλογικής περιόδου, όπως επίσης να παρθούν µέτρα για
την ισότιµη µεταχείριση των κοµµάτων και την προβολή τους
µέσα από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και τα ιδιωτικά και τα
κρατικά.

Τέλος, καταψηφίζουµε την τροπολογία για τους ιπτάµενους
χειριστές. Θεωρούµε ότι η συγκεκριµένη κατηγορία εργαζοµέ-
νων είναι ένα ακόµη θύµα της πορείας αποκρατικοποίησης και
ιδιωτικοποίησης της Ολυµπιακής Αεροπορίας. Η συγκεκριµένη
τροπολογία επί της ουσίας επιφέρει αρνητικές επιπτώσεις στα
µισθολογικά και εργασιακά δικαιώµατα της συγκεκριµένης κα-
τηγορίας εργαζοµένων. Αποτελεί ένα ακόµη δώρο της Κυβέρνη-
σης προς το µεγάλο κεφάλαιο, προς το συγκεκριµένο Όµιλο που
αγόρασε την Ολυµπιακή Αεροπορία, όπως αντίστοιχα δώρο απο-
τελεί και η τροπολογία για τις ναυτιλιακές εταιρείες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γκιόκα.
Ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λεβέντης έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα λίγο την προσοχή σας, παρακαλώ.
Βλέποντας αναγεννησιακούς ζωγράφους, αλλά και Έλληνες

αγιογράφους, κύριε Υπουργέ, είχα δει σε πολλές περιπτώσεις το
Σατανά, το πνεύµα του πονηρού να παρουσιάζεται εκτός από τις
ουρές, τα κέρατα και τα φλογερά µάτια και µε ένα αφτί µεγάλο,
το οποίο γινόταν χωνί και στηνόταν για να ακούει και να παρα-
κολουθεί.

Αυτό το αφτί δεν θα ήθελα να το βλέπω σε εσάς, κύριε
Υπουργέ. Τα αφτιά σας τα βλέπω και σαν γιατρός και είναι µια
χαρά. Και σε εσάς, κύριοι Υπουργοί δίπλα.

∆υστυχώς αυτό το νοµοσχέδιο αυτό κάνει, ένα τεράστιο αφτί
το οποίο θέλει να ακούει, να αφουγκράζεται τη σκέψη, όχι µόνο
το λόγο, αλλά και τη σκέψη, αν είναι δυνατόν, των πολιτών. ∆υ-
στυχώς, αυτό θα έχει οδυνηρές συνέπειες.

Και επειδή εδώ λέει το νοµοσχέδιο ανάµεσα στα άλλα -δε θα
επιµείνω πολύ, γιατί και ο χρόνος είναι περιορισµένος- στο
άρθρο 3 ότι ο πάροχος είναι υποχρεωµένος να συγκεντρώνει τα
στοιχεία της κάρτας ταυτότητας του συνδροµητή, τα οποία φυ-
λάσσονται από τον πάροχο, τηρουµένων των διατάξεων περί
απορρήτου και προστασίας προσωπικών δεδοµένων.

Ποιος µας εξασφαλίζει, κύριε Υπουργέ Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών και κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης, ότι ο πάροχος θα
συγκεντρώνει µόνο αυτά τα στοιχεία; «Μα, θα υπάρχει έλεγχος»,
λέτε παρακάτω. Στο άρθρο 6 παράγραφος 1 ορίζεται ότι αρχή
που είναι αρµόδια για τη διενέργεια τακτικών και εκτάκτων ελέγ-
χων είναι η ΕΕΤΤ.

Πιστεύετε ότι είναι δυνατόν η ΕΕΤΤ να ελέγχει τους παρόχους,
να ελέγχει όλο αυτό το τεράστιο υλικό και να παρακολουθεί ότι
δε γίνονται παραβιάσεις, ότι δε γίνεται καταστρατήγηση; Αυτή η
χώρα έχει υποφέρει και όχι µόνο η χώρα µας, αλλά ειδικότερα η
χώρα µας και στο παρελθόν και σε δύσκολες εποχές, αλλά και
σήµερα. Αναφερθήκαµε και χθες όχι στον Τόµπρα πια και το
Μαυρίκη, αλλά στη «VODAFONE» που είχαµε αυτά τα οδυνηρά
φαινόµενα, τα απαράδεκτα τέλος πάντων.

Από εκεί και πέρα, ποιος είναι ο καλύτερα φυλασσόµενος
χώρος, κύριε Υπουργέ, στη χώρα µας; Ο καλύτερα φυλασσόµε-
νος χώρος δεν νοµίζω ότι υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι είναι η
Αµερικάνικη Πρεσβεία. Υπάρχουν κάµερες απ’ όλες τις πλευρές.

Μα, την ανατίναξαν την Αµερικάνικη Πρεσβεία και ακόµα δεν
έχουν συλληφθεί οι δράστες.

Εποµένως, αυτό και µόνο αποδεικνύει ότι αυτές οι κάµερες,
εκτός των άλλων, είναι αναποτελεσµατικές. Το κόστος θα είναι
τεράστιο και θα είναι και οικονοµικό, αλλά προπαντός, θα είναι
πολιτικό και κοινωνικό. Γιατί όλοι οι Έλληνες πολίτες θα είναι υπό
παρακολούθηση. Είναι όλοι εν δυνάµει εγκληµατίες. Όλοι εν δυ-
νάµει θα µπορούσαν µε το παραµικρό, µε µια τροχαία παράβαση
ή µε οτιδήποτε άλλο, να βρεθούν κατηγορούµενοι.

Και η Κυβέρνηση επενδύει στην εγκληµατοφοβία και προωθεί
ρυθµίσεις που συρρικνώνουν τα δικαιώµατα των πολιτών. Με
αφορµή τη σπείρα Βλαστού, οι αρχές διαφηµίζουν έναν άχρη-
στο εξοπλισµό που έχουµε χρυσοπληρώσει από την εποχή των
Ολυµπιακών Αγώνων. Και εδώ υπάρχουν και ευθύνες του ΠΑΣΟΚ
και για τους Ολυµπιακούς Αγώνες και για όλους αυτούς τους
εξοπλισµούς που πήραµε, αλλά προπαντός, ευθύνες της Νέας
∆ηµοκρατίας. Και τους πληρώσαµε και είναι και άχρηστοι. Και
επαναφέρουν το θέµα του synchronize, τις µίζες που πληρώθη-
καν και µόνο και τόσα άλλα. Αλλά βέβαια, ακόµα και αυτός ο εξο-
πλισµός δεν έχει αποδώσει τίποτα και ούτε πρόκειται να
αποδώσει.

Με αφορµή τη δράση των κακοποιών, οι αρχές επιχειρούν να
δηµιουργήσουν συναίνεση γύρω από τη γενικευµένη παρακο-
λούθηση και το γενετικό φακέλωµα όλων των πολιτών. Και αυτό
είναι χειρότερο από το φακέλωµα που γινόταν παλιά και µπορεί
να είναι το προστάδιο για ακόµα χειρότερες εξελίξεις.

Το νοµοσχέδιο µε το οποίο επιτρέπεται η εγκατάσταση µηχα-
νηµάτων ηλεκτρονικής παρακολούθησης σε όλους τους δηµόσι-
ους χώρους, χωρίς την εισαγγελική άδεια, εισάγει και στη χώρα
µας το βρετανικό πρότυπο του «µεγάλου αδελφού». Υπάρχουν
χιλιάδες κάµερες στους δρόµους του Λονδίνου που καταγρά-
φουν αθώες κινήσεις, χωρίς µέχρι στιγµής να έχουν συνεισφέ-
ρει στην πρόληψη εγκληµάτων. Και ο κ. Σκουλάς αναφέρθηκε
αναλυτικά απ’ αυτήν την άποψη, στην αποτελεσµατικότητα
αυτών των καµερών.

Η Κυβέρνηση, βέβαια, λέει ότι είναι υποχρεωµένη να φέρει
προς ψήφιση αυτήν την τροπολογία, γιατί υπάρχουν και οι κοι-
νοτικές οδηγίες. Η Ευρωπαϊκή Ένωση, όµως, δεν έχει ζητήσει
από κανένα κράτος-µέλος µια τέτοια αντιµετώπιση του θέµατος.
Ίσα-ίσα, αυτό το φακέλωµα προσκρούει πάνω στις συνθήκες που
την καθορίζουν, καθώς και σε µια σειρά από συνθήκες που έχει
υπογράψει η χώρα µας, όπως η ευρωπαϊκή σύµβαση για την
προστασία των προσωπικών δεδοµένων.

Ιδιαίτερα ανησυχητικό είναι το γεγονός ότι µια σειρά από δε-
δοµένα των πολιτών µπορούν να βγουν στο σφυρί µέσα από τις
ρήτρες που θεσπίζει η τροπολογία αυτή. Και ξέρουµε πολύ καλά,
πόσες φορές δεν χρησιµοποιούνται και για άλλους σκοπούς τα
προσωπικά δεδοµένα από τις ιδιωτικές εταιρείες.

Η συγκεκριµένη τροπολογία καταφέρνει να καταργήσει το τεκ-
µήριο της αθωότητας, καθώς ο οποιοσδήποτε πολίτης, επειδή
κατηγορείται για κάτι εντελώς ασήµαντο, µε την απλή υποψία
ενός αστυνοµικού οργάνου, θα είναι υποχρεωµένος να δώσει
DNA. Τότε γιατί να µη δώσουν και όλοι οι Βουλευτές και όλοι οι
Υπουργοί, κύριε Υπουργέ, DNA για να είµαστε σίγουροι;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): ∆εν έχω καµ-
µία αντίρρηση, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: ∆εν έχετε καµµία αντίρρηση. Ακρι-
βώς αυτό σηµαίνει ότι αποδέχεστε ένα ηλεκτρονικό φακέλωµα,
που καλό θα είναι τότε, να το φθάσουµε, αφότου γεννιέται ο πο-
λίτης να τους έχουµε καταχωρηµένους στα αρχεία.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Επί σοβαρών αδικηµάτων, λέει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Το δικό µου

πάντως είναι στη διάθεσή σας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό που λέτε δεν

σώζει την κατάσταση. Απεναντίας τη χειροτερεύει.
Κάτι τέτοιο βέβαια δεν πρόκειται και να το δεχθεί η Ευρώπη. Η

τήρηση της δηµοκρατικής νοµιµότητας είναι απαράβατος όρος
για τη συµµετοχή στη δηµοκρατική Ευρώπη και είναι µια από τις
υποχρεώσεις που έχει αναλάβει η χώρα µας, από τη στιγµή που
εισήλθε σε αυτήν. Θα πρέπει, λοιπόν, να προσέξει ιδιαίτερα η Κυ-
βέρνηση, πώς θα παρουσιάσει αυτό το µέτρο. Θα της είναι πά-
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ντως πιο χρήσιµο από το DNA ή από τις κάµερες.
Τώρα για τις δηµοσκοπήσεις, εµείς είµαστε αντίθετοι και σε

αυτήν τη ρύθµιση που έγινε τότε -από δεκαπέντε ηµέρες που
ήταν παλαιότερα να φθάσει στις δύο ηµέρες- και τώρα επιµέ-
νουµε ότι θα είναι σωστό, να απέχουν δεκαπέντε ηµέρες πριν
από τις εκλογές. Γιατί υπάρχει ένα ερώτηµα. Οι δηµοσκοπήσεις
της τελευταίας στιγµής βοηθούν την τακτική ψήφο; ∆ηλαδή να
ψηφίζουµε, όχι αυτό το κόµµα που θέλουµε, αλλά κάποιο κόµµα
που µας είναι πιο ανεκτό από κάποιο άλλο, την εκλογή του
οποίου µπορεί να τη θεωρήσουµε κακή.

Βοηθούν έτσι οι δηµοσκοπήσεις κατά ένα τρόπο στη χειρα-
γώγηση της λαϊκής ετυµηγορίας.

Ο καλύτερος τρόπος για να το αποφύγουµε αυτό, βέβαια, δεν
είναι η απαγόρευση των δηµοσκοπήσεων, αλλά η θέσπιση της
απλής αναλογικής, για να µπορούν οι πολίτες να ψηφίζουν και
να εκλέγουν αυτό που θέλουν. Από κει και πέρα, όµως, θα πρέ-
πει να ξέρουµε ότι και σε χώρες που έχουν γίνει και γίνονται συ-
στηµατικά δηµοσκοπήσεις, όπως και στη χώρα µας, δεν
αποδίδουν και την πραγµατικότητα. Και αυτό το είδαµε πολύ χα-
ρακτηριστικά και στις τελευταίες εκλογές. Πάρτε, για παρά-
δειγµα, τι έλεγαν οι δηµοσκοπήσεις για τα κόµµατα ή τους
Οικολόγους, αλλά και τι έλεγαν και τα ίδια τα exit polls όταν είχαν
κλείσει οι κάλπες και υπήρχε και ένα πολύ µεγάλο δείγµα. Αυτό,
δηλαδή, δεν είναι κάτι σίγουρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και εγώ λίγο την ανοχή σας.
Εποµένως, οι δηµοσκοπήσεις δεν είναι καθοριστικό στοιχείο

και δεν θα πρέπει να επηρεάζουν τη λαϊκή ψήφο, χωρίς αυτό να
σηµαίνει ότι δεν είναι χρήσιµο εργαλείο και ότι δεν θα πρέπει να
τις έχουµε κατά νου. Όµως, δεν θα πρέπει να κηδεµονεύουν τη
ζωή µας.

Βέβαια, σ’ όλο το δυτικό κόσµο –και όχι µόνο, αλλά γενικό-
τερα, καθώς αυτό έχει τώρα διευρυνθεί- οι δηµοσκοπήσεις τεί-
νουν να αντικαταστήσουν την πολιτική. Τείνουν να αντικαταστήσουν
και την ίδια την εκλογική διαδικασία. Τείνουν, δηλαδή, να φέρουν
ένα είδος απάθειας σε µία εκλογική αναµέτρηση που µοιάζει να
έχει κριθεί. Όσοι συµπολίτες µας έχουν µικρό ενδιαφέρον για τα
κοινά, ψηφίζουν ακόµα λιγότερο. Εν αντιθέσει, αν η εκλογική
αναµέτρηση είναι αυτό που ονοµάζουν τα κανάλια «θρίλερ»,
υπάρχει κίνητρο για να ψηφίσουν. Εµείς πιστεύουµε ότι απαγο-
ρεύοντας τις δηµοσκοπήσεις για δεκαπέντε ηµέρες, αποφεύ-
γουµε αυτό το δίληµµα.

Η θέση µας για την τροπολογία όσον αφορά την Ολυµπιακή
είναι η εξής: Είναι θετικό ότι οι ιπτάµενοι χειριστές της Ολυµπια-
κής δεν θα µείνουν χωρίς εργασία. Όµως, είναι το µόνο θετικό.
Όλα τα άλλα είναι αρνητικά και τα είχαµε πει και τότε που ψηφι-
ζόταν αυτός ο νόµος για την Ολυµπιακή. ∆εν εξασφαλίζονται τα
εργασιακά τους δικαιώµατα, δεν αξιοποιούνται τα προσόντα
τους, η θεωρητική και πρακτική τους κατάρτιση ή η εµπειρία
τους, κάτι που είναι διεθνώς αναγνωρισµένο. ∆εν εντάσσονται
στις θέσεις που προβλέπονται στο οργανόγραµµα της Υπηρε-
σίας Πολιτικής Αεροπορίας που προβλέπει υπαρκτές ή σχεδια-
ζόµενες ανάγκες στην οργάνωση και παραγωγή της Υπηρεσίας
Πολιτικής Αεροπορίας µε ακριβή περιγραφή των καθηκόντων ερ-
γασίας. Θα είναι προσωποπαγείς αυτές οι θέσεις. Ένα σοβαρό
ζήτηµα είναι και πώς θα καλυφθούν από την Υπηρεσία Πολιτικής
Αεροπορίας οι µισθοί, οι εισφορές, κλπ και πώς θα διασφαλι-
στούν οι µισθοί για τις δαπάνες.

Η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας δεν πρέπει να µετατραπεί
σ’ έναν απλό θεσµικό παρατηρητή ή ρυθµιστή της αεροπορικής
αγοράς και αεροπορικής βιοµηχανίας, αλλά να είναι ο µοναδι-
κός φορέας ελέγχου, εποπτείας, µε αυξηµένες αρµοδιότητες
που θα διασφαλίζουν την πτητική ασφάλεια, την πλήρη δικαιο-
δοσία και τον έλεγχο όλων των αεροδροµίων της χώρας –που
αποτελεί και θέµα εθνικής ασφάλειας- τη διασφάλιση της ανά-
πτυξης της αεροπορικής βιοµηχανίας και αεροπολιτικής και την
ειδική αναβαθµισµένη µονάδα για τον ουσιαστικό, τεχνολογικό,
εµπορικό έλεγχο των αεροπορικών εταιρειών.

Υπάρχει επίσης και µία τροπολογία για τις ναυτιλιακές εται-
ρείες την οποία εµείς καταψηφίζουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Λεβέντη.
Το λόγο έχει η κ. Αράπογλου, ειδική αγορήτρια του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού.
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω να είµαι όσο γίνεται συντοµότερη, γιατί δεν

έχουµε πολύ χρόνο.
Σχετικά µε τη συζήτηση επί των άρθρων του σχεδίου νόµου

που συζητείται, συµφωνούµε, αλλά θα ήθελα να σταθώ σ’ ένα
σηµείο. Σκεφτείτε έναν άνθρωπο που αγοράζει ένα κινητό. Μπο-
ρεί ανά πάσα στιγµή να πουλήσει τη συσκευή που έχει τον
αριθµό imei και να αγοράσει άλλη συσκευή βάζοντας ίδια κάρτα
sim. Μερικοί είτε επειδή το θεωρούν δύσκολο είτε επειδή το αµε-
λούν, δεν δηλώνουν µε την κλοπή και τον αριθµό ime!

Κάποιος πουλάει το κινητό. Και συλλαµβάνεται κάποιος που
έχει χρησιµοποιήσει για κάποια αξιόποινη πράξη αυτό το κινητό
και αυτόν τον αριθµό, ενώ εκείνος δεν το έχει δηλώσει. Ας στα-
θούµε λοιπόν, λίγο σ’ αυτό το σηµείο, πώς µπορεί να δηλωθεί
καλύτερα σε µία περίπτωση απώλειας κινητού µε αριθµό imei.

Τώρα όσον αφορά τις τροπολογίες, θα ήθελα να σταθώ πε-
ρισσότερο στην τροπολογία που αφορά τη χρήση καµερών και
DNA. Αυτή η τροπολογία κατατέθηκε αιφνιδιαστικά και αφορά
αφ’ ενός τις παρακολουθήσεις µε τις κάµερες και αφ’ ετέρου
την τράπεζα DNA. Εµείς θα θέλαµε να ξεκαθαρίσουµε λίγο τη
θέση µας. Η δηµιουργία αρχείου DNA στο Αρχηγείο της Αστυ-
νοµίας αποτελεί, σύµφωνα µε την άποψή µας, ένα άλλο εργα-
λείο που θα διασφαλίσει σίγουρα την απόδειξη της ενοχής ή της
µη ενοχής κάποιου. Η χρήση των γενετικών αποτυπωµάτων θα
διευκολύνει τις διωκτικές αρχές, τη δικαιοσύνη και τη δικαστική
εξουσία να διεκπεραιώσει ταχύτατα τις υποθέσεις και µε µεγα-
λύτερη αποτελεσµατικότητα και ασφάλεια ως προς την απονοµή
της δικαιοσύνης.

Σίγουρα η χρήση του αρχείου DNA δεν θα καταδικάσει αθώ-
ους. Τώρα εάν κάποιοι βλέπουν πάλι φαντάσµατα του παρελθό-
ντος µιλώντας για φακελώµατα, το µόνο που κάνουν είναι να
βάλλουν κατά της δηµοκρατίας και να προσπαθούν να ανοίξουν
πληγές παλαιότερων δεκαετιών και άλλων εποχών που έχουν πε-
ράσει ανεπιστρεπτί. Εµείς δεν θα τους ακολουθήσουµε, γιατί η
πολιτική δεν είναι παρελθοντολογία και κυνήγι φαντασµάτων,
αλλά το µέσο για τη συνοχή και την πρόοδο της κοινωνίας.

Ωστόσο, δεν µπορούµε να κατανοήσουµε την έννοια της προ-
ληπτικής παρακολούθησης και την επεξεργασία του υλικού των
καµερών προληπτικά από την Αστυνοµία. Εµείς, ο ΛΑΟΣ, ήµα-
σταν οι πρώτοι σ’ αυτήν την Αίθουσα που µιλήσαµε για την ανη-
συχητική αύξηση της εγκληµατικότητας και για την άµεση
ανάγκη για την αποτελεσµατική αντιµετώπισή της.

Παρ’ όλα αυτά, θεωρούµε ότι η προληπτική παρακολούθηση
και έτσι όπως τίθεται από την Κυβέρνηση µ’ αυτήν την τροπολο-
γία θα εντείνει την κοινωνική αναστάτωση και την αναταραχή.

Τα τεχνικά µέσα πρέπει να χρησιµοποιούνται και ασφαλώς
αποτελούν σηµαντικά εργαλεία για την πρόληψη. Ωστόσο, δεν
µπορούµε να ζούµε καθηµερνά υπό το καθεστώς του «Μεγάλου
Αδελφού» και δεν θα δώσουµε το άλλοθι σε κανέναν και ιδιαί-
τερα σ’ αυτούς που δηµιουργούν και ευθύνονται για την κοινω-
νική παρεκτροπή και τα επεισόδια στους δρόµους των πόλεων.

Γι’ αυτό όσον αφορά την τροπολογία για το DNA, την ψηφί-
ζουµε, αλλά όσον αφορά την τροπολογία που αφορά τις κάµε-
ρες, την καταψηφίζουµε.

Τώρα όσον αφορά την τροπολογία που αφορά τις δηµοσκο-
πήσεις, εµείς θα επαναλάβουµε ότι οι δηµοσκοπήσεις αποτελούν
το “παιχνιδάκι” της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ.

Αντί τα δύο µεγάλα κόµµατα να ξοδεύουν ασύστολα τις κρα-
τικές επιχορηγήσεις µε παραγγελίες προς τις εταιρείες δηµο-
σκοπήσεων, θα ήταν προτιµότερο να κατευθύνουν αλλού τις
δαπάνες τους, όπως για παράδειγµα στον τοµέα της έρευνας,
στην παραγωγή δηµιουργικής πολιτικής ή ακόµα και να τα επι-
στρέφουν στον κρατικό προϋπολογισµό, παρά να ξοδεύουν ασύ-
στολα και βλακωδώς τα χρήµατα των φορολογουµένων για να
διαπιστώσουν την άποψη που έχουν σχηµατίσει γι’ αυτούς οι πο-
λίτες. Θα µπορούσαν να βρουν περισσότερο εποικοδοµητικές
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και ουσιαστικές δράσεις, ώστε να διοχετεύονται τα χρήµατα για
το πραγµατικό όφελος της κοινωνίας.

Τρείς εβδοµάδες, αλλά και ένα µήνα πριν από τη διεξαγωγή
των εκλογών να έθετε η συγκεκριµένη τροπολογία την απαγό-
ρευση των δηµοσκοπήσεων, εµείς θα την υπερψηφίζαµε, γιατί
δεν ασκούµε πολιτική σύµφωνα µε τις δηµοσκοπήσεις. Ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός κάνει συγκεκριµένες πολιτικές προτά-
σεις, επικοινωνεί µε την κοινωνία και παρεµβαίνει ουσιαστικά
προτείνοντας τη λύση στα προβλήµατα.

Έτσι εξηγείται άλλωστε η δυναµική µας πορεία και η απήχηση
του ΛΑΟΣ στην κοινωνία, η οποία εκφράστηκε στην κάλπη µε την
άνοδό µας και όχι µε τις επί παραγγελία δηµοσκοπήσεις. Γι’ αυτό
θα υπερψηφίσουµε τη συγκεκριµένη τροπολογία.

Όσον αφορά την τροπολογία που αφορά τις Ολυµπιακές Αε-
ρογραµµές θα την ψηφίσουµε.

Όσον αφορά την τροπολογία που αφορά ναυτιλιακές πλοιο-
κτήτριες εταιρείες δεν θα την ψηφίσουµε.

Όσον αφορά την τροπολογία για τα δίκυκλα, µοτοσυκλέτες κ.λπ.
την ψηφίζουµε. Πιστεύω ότι δώσαµε κάποιες ουσιαστικές ιδέες,
σκέψεις και προτάσεις για λύση σε προβλήµατα που µας αφορούν.

Επαναλαµβάνω ότι όσον αφορά τις κάµερες δεν θα ψηφί-
σουµε την τροπολογία. Η τράπεζα DNA είναι σηµαντικό βήµα.
Όσον αφορά την τροπολογία για τις δηµοσκοπήσεις την υπερ-
ψηφίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ για την ακρόαση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ.
Αράπογλου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε επιστολή του ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αλέξανδρος Αλαβάνος για τη σηµερινή συζήτηση
ορίζει Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον κ. Λεβέντη.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Στυλιανίδης.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών):

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω δύο νοµοτεχνικές βελτιώ-
σεις που βοηθούν στην αποσαφήνιση κάποιων διατάξεων.

Άρθρο 4 παράγραφος 1. Στο τέλος συµπληρώνεται η φράση:
«Ο συνδροµητής υποχρεούται να γνωστοποιήσει εγγράφως
αµελλητί προς τον πάροχο, κατά τη διαδικασία του άρθρου 3 πα-
ράγραφος 1 του παρόντος, τα στοιχεία ταυτότητας του νέου
συνδροµητή ή νέου χρήστη, όπως περιγράφονται στο άρθρο 2
του παρόντος, άλλως τεκµαίρεται ότι παραµένει ο ίδιος συν-
δροµητής µε όλες τις εντεύθεν έννοµες συνέπειες».

Άρθρο 7 παράγραφος 3. Στο τέλος συµπληρώνεται: «Η έναρξη
διαδικασίας ταυτοποίησης από τους παρόχους ορίζεται σε τρεις
µήνες από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου».

Άρθρο 11. «Ο παρών νόµος ισχύει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως».

Ουσιαστικά το τρίµηνο το δίνουµε στις εταιρείες, για να έχουν
το χρόνο προσαρµογής του λογισµικού τους, ώστε να ξεκινή-
σουν χωρίς δυσκολίες τις ταυτοποιήσεις. Βεβαίως, όλο το κεί-
µενο του νόµου αρχίζει να ισχύει από της δηµοσιεύσεώς του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις κατατίθενται στα Πρακτικά και θα
διανεµηθούν στους συναδέλφους.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προανα-
φερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΕΣ ΒΕΛΤΙΩΣΕΙΣ
Άρθρο 4 παράγραφος 1: Στο τέλος συµπληρώνεται η φράση:
«Ο συνδροµητής υποχρεούται να γνωστοποιήσει εγγράφως

αµελλητί προς τον πάροχο, κατά τη διαδικασία του άρθρου 3 πα-
ράγραφος 1 του παρόντος, τα στοιχεία ταυτότητας του νέου
συνδροµητή ή νέου χρήστη, όπως περιγράφονται στο άρθρο 2
του παρόντος, άλλως τεκµαίρεται ότι παραµένει ο ίδιος συν-
δροµητής µε όλες τις εντεύθεν έννοµες συνέπειες».

Άρθρο 7 παράγραφος 3: Στο τέλος συµπληρώνεται:
«Η έναρξη διαδικασίας ταυτοποίησης από τους παρόχους ορί-

ζεται σε τρεις µήνες από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου».

Άρθρο 11
«Ο παρών νόµος ισχύει από τη δηµοσίευσή του στην Εφηµε-

ρίδα της Κυβερνήσεως»»)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Εσωτερικών κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, ας µε συγχωρήσετε που θα µιλήσω ευθύς εξ
αρχής για την τροπολογία που έχει καταθέσει το Υπουργείο Εσω-
τερικών. Ο λόγος είναι ότι στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας
υπάρχει η ακρόαση των φορέων για τα θέµατα του Τύπου και δη
της ΕΣΗΕΑ και πρέπει να βρίσκοµαι εκεί. Γι’ αυτό το λόγο, επι-
τρέψτε µου να πω, αφού η συζήτηση είναι ενιαία, λίγα λόγια για
την τροπολογία αυτή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι µε το άρθρο 7
του ν. 3603/2007 ως προς τις δηµοσκοπήσεις είχε καθιερωθεί ο
κανόνας ότι κατά την προεκλογική περίοδο µπορεί να δηµοσιεύ-
ονται µέχρι την καταληκτική ηµεροµηνία των δεκαπέντε ηµερών
πριν από την διεξαγωγή των εκλογών.

Θεωρήσαµε το 2008 µε το ν. 3688 στο άρθρο 7 ότι θα µπο-
ρούσαµε να προχωρήσουµε ένα βήµα παραπέρα και ούτως ή
άλλως, αντί να υπάρχει όποια σπερµολογία παρατηρείται την
εποχή εκείνη, να οδηγηθούµε στο να γίνονται οι δηµοσκοπήσεις
µέχρι και την προπαραµονή. ∆ηλαδή αφού γίνονται οι εκλογές
την Κυριακή, να επιτρέπονται οι δηµοσκοπήσεις µέχρι και την
Παρασκευή το βράδυ.

Η αλήθεια είναι πως κάθε ρύθµιση προς αυτήν την κατεύθυνση
–άκουσα το αµίµητο ότι παλινωδούµε- κρίνεται εκ του αποτελέ-
σµατος και ο νοµοθέτης και το Νοµοθετικό Σώµα µπορεί και πρέ-
πει να παίρνει τα παραδείγµατα από τη νοµοθετική εφαρµογή.
Αλίµονο σε εκείνους οι οποίοι νοµοθετούν και επειδή νοµοθέτη-
σαν, ενώ η ρύθµιση αποδείχθηκε ότι δεν απέδωσε τα αναµενό-
µενα, παραµένουν στην αγκύλωση της αρχικής ρύθµισης!

Είναι γνωστό τοις πάσι -το ξέρετε όλοι- ότι ο τρόπος µε τον
οποίον λειτούργησε αυτή η διάταξη δεν απέδωσε τα αναµενό-
µενα. ∆εν νοµίζω ότι είναι κανείς ικανοποιηµένος από τον τρόπο,
µε τον οποίον σε επίπεδο ποιότητας της δηµοκρατίας –σε αυτή
που έχουµε τώρα φτάσει και που είναι πολύ σηµαντικό αυτό το
πράγµα- οι δηµοσκοπήσεις λειτούργησαν, όχι ως προς το απο-
τέλεσµα -διότι κάποιοι απέδωσαν και προθέσεις στην Κυβέρνηση
γι’ αυτό τον τρόπο- αλλά µε τη συχνότητα και τις αποκλείσεις,
τις οποίες είχαν. Το ξέρουµε όλοι αυτό το πράγµα. Για αυτό το
λόγο ευθαρσώς η Κυβέρνηση επανέρχεται στην προηγούµενη
ρύθµιση. Και αυτό, σας το τονίζω, το κάνει επειδή πολλές φορές
και µέσα σ’ αυτήν τη Βουλή, µετά τις Ευρωεκλογές, ακούστηκαν
απόψεις από όλα τα κόµµατα, για να επανέρθουµε στην προη-
γούµενη ρύθµιση. Στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας την τε-
λευταία φορά ατύπως, όπως συζητήσαµε, όλοι οι συνάδελφοι
από όλες τις πλευρές είχαν αυτή την άποψη.

Από κει και πέρα το να δούµε το πώς θα λειτουργήσει το κα-
θεστώς σε ό,τι αφορά την οργάνωσή του, θα θυµίσω ότι είχαµε
κάνει πριν από αρκετά χρόνια στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ια-
φάνειας ολόκληρη συζήτηση σχετικά µε το πώς πρέπει να επο-
πτεύεται, κατά κάποιον τρόπο, όλη αυτή η διαδικασία από
πλευράς ανεξάρτητης αρχής. ∆εν είχαµε καταλήξει σε συγκε-
κριµένα συµπεράσµατα τότε. Είχαν κληθεί και οι υπεύθυνοι των
εταιρειών δηµοσκοπήσεων, υπάρχει ο Σύνδεσµός τους. Αν αυτό
αρκεί ή όχι, είναι άλλο ζήτηµα. Πάντως, η Πολιτεία οφείλει µε την
εµπειρία που είχαµε κατά τη διάρκεια των Ευρωεκλογών να επα-
νέλθει στην προηγούµενη ρύθµιση. Και αυτό κάνουµε. Αν θέ-
λουµε στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας να το
ξανασυζητήσουµε, τότε να το ξανασυζητήσουµε. ∆ηλαδή, το
εάν και κατά πόσο θα πρέπει να υπάρχει υφιστάµενη ή καινούρ-
για ανεξάρτητη αρχή που να µπορεί να τα επιβλέπει.

Εγώ πιστεύω ότι σ’ αυτές τις περιπτώσεις το καλύτερο από
όλα είναι η ίδια η αυτορρύθµιση. Αυτό σηµαίνει επίπεδο δηµο-
κρατίας. Και νοµίζω ότι οι ίδιες οι εταιρείες δηµοσκοπήσεων και
ο Τύπος που δηµοσιεύει τις δηµοσκοπήσεις θα πρέπει να το δει
αυτό το πράγµα, το εάν και κατά πόσο µε τον τρόπο που λει-
τούργησαν αυξάνεται η αξιοπιστία τους. Αλλά η Επιτροπή Θε-

1368 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



σµών και ∆ιαφάνειας µπορεί να ξαναπάρει τη σκυτάλη από τη
συζήτηση που είχαµε κάνει πριν από αρκετά χρόνια, να δει τα
Πρακτικά των συζητήσεων και από κει και πέρα να επανέλθουµε.
Και αν υπάρξει πρόταση από την πλευρά της Επιτροπής Θεσµών
και ∆ιαφάνειας, τότε να το δούµε.

Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίον επανερχόµαστε στην αρ-
χική ρύθµιση του άρθρου 7 του ν. 3603 του 2007. Και το τονίζω
ότι αυτή η Κυβέρνηση πάντοτε, όταν νοµοθετεί, κρίνει και τη νο-
µοθεσία εκ του αποτελέσµατος. Γιατί αυτό σηµαίνει να νοµοθε-
τείς, να παίρνεις δηλαδή τα διδάγµατα της πρακτικής
εφαρµογής και όχι να επιµένεις, αφήνοντας απολιθώµατα, τα
οποία µπορεί να οδηγήσουν µάλιστα και σε καταστάσεις που σε
ιδιαίτερα ευαίσθητες διαδικασίες, όπως είναι η εκλογική διαδι-
κασία, να έχουν αποτελέσµατα τα οποία –τονίζω- δεν είναι πά-
ντοτε σύµφωνα µε την ποιότητα της δηµοκρατίας, την οποίαν
έχουµε ήδη κατακτήσει.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει το λόγο

για οκτώ λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, προλογικά, θα ήθελα να συγχαρώ τους δύο Έλ-

ληνες που κατέλαβαν το αξίωµα του Αντιπροέδρου του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου, τόσο την κ. Κράτσα όσο και τον κ.
Λαµπρινίδη. Πρέπει να πω ότι ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός
βοήθησε και τους δύο, κάνοντας την ανάλογη προσπάθεια µέσα
στην Κοινοβουλευτική Οµάδα, στην οποίαν βρίσκεται.

Ίσως αυτό επιβεβαιώνει τη ρήση, κύριε Παυλόπουλε, του µε-
γάλου Καραµανλή ότι: «Έξω πάµε καλά, µέσα όµως πώς πάµε».
Και µέσα δεν πάµε καθόλου καλά και αυτή είναι µια µεγάλη αλή-
θεια.

Είδα τους χειρισµούς, τους οποίους κάνατε στην υπόθεση της
ΕΥΠ. Είναι παιδαριώδεις, είναι ερασιτεχνισµοί, είναι λάθη. Και
όσο κάνετε λάθη εις βάρος σας, αυτό αφορά εσάς. Όταν όµως
κάνετε λάθη που έχουν εθνικό αντίκτυπο, τότε µας ενδιαφέρει
όλους εµάς η όλη διαδικασία. Μπορέσατε µέσω της ΕΥΠ –πρό-
ταση δική µου εδώ, όταν συζητούσαµε το νοµοσχέδιο πριν από
ενάµιση χρόνο- να µπει η ΕΥΠ µέσα βαθιά στη διερεύνηση αυτών
των ακραίων φαινοµένων, τόσο της τροµοκρατίας όσο και του
κοινού εγκλήµατος. Και µπράβο που το κάνατε. Είναι όµως δυ-
νατόν να δίνετε στη δηµοσιότητα τον τρόπο, µε τον οποίον φτά-
σατε; Είναι δυνατόν; ∆ηλαδή, φτάσαµε µε αυτό τον τρόπο;
∆ηλαδή, λέτε στη ΣΕΧΤΑ, την οποίαν ακουµπάτε, ότι «κοιτάξτε,
από δω και πέρα όχι τηλέφωνο, παιδιά, γιατί είναι ο τρόπος που
θα σας πιάσουµε»! Αυτό κάνατε.

Μα είναι δυνατόν; Είναι δυνατόν; Το λέω για άλλη µια φορά,
τους παρακολουθήσατε, είχατε δηµιουργήσει εκείνα τα αναγκαία
στοιχεία για τη δικαιοσύνη, µπορούσατε βεβαίως και δια των
µαρτυριών να τα επαυξήσετε, αλλά βγαίνετε εσείς και λέτε, ξέ-
ρετε, τους πιάσαµε µε αυτό και µε αυτό τον τρόπο. ∆ηλαδή, µε
άλλα λόγια, όλοι οι άλλοι κρυφθείτε, µην παίρνετε τηλέφωνα.
Πείτε µου ποια λογική υπάρχει σ’ αυτό; Και αν δεν είναι παιδα-
ριώδες, είναι λάθος.

Εν συνεχεία, κάνετε το δεύτερο λάθος και διώχνετε το ∆ιοι-
κητή της ΕΥΠ την επόµενη µέρα της δηµοσιεύσεως των διαλό-
γων, οι οποίοι είναι πληκτικοί, όπως και να το κάνουµε. Ωραία,
δεν µπορούσατε να τον διώξετε µετά από ένα µήνα, για τα µάτια
του κόσµου; Έπρεπε τώρα για να σας περιλάβουν οι εφηµερί-
δες και τα ραδιόφωνα µε τα σχόλια; ∆εν ακούω τίποτε άλλο τις
τελευταίες µέρες και τώρα το πρωί που ερχόµουν εδώ από το να
σας λοιδορούν ότι δεν ξέρετε να κάνετε τίποτα, το πιο απλό
πράγµα! Τι θα πάθαινε δηλαδή η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών
εάν καθόταν ένα ακόµα µήνα στα πέντε χρόνια που έκατσε ο
Πρέσβης ο κ. Κοραντής; Τι θα πάθαινε; Ποια ζηµιά θα γινόταν;
Έπρεπε τώρα για να τον συνδέσετε, θέλοντας και µη, ότι είναι
απότοκος αυτών των ενεργειών αυτών των ηµερών; Αυτά είναι
λάθη.

Τώρα έρχοµαι στην επιλογή την οποία κάνατε. Εγώ του ευχή-
θηκα από την πρώτη µέρα του Εισαγγελέα, του κ. Παπαγγελό-

πουλου να φύγει αξιοπρεπής, όπως έφυγε τουλάχιστον αυτός.
Είναι ένα στέλεχος το οποίο εµπιστεύεται η Κυβέρνηση αλλά και
αυτός εµπιστεύεται την Κυβέρνηση. Εγώ θα προτιµούσα, η προ-
τεραιότητα είναι να τον εµπιστεύεται και να εµπιστεύεται την ελ-
ληνική πολιτεία. Υπάρχουν κάποια συνοδά στοιχεία, όλοι τα
ξέρουµε, για κάποιες περιπτώσεις που ο κ. Παπαγγελόπουλος
έχει συνδέσει το όνοµά του µε εξυπηρετήσεις προς την καθε-
στηκυία τάξη και όχι προς την εθνική τάξη, για πολλά πράγµατα.
Ένα από αυτά που θα σας πω εγώ, κύριε Υπουργέ, είναι ο τρό-
πος µε τον οποίο δόθηκαν στην δηµοσιότητα ή δεν προωθήθη-
καν όλα τα συνοδά στοιχεία του µεγαλυτέρου σκανδάλου από
το 2000 µέχρι σήµερα που είναι το Αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βε-
νιζέλος» και η «HOCHTIEF» και τα «µαϊµού» τιµολόγια τα οποία
έχουν βρεθεί. Εν πάση περιπτώσει αυτό νοµίζω ότι δεν εξυπη-
ρετεί την εθνική κατάσταση, αλλά εξυπηρετεί τις σχέσεις που
πρέπει να έχει η καθεστηκυία κατάσταση µε την «HOCHTIEF» και
ό,τι είναι πίσω από τη «HOCHTIEF». Θυµίζω δε ότι νοµικός σύµ-
βουλος της «HOCHTIEF» ήταν η πρώην καγκελάριος ο κ. Σρέ-
ντερ. Εν πάση περιπτώσει!

Έρχοµαι τώρα επί των θεµάτων του νοµοσχεδίου. Είναι ένα
νοµοσχέδιο που έχει απ’ όλα, είναι θα έλεγα σαν ελληνική σα-
λάτα. Έχει θέµατα του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινω-
νιών, του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, του Υπουργείου Εσωτερικών,
του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών. Είναι ένα νοµο-
σχέδιο «µπαξές» από τα συνήθη καλοκαιρινά νοµοσχέδια που µα-
ζεύουµε ό,τι έχει µείνει και το ρίχνουµε µέσα σε αυτόν τον κουβά
και ό,τι βγάλει.

Πάµε, λοιπόν, στις κάµερες και στο DNA. Για τις κάµερες εί-
µαστε ασφαλώς αρνητικοί, 100% αρνητικοί. Για το DNA είµαστε
θετικοί. Το DNA είναι η επέκταση των δακτυλικών αποτυπωµά-
των. Περί αυτού πρόκειται. Μέχρι τώρα η επιστήµη µπορούσε
και διερευνούσε τα αποτυπώµατα, τώρα η επιστήµη προχωράει
και πάει και σε άλλα επεξεργάσιµα στοιχεία. Σαφώς και γιατί όχι;
Για τις κάµερες όµως υπάρχει µεγάλη διαφορά. Οι κάµερες είναι
επί δικαίων και αδίκων. Μου έλεγε στενότατος συνεργάτης µου
ότι πριν από λίγο καιρό, κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα την προ-
σοχή σας, τον πήρε παιδί το οποίο βρίσκεται στη διαχείριση των
καµερών µεγάλης οδού της Αθήνας και του λέει: «Τάσο, ήσουν
µε την τάδε προχθές στο αυτοκίνητό σου»; Και το παιδί έπαθε
σοκ και ήρθε και µου το διηγήθηκε.

Γιατί να ξέρει, λοιπόν, ο διαχειριστής των καµερών που δεν
είναι η Αστυνοµία, που δεν είναι διωκτική αρχή, ότι ο Τάσος ήταν
µε την τάδε κυρία; Για ποιο λόγο; Για ποιο λόγο να ξέρει ο δια-
χειριστής των καµερών της Αττικής Οδού, κύριε Υπουργέ, ότι ένα
απόγευµα οι δυο µας µπήκαµε στο αµάξι και µιλάγαµε; Γιατί; Για
ποιο λόγο να το ξέρει; Η κάµερα παρακολουθεί και τον ανυπο-
ψίαστο και τον έντιµο πολίτη. Άλλο επί γεγονότων, άλλο όταν γί-
νεται µια διαδήλωση και αυτή ξεφεύγει του σκοπού της ειρηνικής
διαδήλωσης και γίνεται µια ακραία ενέργεια εις βάρος του κρά-
τους, οπότε µπορεί να υπάρχει η φορητή κάµερα όπως έχει τα
άλλα του εξαρτήµατα ο αστυνοµικός της καταστολής. Αυτό το
καταλαβαίνω, όχι όµως σταθερή κάµερα. Είναι αδιανόητο! Να
ξέρετε ότι γράφει και ήχο, να ξέρετε ότι µπορεί και γράφει όχι
µόνο το πρόσωπό σας αλλά τον τρόπο λειτουργίας, το πώς περ-
πατάτε. ∆εν µπορεί να είµαστε κάτω από ένα «big brother» που
τα τελικά αποτελέσµατα δεν είµαι σίγουρος ότι παραµένουν και
καταλήγουν στις διωκτικές αρχές της χώρας αλλά δεν διοχετεύ-
ονται και προς τα έξω.

Άρα, λοιπόν, δεν µπορεί να γίνει αυτό. ∆εν µπορούµε να ερ-
χόµαστε και να επικυρώνουµε το «1984» του Όργουελ. Είναι
αδιανόητο!

∆ηµοσκοπήσεις:
Σας άκουσα τώρα στην «απολογία» σας, κύριε Υπουργέ. Μα,

πέρσι τέτοια εποχή σας τα έλεγα εδώ κατά λέξη. Ή πάρετε
αυτά που είπατε σήµερα, ή πάρετε αυτά που είπα εγώ πέρυσι,
είναι τα ίδια πράγµατα. Και σας έλεγα πού σας πάει ο Ρουσό-
πουλος, πού σας οδηγεί ο Ρουσόπουλος, σε ποιο «τάφο» σας
πάει ο Ρουσόπουλος και κάνατε πως δεν ακούγατε, γιατί εκείνη
την εποχή ο Ρουσόπουλος ήταν ο «Θεός» της παράταξης, ό,τι
έλεγε ο Ρουσόπουλος, ήταν ο γκουρού, ό,τι θέλετε.

Ξέρετε ότι χάσατε από τις δηµοσκοπήσεις της Παρασκευής
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2,5 µονάδες; Το λένε οι ειδικοί. Και δεν θα είχατε διαφορά από
το ΠΑΣΟΚ 4,5 µονάδες, αλλά 2,5 µονάδες και κατά τη δική σας
ανάλυση το 2,5% ήταν διαχειρίσιµο. Καταλαβαίνετε ότι κάνετε
λάθη επί λαθών, ότι είστε ερασιτέχνες, είστε επικίνδυνοι και για
την παράταξη, αλλά και για όλη την Ελλάδα; Και το τώρα το επα-
ναφέρετε ξανά στις δεκαπέντε ηµέρες. Γι’ αυτό το λάθος ποιος
θα πληρώσει; Κανένας βέβαια. Και διευκρινίστε τι εννοείτε όταν
λέτε «δεκαπέντε ηµέρες», κύριε Υπουργέ. ∆εκαπέντε ηµέρες
είναι το Σάββατο, όχι η Κυριακή. ∆ηλαδή τα κυριακάτικα φύλλα
δεκατέσσερις ηµέρες πριν θα έχουν δηµοσκοπήσεις, ή όχι; Είναι
µια διευκρίνιση που πρέπει να κάνετε. Γιατί όταν λέτε «δεκαπέντε
ηµέρες πριν», δεκαπέντε ηµέρες πριν δεν πιάνει την προηγού-
µενη Κυριακή, πιάνει το Σάββατο. ∆ιευκρινίστε, λοιπόν. Τα κυ-
ριακάτικα φύλλα δύο Κυριακές πριν τις εκλογές µπορούν να
έχουν δηµοσκοπήσεις, ή όχι; Και επιτέλους, όταν κάνουµε αυτές
τις άθλιες και αστείες δηµοσκοπήσεις, να υπάρχουν κανόνες.
∆εν µπορεί να µας δίνουν 3,1% την Κυριακή πριν από τις εκλογές
και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός να έχει 7,2%. ∆εν µπορεί
να έχει απόκλιση 120%. ∆εν µπορεί στέλεχος δικό σας του «πρω-
ινού καφέ» της Ρηγίλλης ταυτοχρόνως να έχει την εταιρεία δη-
µοσκοπήσεων µεγάλης εφηµερίδας της Κυριακής. Είναι
πράγµατα σοβαρά, αντέχουν στη λογική; Θα µπορούσατε εσείς
ποτέ, κύριε Παυλόπουλε, να έχετε εταιρεία δηµοσκοπήσεων; Και
πόσο σοβαρή θα ήταν αυτή; Είναι άνθρωπος του «πρωινού
καφέ», άνθρωπος που διαµορφώνει την άποψη του Πρωθυ-
πουργού. Επιτέλους, βάλτε κανόνες. Και αν θέλετε να υπάρχουν
δηµοσκοπήσεις έντιµες, αυτές οι δηµοσκοπήσεις να µη µπορεί
να γίνονται αν δεν υπάρχουν εκπρόσωποι κατά τη µελέτη των
αποτελεσµάτων των κοµµάτων. Ποια είναι η δυσκολία; Θέλει η
µία εταιρεία δηµοσκοπήσεων να κάνει µία έρευνα; Ωραία, οι εκ-
πρόσωποι των κοµµάτων να είναι εκεί κατά τη µελέτη, την ανά-
λυση, γιατί ξέρουµε τι συµβαίνει και γνωρίζουµε πολύ καλά τι
λένε οι κυλιόµενες σε σχέση µε αυτές που δηµοσιεύονται. Θέ-
λουµε ή δεν θέλουµε την προστασία του εκλογικού σώµατος; Θέ-
λουµε την προστασία των πολιτών ή όχι; ∆ιαφορετικά
συµµετέχουµε σε αυτό το παιχνίδι που γίνεται, που είναι παιχνίδι
της διαπλοκής. Είδατε τι έλεγε η οικογένεια των δολοφόνων.
Ότι ο κ. Καλογρίτσας ελέγχει τον Καραµανλή, επειδή έχει µία µε-
γάλη εταιρεία δηµοσκοπήσεων την οποία όλοι εµπιστευόµαστε
και αυτή έβγαινε σ’ ένα µεγάλο κανάλι και ως εκ τούτου εκ της
δυνάµεως των δηµοσκοπικών ευρηµάτων κάνει ό,τι θέλει τον Κα-
ραµανλή. Αντίληψη της εταιρείας δολοφόνων, που ακούσαµε
στους διαλόγους αυτούς που αποκαλύφθηκαν. Άρα λοιπόν, είναι
τεράστιο το θέµα και η δύναµη η οποία παρέχεται στις εταιρείες
δηµοσκοπήσεων και πρέπει να θεσπίσουµε κανόνες, να τους βά-
λουµε σε µία σειρά.

Και επανερχόµενος στα θέµατα τάξης, και µία και είναι και ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης, θα ήθελα να πω στον Υπουργό ∆ικαιο-
σύνης ότι ελπίζω στις φυλακές των Γρεβενών να κάνει κάποιες
βελτιώσεις, γιατί τα καλώδια του ηλεκτρικού ρεύµατος είναι
χύµα. Ανά πάσα στιγµή µπορεί ο οποιοσδήποτε φυλακισµένος
να πάρει τα καλώδια να τα χρησιµοποιήσει κατά τρόπο, τον οποίο
αντιλαµβάνεστε όλοι, φρικιαστικό.

Και έρχοµαι στην προστατευόµενη µάρτυρα της υποθέσεως
«SIEMENS».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, σας
επισηµαίνω ότι έχετε δικαίωµα δευτερολογίας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, ένα δευτερόλεπτο µόνο,
δεν θα κάνω χρήση.

Η κ. Τσακάλου, η προστατευόµενη µάρτυρας, προχθές το µε-
σηµέρι εδέχθη µία δολοφονική επίθεση στον Πειραιά. Προστα-
τευόµενη µάρτυς µε αστυφύλακα εδέχθη επίθεση καταγεγραµµένη
στο Αστυνοµικό Τµήµα του Πειραιώς. Πρέπει, λοιπόν, να µας εξη-
γήσετε πώς είναι η προστατευόµενη µάρτυς -γιατί είδαµε τι
έπαθε ο αστυφύλακας της προηγούµενης προστατευόµενης
µάρτυρος- όταν εδέχθη το µεσηµέρι επίθεση στον Πειραιά, η
οποία κατεγράφη στο Αστυνοµικό Τµήµα του Πειραιώς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Παπουτσής για οκτώ λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παίρνω το λόγο για

να αντιδράσω στην παρέµβαση του Υπουργού Εσωτερικών κ.
Παυλόπουλου όσον αφορά στην τροπολογία που προτείνει για
τις δηµοσκοπήσεις. Μ’ αυτή την τροπολογία επιβεβαιώνεται για
µία ακόµα φορά αυτό που αποτελεί κοινή εντύπωση σ’ όλο τον
κόσµο, σ’ όλους τους Έλληνες, ότι δηλαδή η Κυβέρνηση νοµο-
θετεί χωρίς αρχές και χωρίς προσχήµατα. Στην πραγµατικότητα
αυτό που αντιλαµβάνεται όποιος έχει µυαλό και γνωρίζει τα
πράγµατα είναι ότι η Κυβέρνηση νοµοθετεί µε τυχοδιωκτική πρα-
κτική.

Ακούσαµε τον κύριο Υπουργό και δηµοσίως αλλά κι εδώ πριν
από λίγο από το Βήµα της Βουλής, να λέει ότι η πρόσφατη εµπει-
ρία των Ευρωεκλογών απέδειξε ότι ο στόχος για τον οποίο είχε
γίνει αυτή η ρύθµιση δεν απέδωσε τα αναµενόµενα. ∆ηλαδή να
επιτρέπεται µέχρι την Παρασκευή, προ των εκλογών, η δηµοσί-
ευση των ερευνών των δηµοσκοπήσεων.

Το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι ποιος ήταν ο στόχος που
είχε η Κυβέρνηση. Ποιος ήταν ο στόχος ο οποίος δεν απέδωσε
τα αναµενόµενα; Ποια ήταν αυτά τα αναµενόµενα τα οποία δεν
επετεύχθησαν; ∆εν βγήκε καλά το παιχνίδι; Τι ακριβώς συνέβη;
Ποιο είναι δηλαδή το επιστηµονικό συµπέρασµα από το στόχο ο
οποίος δεν επετεύχθη, από τη µεθοδολογία η οποία ακολουθή-
θηκε;

Η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία πορεύεται όλα αυτά τα χρόνια αξιοποιώντας τις δηµο-
σκοπήσεις ως µέσο προπαγάνδας της Κυβέρνησης και επιπλέον
αξιοποιεί τις δηµοσκοπήσεις ως µέθοδο παρέµβασης στη δια-
µόρφωση της πολιτικής και κοινωνικής συνείδησης των πολιτών
και επέµενε –αυτός ήταν ο στόχος- να χρησιµοποιεί τις δηµο-
σκοπήσεις µέχρι και την τελευταία στιγµή, δηλαδή µέχρι τη µέρα
των εκλογών.

Οφείλουµε όµως να είµαστε ειλικρινείς. Η αλήθεια είναι ότι
ακριβώς λόγω του ότι οι εταιρείες είχαν τη δυνατότητα να εµ-
φανίσουν τα αποτελέσµατα µέχρι και την τελευταία ηµέρα, ανα-
γκάστηκαν την τελευταία εβδοµάδα να ορίσουν κάποιους
κανόνες αυτοδέσµευσης και συνεννόησης κυρίως όσον αφορά
τα µεγάλα κόµµατα, αλλά την πλήρωσαν τα µικρότερα. Γιατί στα
µικρότερα υπήρχαν πολύ µεγάλες αποκλίσεις όσον αφορά τις
καταγραφές των τελευταίων ηµερών. Αυτά έγιναν για λόγους
εγκυρότητας για να µπορέσουν οι ίδιες οι εταιρείες να πουν ότι
δεν είχαν πολύ µεγάλη απόκλιση από τα αποτελέσµατα που είχαν
µέχρι τότε. Το παιχνίδι όµως παίχτηκε την εβδοµάδα προ των
εκλογών όπου σας θυµίζω ότι τότε µε καθηµερινές σχεδόν δη-
µοσιεύσεις επιχειρείτο να δηµιουργηθεί το κλίµα ότι κλείνει η ψα-
λίδα.

Αυτή τη φορά όµως είχαµε κι εµείς τις δικές µας έρευνες. Αυτή
τη φορά κι εµείς µετρούσαµε και η πραγµατικότητα είναι ότι αυτή
η ψαλίδα δεν έκλεισε ποτέ και καµµία µέρα. Ήταν διαρκώς
ισχυρή η τάση για νίκη του ΠΑΣΟΚ µε το ποσοστό το οποίο τελι-
κώς κατεγράφη. Σας ενδιέφερε όµως η δηµιουργία κλίµατος,
όπως διαµορφώσατε το κλίµα την ηµέρα των exit polls, εκείνο το
πρωί, όπως διαµορφώσατε το κλίµα µε τα blogs που µετέδιδαν
τα αποτελέσµατα των exit polls από τις έντεκα η ώρα το πρωί,
δηλαδή από την πρώτη ροή των αποτελεσµάτων. Οι γνωρίζοντες,
γνωρίζουν ότι τα exit polls καταγράφονται επί τη βάσει µελετών
που γίνονται πάνω στις έρευνες που πραγµατοποιούνται τις
προηγούµενες εβδοµάδες, τις προηγούµενες µέρες και στη συ-
νέχεια «χτίζεται» το αποτέλεσµα της ερευνητικής διαδικασίας την
ίδια µέρα των εκλογών.

Το ερώτηµα είναι, αφού τόσο πολύ ενδιαφέρεστε για τη δια-
φάνεια, γιατί δεν απαγορεύετε τη διενέργεια των δηµοσκοπή-
σεων; Επιπλέον, αφού τόσο πολύ ενδιαφέρεστε και αντιλαµβάνεστε
ότι πράγµατι δεν επετεύχθη ο στόχος και αν η επιδίωξή σας ήταν
πράγµατι υγιής, αντικειµενική, πραγµατική, έντιµη, να σας θέσω
ένα ερώτηµα: Αφού επανέρχεστε στη θέση του προηγούµενου
νόµου, δηλαδή της απαγόρευσης των δεκαπέντε ηµερών για τη
δηµοσιοποίηση των ερευνών, και αφού αναγνωρίζετε ότι πράγ-
µατι υπάρχει πρόβληµα, τότε γιατί δεν αποδέχεστε –για παρά-
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δειγµα- την πρόταση να απαγορευθεί η διενέργεια δηµοσκοπή-
σεων πού αφορούν πρόσωπα, πού αφορούν πολιτικούς από τη
στιγµή της ανάδειξης του ψηφοδελτίου;

Να, λοιπόν, µία πρόταση. Και είµαι απόλυτα βέβαιος ότι όλοι οι
συνάδελφοι, όλων των κοµµάτων, αντιλαµβάνονται τι εννοώ.
∆ιότι από τη στιγµή που παρουσιάζεται το ψηφοδέλτιο ενός κόµ-
µατος, από εκεί και πέρα οι δηµοσκοπήσεις που, όπως εσείς
µόλις προηγουµένως παραδεχθήκατε, µπορούν να επηρεάζουν
την κοινωνική συνείδηση των πολιτών, µπορούν κάλλιστα να επη-
ρεάζουν και την αντίληψη των ψηφοφόρων σχετικά µε την εκλο-
γιµότητα των Βουλευτών και πολλά άλλα.

Ο εισηγητής µας, ο κ. Σκουλάς, αναφέρθηκε σε συγκεκριµένες
προτάσεις, που εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει να υπήρχαν και να
υπάρξουν µέσα από µία ευρεία συζήτηση, για την αναµόρφωση
του νοµοθετικού πλαισίου µέσα στο οποίο λειτουργούν οι εται-
ρείες δηµοσκοπήσεων.

Σας άκουσα, κύριε Υπουργέ, να υιοθετείτε κι εσείς τη γνωστή
φιλελεύθερη άποψη περί αυτορρύθµισης των αγορών. Οι εται-
ρείες δηµοσκοπήσεων είναι πράγµατι εταιρείες ιδιωτικού δι-
καίου, εταιρείες οι οποίες επιδιώκουν το κέρδος. Και για να
µιλούµε τη γλώσσα της αλήθειας, ουδεµία εξ αυτών µπορεί να
λειτουργήσει στην αγορά, η οποία κατά τα άλλα πιστεύετε ότι
πρέπει να αυτορρυθµιστεί, χωρίς να έχει κρατικές δουλειές,
χωρίς να έχει δουλειές από το δηµόσιο τοµέα.

Και επειδή ο νόµος σας –όπου κατά τα άλλα κόπτεστε ότι εν-
διαφέρεστε να υλοποιείτε τους νόµους τους οποίους ψηφίζει η
Βουλή- προβλέπει να δηµοσιοποιούνται στην ιστοσελίδα του
Υπουργείου, του οποίου φέρετε την ευθύνη, όλες οι δουλειές οι
οποίες ανατίθενται στις εταιρείες δηµοσκοπήσεων από όλο το
δηµόσιο τοµέα, σας ζητώ να µου πείτε για ποιο λόγο δεν έχει
ανακοινωθεί καµµία ή µάλλον, για να ακριβολογώ, δύο µόνο. Ενώ
είναι γνωστό ότι όλες οι εταιρείες δηµοσκοπήσεων έχουν συµ-
βόλαια συνεργασίας µε όλους τους τοµείς του δηµόσιου τοµέα,
Υπουργεία, Υπηρεσίες. Ακόµα – ακόµα έχουν διευρύνει το πεδίο
των ερευνών τους όχι µόνο για µελέτες για την έρευνα της κοι-
νής γνώµης, αλλά και για έρευνες οι οποίες αφορούν την προε-
τοιµασία του πολιτικού σχεδιασµού της Κυβέρνησης, για το αν
και κατά πόσο, δηλαδή, η Κυβέρνηση µπορεί να πάρει το ένα ή
το άλλο µέτρο.

∆εν λέω «όχι». Η σύγχρονη πολιτική αντίληψη προφανώς προ-
βλέπει τη διενέργεια ερευνών στην κοινή γνώµη. Όχι, όµως, να
µας λέτε για αγορά η οποία αυτορρυθµίζεται. Ποια αυτορρύθ-
µιση; Εδώ µιλάµε για εταιρείες οι οποίες παρεµβαίνουν ουσια-
στικά στη διαµόρφωση της πολιτικής και κοινωνικής συνείδησης
των πολιτών και όταν τους στριµώξεις επιστηµονικά –γιατί επα-
νειληµµένως τους έχουµε συλλάβει και στο δηµόσιο διάλογο µε
επιστηµονικά και τεχνικά επιχειρήµατα, όπου αποδεικνύουµε ότι
υπάρχει µεθόδευση- η απάντηση τότε είναι: «Α, δεν φταίµε εµείς.
Εµείς τα είπαµε. Ο πελάτης µας, µας το ζήτησε». Ο πελάτης στην
προκειµένη περίπτωση ήταν ή ο υπεύθυνος µιας εκποµπής ή ένα
κανάλι ή µία εφηµερίδα ή η Κυβέρνηση, που είναι και ο βασικός
εντολοδόχος.

Για να µην αναφέρω, βέβαια, συγκεκριµένες εταιρείες οι
οποίες στην πραγµατικότητα σηµατοδοτούν όλη την αγορά των
δηµοσκοπήσεων και δίνουν, αν θέλετε, τον κανόνα, το µέτρο
πάνω στο οποίο όλες οι υπόλοιπες έρχονται στη συνέχεια και
προσεγγίζουν και η οποία -όλως τυχαίως!- είναι και η βασική εται-
ρεία µε την οποία συνεργάζεται η Νέα ∆ηµοκρατία τα τελευταία
επτά χρόνια. Επτά χρόνια! Για να µην πω ότι έχει αναλάβει, βέ-
βαια, και όλες τις άλλες επιχειρήσεις, ακόµα και έρευνες αγο-
ράς, σε ευρωπαϊκό επίπεδο για άλλο θέµα, για την προώθηση
του τουριστικού προϊόντος.

Αυτή δεν είναι η αλήθεια, κύριε Υπουργέ; Αφού, λοιπόν, αυτή
είναι η αλήθεια –και πολλά άλλα, για τα οποία θα µπορούσα να
µιλάω µέχρι αύριο το πρωί- και επειδή πράγµατι εγώ πιστεύω ότι
σας ενδιαφέρει η ενίσχυση των θεσµών και της θεσµικής λει-
τουργίας προσωπικά -όχι την Κυβέρνησή σας, γιατί έχει αποδεί-
ξει το ακριβώς αντίθετο- γι’ αυτό το λόγο θα ανέµενα από τον
Υπουργό, τον κ. Παυλόπουλο, να πρωταγωνιστεί στις προσπά-
θειες του πολιτικού συστήµατος, των πολιτικών κοµµάτων –κι αν
ήθελε και η Κυβέρνηση και ο κ. Καραµανλής έχει καλώς- για τη

θωράκιση της δηµοκρατίας µας, για την αποτροπή τέτοιων δια-
δικασιών οι οποίες προσβάλλουν το ∆ηµοκρατικό Πολίτευµα.

Για το λόγο αυτό εµείς επιµένουµε ότι χρειάζεται µια συνολική
επαναθεώρηση του πλαισίου λειτουργίας των επιχειρήσεων
αυτών, µία ριζική µεταρρύθµιση, χρειάζονται ουσιαστικοί κανό-
νες όχι στην αγορά, αλλά στη λειτουργία όλων. Και των Μέσων
Μαζικής Ενηµέρωσης και της σχέσης των πολιτικών κοµµάτων,
που βεβαίως έχει σχέση και µε τον εκλογικό νόµο, έχει σχέση µε
τον τρόπο µε τον οποίο αναδεικνύονται οι συνάδελφοι Βουλευ-
τές, µε τον τρόπο που εκφράζεται ο λαός και η λαϊκή κυριαρχία.

Γι’ αυτό χρειάζεται µία συνολική αναθεώρηση ολόκληρου του
πλαισίου που αφορά τη διαφάνεια και την ενίσχυση των δηµο-
κρατικών θεσµών.

Εµείς, λοιπόν, τυχοδιωκτικές επιλογές, ακόµη κι αν είναι προς
τη σωστή κατεύθυνση, δεν τις ψηφίζουµε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο για ένα λεπτό µόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Μισό λεπτό, κύριε
Υπουργέ, εάν έχετε την καλοσύνη.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Αλαβάνος. Θέλετε εσείς να δώσετε
µία σύντοµη απάντηση και είναι και ο Υπουργός κ. ∆ένδιας που
πρέπει να φύγει να πάει στην επιτροπή.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Όταν λέω ένα λεπτό, το εννοώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Πρώ-
τον -το λέω για πολλοστή φορά και δεν είναι ούτε δόγµα της Κυ-
βέρνησης ούτε προσωπική αντίληψη, είναι η πραγµατικότητα-
κάθε νοµοθετική ρύθµιση κρίνεται εκ του αποτελέσµατος. Εάν
δεν αποδώσει, δεν είναι τυχοδιωκτισµός να έρθεις να πάρεις
πίσω µια ρύθµιση. Σηµαίνει ειλικρίνεια και σηµαίνει σεβασµό του
κοινωνικού συνόλου και της δηµοκρατίας. Πόσες φορές δεν έχει
τύχει να αλλάξουµε κάτι επειδή η πραγµατικότητα το επέβαλε; Η
λογική του ΠΑΣΟΚ λέει: «Σωστή κατεύθυνση είναι, αλλά τυχο-
διωκτική». Γιατί; ∆ιότι αποδείχθηκε ότι δεν λειτούργησε στην
πράξη. Και δεν λειτούργησε όχι γιατί δεν απέδωσε τα αναµενό-
µενα εκλογικά αποτελέσµατα για την Κυβέρνηση –αλίµονο!- αλλά
αντιθέτως δεν απέδωσε τα αναµενόµενα σχετικά µε εκείνο το
οποίο πραγµατικά έπρεπε να αποδώσει η ρύθµιση αυτή σε ό,τι
αφορά την αποτύπωση την οποία κάνουν οι εταιρείες δηµοσκο-
πήσεων. Υπήρχαν πολλές αποκλίσεις, δηµοσκοπήσεις επί δηµο-
σκοπήσεων από τη µια έως την άλλη µέρα.

Γι’ αυτό λέω ότι δεν έχει κανενός είδους προσωπική πολιτική
–και εννοώ µικροκοµµατική πολιτική, εάν θέλετε- αυτή η ρύθµιση
την οποία φέρνουµε αυτή τη στιγµή επανερχόµενοι στο προη-
γούµενο καθεστώς. Κάθε άλλο. Και να µη γυρίσω στο παρελθόν
να δω ποιοι και πώς χρησιµοποίησαν δηµοσκοπήσεις µέχρι την
παραµονή των εκλογών και τι έλεγαν για παράδειγµα οι δηµο-
σκοπήσεις τις παραµονές των Εκλογών του 2004. Να τα φέρουµε
εδώ να τα δούµε όλα.

Θέλω να σας τονίσω και κάτι τελευταίο. Είπα πριν για την Επι-
τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας. Και το λέω για τον κ. Παπουτσή.
Επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ είχαµε καθίσει στην Επιτροπή Θεσµών
και ∆ιαφάνειας και είχαµε θέσει το θέµα από τότε. Είχαµε κάνει
ορισµένες προτάσεις. Είχαµε καλέσει τους εκπροσώπους των
εταιρειών δηµοσκοπήσεων. Η έκθεση είχε δοθεί τότε στην κυ-
βέρνηση. ∆εν έγινε τίποτε.

Εγώ ζητώ –και θα το τονίσω και στην Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας- να ξαναπάρει τη σκυτάλη από τις συζητήσεις της
εποχής εκείνης τώρα -λειτουργεί και µέσα στο καλοκαίρι- να
γίνει η συζήτηση πια οριστική, να έχουµε πρόταση από την Επι-
τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας για τους όρους που µπορούµε να
βάλουµε, ξέροντας πάντοτε ότι είµαστε µία χώρα η οποία ζει υπό
δηµοκρατία, υπό πλήρη ελευθερία, αλλά βεβαίως πρέπει να
υπάρχουν και οι ασφαλιστικές δικλίδες λειτουργίας τόσο ευαί-
σθητων δραστηριοτήτων όπως εκείνες που αφορούν τις εται-
ρείες δηµοσκοπήσεων.

Έτσι, λοιπόν, θα ζητήσω από την Επιτροπή Θεσµών και ∆ια-
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φάνειας να ξανασυζητήσει το θέµα, να υπάρξει πρόταση την
οποία και θα υιοθετήσουµε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο Υπουργός ∆ικαι-

οσύνης κ. ∆ένδιας έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ναι, αλλά έχει ζητήσει το λόγο ο κ.

Αλαβάνος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Έχει επιτροπή ο κ.

∆ένδιας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Υπάρχει ένα θέµα. Με συγχωρείτε

πολύ! ∆εν είναι έτσι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): ∆εν τίθεται

θέµα. Να µιλήσει πρώτα ο κ. Αλαβάνος. Προς Θεού!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο Πρόεδρος της

Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλαβάνος έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και τον κύριο Υπουργό. ∆εν
έβαλα θέµα προτεραιοτήτων εγώ µε κανένα τρόπο, θα ήθελα
όµως, να τοποθετηθώ κι εγώ πριν τοποθετηθεί ο κύριος Υπουρ-
γός. Ξέρω ότι µπορεί να φέρουµε ένα µικρό πρόβληµα καθυστέ-
ρησης στους συναδέλφους, αλλά θα είναι πολύ µικρό.

Το πρώτο που θέλω να πω, εάν θέλετε έξω από το θέµα, είναι
ότι σήµερα έχουµε 15 Ιουλίου και σήµερα κλείνουν τριάντα πέντε
χρόνια από το πραξικόπηµα ενάντια στη νόµιµη Κυβέρνηση του
Αρχιεπισκόπου Μακαρίου στην Κύπρο, ένα πραξικόπηµα το
οποίο οδήγησε σε εκατοντάδες νεκρούς και στην κατοχή της Κύ-
πρου από τα τουρκικά στρατεύµατα. Γι’ αυτό δεν πρέπει να τα
σβήνουµε αυτά από τη µνήµη µας, διότι αυτοί που έκαναν αυτή
την ενέργεια, την έκαναν πίσω από ένα υπερπατριωτισµό και µια
πατριδοκαπηλεία και πλειοδοσία. Στο όνοµα της Ένωσης έκαναν
τη µισή Κύπρο τουρκική.

Και το λέω αυτό, γιατί υπάρχουν και σήµερα κόµµατα και πρό-
σωπα µέσα στην πολιτική ζωή της χώρας µας, τα οποία ακολου-
θούν τον ίδιο δρόµο της πατριδοκαπηλείας, η οποία µόνο σε
παγίδες οδηγεί τη χώρα µας.

Έχω ζητήσει από τον Πρόεδρο της Βουλής να κάνουµε µία συ-
ζήτηση τις επόµενες ηµέρες -στις 20 του µήνα κλείνουν τα τριά-
ντα πέντε χρόνια από την τουρκική εισβολή- σε σχέση µε το
Κυπριακό, τα διδάγµατα, αλλά κυρίως τη σηµερινή κατάσταση,
όπου συνεχίζονται οι αγωνιώδεις προσπάθειες να αρθούν οι τρα-
γικές συνέπειες σε βάρος του κυπριακού λαού απ’ αυτό το πρα-
ξικόπηµα που έγινε και το οποίο συνοδεύτηκε από την εισβολή
της Τουρκίας.

Τώρα, θα ήθελα να έρθω στο θέµα µας και να πω ότι έχουµε
ένα νέο πολιτικό στοιχείο σήµερα, από τη σηµερινή συζήτηση
εδώ στη Βουλή. ∆ηλαδή, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι πιο δεξιά από
το ΛΑΟΣ. Ο Καραµανλής είναι πιο δεξιά από τον Καρατζαφέρη,
διότι βλέπουµε το ΛΑΟΣ να αρχίζει να κάνει πιρουέτες. Ενώ είχε
συνεχώς στην ηµερήσια διάταξη τα µέτρα ασφάλειας και τάξης,
µπροστά στον ελληνικό λαό, ο οποίος έχει µια δηµοκρατική παι-
δεία και ο οποίος βάζει όρια, βλέπουµε να αποστασιοποιείται από
τα δικά σας µέτρα, κύριε Υπουργέ, από τα µέτρα για τις κάµερες
και εσείς να µένετε σήµερα σ’ αυτό θέµα, που είναι ένα θέµα σο-
βαρό και κρίσιµο για τη δηµοκρατία, ως η πλέον ∆εξιά δύναµη
µέσα στο πολιτικό σκηνικό µας, να είστε εσείς σ’ αυτό το θέµα η
Ακροδεξιά.

Με αυτήν την έννοια, εγώ θα ήθελα να πω ότι πρέπει να δούµε
αλλιώς το θέµα της ασφάλειας. Το θέµα της ασφάλειας είναι
υπαρκτό. Η αίσθηση ασφάλειας, η ύπαρξη ασφάλειας για τον πο-
λίτη, η δυνατότητά του να περνά την καθηµερινότητα µόνο από
τους περισπασµούς, εάν θέλετε, των θεµάτων υγείας ή εργασίας
κ.λπ. και όχι αντιµέτωπος µε τη βία και την εγκληµατικότητα.
Είναι υπαρκτό. Όµως, εάν είναι υπαρκτό και εάν είναι ένα µεγάλο
πρόβληµα σήµερα, δεν οφείλεται ούτε σε κανέναν Αρµαγεδδών,
ούτε στο 666, ούτε στα Σόδοµα και τα Γόµορα. Είναι µία πλευρά
της κρίσης, που συνδέεται µε την ακραία φτώχεια που δηµιουρ-
γείται στη χώρα µας από τη µία µεριά, µε τον ακραίο πλούτο από
την άλλη µεριά, µε τη µεγάλη ανεργία, µε τη µείωση των εισο-
δηµάτων, µε την ανυπαρξία σταθερότητας στις εργασιακές σχέ-

σεις, µε την εγκληµατικότητα που δηµιουργείται.
Έτσι, λοιπόν, έχουµε το θέµα της ασφάλειας. Και εδώ το ερώ-

τηµα είναι το εξής: Πώς το αντιµετωπίζει µία κυβέρνηση, που
οφείλει να το αντιµετωπίσει; Υπάρχει η αποτελεσµατική κυβέρ-
νηση, η οποία παίρνει µέτρα και στις πηγές, κοινωνικές, οικονο-
µικές και άλλες, που δηµιουργούν όλη αυτήν την «ανθοδέσµη»
του ακραίου πλούτου, της φτώχειας, της βίας, της ανασφάλειας
κ.λπ., αλλά και στα µέτρα θεραπείας, όπως είναι ένα σύγχρονο
σωφρονιστικό σύστηµα, που ανταποκρίνεται στις ανάγκες της
κοινωνίας κ.λπ. και υπάρχει και η επικοινωνιακή κυβέρνηση.

Εσείς είστε µία επικοινωνιακή Κυβέρνηση. Αναρωτιέµαι εάν
σήµερα η Κυβέρνηση της Ελλάδας εδράζεται στο Μέγαρο Μα-
ξίµου ή στα «πρωϊνάδικα» της τηλεόρασης. Ακολουθείτε τις εντυ-
πώσεις, ακολουθείτε τον τρόπο, την πορεία που τα µέσα του
θεάµατος και της αναζήτησης ακραίων καταστάσεων και λύσεων
σας υπαγορεύουν να πάρετε. Είστε επικοινωνιακοί, τίποτε άλλο.
Παρουσιάζετε ένα ζήτηµα και παίρνετε στα γρήγορα κάποια
µέτρα, τα οποία θα το περιπλέξουν.

Αυτό είναι πολύ σαφές και από την υπόθεση των κινητών τη-
λεφώνων. Και απευθύνοµαι προς τον αρµόδιο Υπουργό, ο οποίος
ήταν και µέχρι πριν από λίγο καιρό και Υπουργός Παιδείας. Μα,
µε την ονοµατοποίηση των κινητών θα αντιµετωπιστεί το πρό-
βληµα της εγκληµατικότητας και της βίας; Με τη γενίκευση, µά-
λιστα, ενός µέτρου στους πάντες;

Εδώ έχετε εγκλωβιστεί σε µια αντίληψη φετιχοποίησης. ∆εν
φταίνε οι σχέσεις, δεν φταίνε οι καταστάσεις, φταίνε τα αντικεί-
µενα! Νοµίζετε ότι το πρόβληµα µε µια άλλη µορφή βίας θα αντι-
µετωπισθεί µε τις κουκούλες, το πρόβληµα των κλοπών, θα
αντιµετωπισθεί ίσως µε τα γάντια, να απαγορεύσουµε τα γάντια
και το πρόβληµα της διαµόρφωσης οµάδων εγκληµατικότητας ή
τροµοκρατίας θα αντιµετωπισθεί µε τα κινητά τηλέφωνα και όχι
µε την αναζήτηση των προβληµάτων!

Σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ Συγκοινωνιών και Επικοινωνιών και
τέως Υπουργέ Παιδείας, γιατί δεν κινείσθε σε άλλη κατεύθυνση;
Ξέρετε τι σηµασία έχει για την ανάπτυξη της εγκληµατικότητας,
ιδιαίτερα στους νέους ανθρώπους, η σχολική διαρροή; Ξέρετε
πόσο µεγάλη σηµασία έχει η έλλειψη της στήριξης της οικογέ-
νειας; Ξέρετε πόσο µεγάλη σηµασία έχει η έλλειψη ή η αδυναµία
στην ενισχυτική διδασκαλία που κρατάνε τα παιδιά µέσα στα
σχολεία; Ξέρετε τι σηµασία έχει η έλλειψη κέντρων εφήβων; Ξέ-
ρετε ότι η ανεργία είναι «σχολή» του εγκλήµατος; Ξέρετε ότι οι
ανασφαλείς εργασιακές σχέσεις είναι «σχολή» οργής;

Σήµερα δηµοσιεύθηκαν τα στοιχεία. Έχουµε εβδοµήντα έξι χι-
λιάδες ανέργους περισσότερους τα τελευταία χρόνια. Για σκε-
φθείτε πώς συνδέεται αυτό µε την εγκληµατικότητα; Ο µαθητής
του ΟΑΕ∆, ο οποίος µπήκε µέσα και χτύπησε συµµαθητή του,
χτύπησε δύο εργαζόµενους σε σούπερ µάρκετ, αυτοπυροβολή-
θηκε, το έκανε επειδή είχε ανώνυµο καρτοτηλέφωνο;

Κινείσθε σε εντελώς λάθος κατεύθυνση. Το ίδιο γίνεται και µε
τις κάµερες, όπου όχι µόνο κινείσθε σε λάθος κατεύθυνση, αλλά
παραβιάζετε και το Σύνταγµα, διότι το άρθρο 9Α του Συντάγµα-
τος αναθέτει στην Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων τη
διασφάλιση της προστασίας και εσείς κάνετε αυτό το πρωτοφα-
νές, κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης. Σας καλώ να αποσύρετε
την τροπολογία σας τουλάχιστον µέχρι να γνωµοδοτήσει η Αρχή
Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων. ∆εν µπορεί να ζητάτε τη
γνωµοδότησή της και την ίδια στιγµή να φέρνετε στα γρήγορα σε
έναν άλλο νόµο µια τροπολογία χωρίς καν να την πάρετε όταν
για την ίδια τη χρήση των καµερών είναι αναγκαία η τοποθέτηση
της Αρχής Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων, πολύ περισ-
σότερο για την ύπαρξη µιας νοµοθετικής ρύθµισης.

Σας καλώ, κρατείστε την, φέρτε την –διαφωνούµε πλήρως- σε
άλλο νοµοσχέδιο. Μη προσβάλετε, όµως τόσο πολύ το Σύνταγµα
και την Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων, για να µη µι-
λήσω για τις ευρωπαϊκές συµβάσεις;, τη σύµβαση 108 του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης κ.λπ..

Και λοιπόν; Τι θα πετύχετε; Χρειάζεται κάµερες κανείς για να
δει το «τρίγωνο του θανάτου» στο κέντρο της Αθήνας; Τα γρα-
φεία του Συνασπισµού είναι στην Κουµουνδούρου. Για να έλ-
θουµε στα άλλα σηµεία του κέντρου της Αθήνας περνάµε από
αυτό το τρίγωνο. Κάµερες χρειάζεστε, όταν υπάρχει πλήρης
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ανοχή, πλήρης αδυναµία, δεν υπάρχει ∆ήµος της Αθήνας, δεν
υπάρχει Υπουργείο Κοινωνικής Προστασίας, δεν υπάρχει Υπουρ-
γείο ∆ηµόσιας Τάξης, δεν υπάρχει Υπουργείο Εσωτερικών, δεν
υπάρχει Κυβέρνηση, δεν υπάρχει τίποτα.

Και δεν σας αρκεί αυτό µε το ΛΑΟΣ; Ότι είναι τόσο ακραίο το
θέµα σας; Και να πω µε την ευκαιρία ότι όπως η εκστρατεία του
νόµου και της τάξης, που ακολούθησε το ΛΑΟΣ, βλέπουµε ότι
δεν µπορεί να προχωρήσει, έτσι και το κήρυγµα µίσους ενάντια
στους µετανάστες, το οποίο ακολουθεί αυτή η πολιτική δύναµη
και η οποία επηρεάζει την Κυβέρνηση, θα συναντήσει τα δηµο-
κρατικά δικαιώµατα, τη δηµοκρατική αντίληψη, τη δηµοκρατική
συνείδηση των Ελλήνων πολιτών.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το θέµα του DNA. Κάπου, το λι-
γότερο θα έπρεπε να υπάρχει αναλογικότητα. Μα, είµαστε σο-
βαροί; Για πληµµελήµατα που µπορεί να οφείλονται σε παραβίαση
διατάξεων υγειονοµικού ενδιαφέροντος, που τιµωρούνται µέχρι
τρεις µήνες, ή για παραβιάσεις που κάνει ένας µικροεπαγγελµα-
τίας -και είναι πάρα πολύ συχνές- της Εργατικής νοµοθεσίας, θα
µπαίνει σε τράπεζα DNA; Για ποιο λόγο;

Για να τη δώσουµε στις ασφαλιστικές εταιρείες; Για να ξέρουν
πότε και πώς και τι ασφάλιστρα θα ζητήσουν και αν θα ασφαλί-
σουν κάποιον ή όχι;

∆ηµιουργείτε µια κοινωνία του φόβου. Λέτε σήµερα στον ερ-
γαζόµενο στα σούπερ µάρκετ, ο οποίος θέλει να πει στους συ-
ναδέλφους του και να στείλει ένα µήνυµα: «Ας απεργήσουµε. Ας
κάνουµε µία κινητοποίηση», ότι σε καταγράφουµε εµείς. Είναι το
«µεγάλο µάτι». Είναι ο «Μεγάλος Αδελφός» εδώ πέρα. Η Κυβέρ-
νηση τα βλέπει όλα. Κανείς δεν πρέπει να της ξεφύγει. Είναι ένας
επικίνδυνος δρόµος.

Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ θα επιµείνουµε και σε µια άλλη αντίληψη για
την αντιµετώπιση των προβληµάτων ασφάλειας των πολιτών
αλλά και στην υπεράσπιση των στοιχειωδών δηµοκρατικών δι-
καιωµάτων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο
επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆εν υπάρχει προσω-
πικό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα µου δώσετε ένα λεπτό να αιτιο-
λογήσω το προσωπικό. Αυτό γράφει ο Κανονισµός της Βουλής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Έχετε ένα λεπτό, αν
µπορείτε και µε καλύτερο ύφος, κύριε συνάδελφε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, µε όλη
την εκτίµηση και το σεβασµό στο πρόσωπό σας.

Το προσωπικό θέµα έχει ως εξής: Ο αξιότιµος Πρόεδρος, κ.
Αλαβάνος, αναφερόµενος στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό είπε
ότι το κόµµα µου κάνει ένα κήρυγµα κατά των µεταναστών.

Κύριε Πρόεδρε, θα πρέπει να σας πω το εξής.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Πού είναι το προσωπικό;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τώρα θα σας το πω. ∆εν έχει ανάγκη

συνηγόρου ο Πρόεδρός σας.
Κύριε Πρόεδρε, λοιπόν σας λέω επί προσωπικού ότι δεν αι-

σθάνοµαι ότι είµαι κήρυκας µίσους κατά των µεταναστών. ∆ια-
στρεβλώνετε πλήρως την πραγµατικότητα. Θα µάθετε να
σέβεστε και την αντίθετη άποψη!

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός λοιπόν, αγαπητέ κύριε
Πρόεδρε, κάνει ένα κήρυγµα εγρήγορσης της ελληνικής κοινω-
νίας έναντι του φαινοµένου της λαθροµετανάστευσης. Να µην
παραποιείτε έννοιες και γεγονότα.

Και βεβαίως, θα πρέπει να σας πω ότι υπό τη δική µας πίεση ο
αξιότιµος κ. Μπαρό, ο πολύς κ. Μπαρό, είπε και συνοµολόγησε…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Πού είναι το προσωπικό; ∆εν είναι
προσωπικό αυτό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ! Θα µε αφήσετε να
µιλήσω; Μα παρεµβάλλεσθε συνεχώς. Ζητώ την προστασία του
Προεδρείου. ∆εν µπορεί να συνεχίζεται αυτό το πράγµα από τον
κ. Ψαριανό!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ άκουσα τον κ.

Αλαβάνο και τον σεβάστηκα. Απαιτώ τον ίδιο σεβασµό γιατί δεν
αισθάνοµαι ούτε ρατσιστής ούτε κήρυκας µίσους, κύριε Ψα-
ριανέ. Και να αφήσετε αυτά τα τσιτάτα και τις ετικέτες.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Να το γράψετε αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έλεγα λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ότι

ο κ. Μπαρό συνοµολόγησε και αυτός το µεγάλο πρόβληµα που
δηµιουργούν οι ανεξέλεγκτες ροές λαθροµεταναστών όσον
αφορά την ισορροπία της ελληνικής κοινωνίας.

Άρα λοιπόν, κύριε Πρόεδρε του Συνασπισµού, θα πρέπει να
ανακαλέσετε την προηγούµενη φράση σας περί κηρύγµατος µί-
σους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Ροντούλη,
έχετε το λόγο για να εξηγήσετε το προσωπικό. Όρια έχουν όλα
τα πράγµατα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επίσης, θέλω να τονίσω το εξής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Όχι, δεν έχετε άλλο

το λόγο, κύριε Ροντούλη. Τέλειωσε ο χρόνος σας.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ετέθησαν κάποια ζητήµατα. ∆ύο

φορές ασχολήθηκε µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ο κ. Αλα-
βάνος. ∆εν πρέπει να πάρει µια απάντηση; Μην τον προστατεύ-
ετε. ∆εν είναι δουλειά του Προεδρείου αυτή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Υπάρχει Κανονισµός.
Κύριε Ροντούλη, προσέχετε τα λόγια σας! Έχετε όλο το δικαί-
ωµα κατά τον Κανονισµό της Βουλής να πάρετε το λόγο στη
σειρά σας, να απαντήσετε στον κ. Αλαβάνο. Σας το θυµίζω διότι
ξεχάσατε ότι ζητήσατε καταχρηστικά το λόγο να εξηγήσετε για
το προσωπικό. Προσωπικό δεν υπάρχει.

Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. ∆ένδιας για οκτώ λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε Πρό-

εδρε, θα µου επιτρέψετε να καταναλώσω το χρόνο και την υπο-
µονή της Εθνικής Αντιπροσωπείας για τα θέµατα της
τροπολογίας που αφορά το DNA και τις κάµερες και επ’ ολίγον
ίσως να πω και δύο κουβέντες για το νοµοθέτηµα που συζητάµε
σήµερα.

Κατ’ αρχάς, να µου επιτρέψετε να απαντήσω στα λεχθέντα
από το σεβαστό Πρόεδρο του Συνασπισµού τον κ. Αλαβάνο και
σε αυτά τα οποία ελέχθησαν από τον κ. Λεβέντη και από τον κ.
Κουβέλη χθες, όσον αφορά τα θέµατα της νοµιµότητας της συ-
γκεκριµένης ρύθµισης σε σχέση µε τα προβλεπόµενα από το
άρθρο 9Α του Συντάγµατος και την αρχή για την προστασία του
ατόµου από την επεξεργασία δεδοµένων προσωπικού χαρα-
κτήρα.

Πράγµατι, το αντιµετωπίσαµε το ζήτηµα και θα σας πω ποια
είναι η αντίληψή µας και γιατί επί τη βάσει αυτής της αντιλήψεως
ενηµερώσαµε την Αρχή. Η Αρχή στο ελληνικό δίκαιο προβλέπε-
ται από το ν. 2492/97. Όµως, ο ν. 2492/97 πρέπει να γίνει αντι-
ληπτός σε συνδυασµό µε την οδηγία 95/46. Η οδηγία 95/46 ρητά
εξαιρεί από το πλαίσιο προστασίας τα θέµατα που αφορούν τη
δηµόσια ασφάλεια. ∆εν νοµίζω ότι χρειάζεται να καταθέσω την
οδηγία στα Πρακτικά, όµως έτσι έχει. Από -θέλω να πιστεύω- πα-
ράλειψη του νοµοθέτη στο νοµοθέτηµα του 1997 η ανάλογη διά-
ταξη δεν έχει συµπεριληφθεί. Ακριβώς επειδή η ανάλογη διάταξη
στο νοµοθέτηµα του 1997 δεν έχει συµπεριληφθεί, κρίναµε ότι
φρόνιµο είναι η Αρχή να γνωρίζει και γι’ αυτό αποστείλαµε, εάν
θυµάµαι καλά, στις 24 Ιουνίου σχετική ενηµέρωση στην Αρχή
Προστασίας. Η Αρχή ως µόνη αντίδραση γύρω στις 8 ή 9 Ιουλίου
µας ζήτησε στοιχεία που αφορούν τη θεµελίωση της αύξησης
της εγκληµατικότητας. Τα στοιχεία αυτά διαβιβάστηκαν στην
Αρχή. Επίσης, προφορικά η Αρχή, καθ’ όσον γνωρίζω, ενηµέ-
ρωσε το Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου ότι επί του θέµατος
θα συνεδριάσει, εάν θυµάµαι καλά, το Σεπτέµβριο. Πάρα πολύ
ωραία, είναι Ανεξάρτητη Αρχή, µπορεί να συνεδριάσει οποτεδή-
ποτε θέλει. Όµως, η οδηγία, ξαναλέω, δεν µας επέβαλε καν να
ενηµερώσουµε την Αρχή. Παρά ταύτα, ενηµερώσαµε την Αρχή
πλέον των όσων προβλέπονται, όµως, έστω και αν υποθέσουµε
ότι είχαµε την υποχρέωση να ενηµερώσουµε, το νοµοθέτηµα
αναφέρεται σε γνώµη, δεν αναφέρεται σε σύµφωνη γνώµη.
Γνώµη δε κατά πάγια νοµολογία και του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας συνιστά και η παράλειψη γνώµης, η παράλειψη να προ-
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σφέρει κανείς την άποψή του. Εµείς, λοιπόν, σεβαστέ, κύριε Πρό-
εδρε, κάναµε περισσότερο απ’ ό,τι πρέπει.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς):
Κύριε Υπουργέ, µου επιτρέπετε;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Παρακαλώ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-

κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κοι-
τάξτε, κύριε Υπουργέ. Είναι σωστό, υπάρχει αυτή η οδηγία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Όµως, πρώτον, µία οδηγία της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης έχει ισχύ σε µία χώρα, εφ’ όσον µεταφερθεί µέσα
από νόµο. ∆εν µπορούµε εµείς να αναφερόµαστε σε µια οδηγία,
η οποία δεν έχει µεταφερθεί µέσα από νόµο. Νοµικά για το δίκαιο
της χώρας είναι ανύπαρκτη αυτή η οδηγία. Άρα, δεν είστε δικαι-
ολογηµένος.

∆εύτερον, έχετε δίκιο ότι βάζει εξαιρέσεις, δηµόσια ασφάλεια,
εθνική άµυνα κ.λπ.. Όµως, το Σύνταγµα δεν βάζει αυτές τις εξαι-
ρέσεις και απ’ ό,τι ξέρω από τον κ. Παυλόπουλο, από το βασικό
µέτοχο και αλλού, η αντίληψη της Κυβέρνησης είναι ότι το Σύ-
νταγµα υπερτερεί των ευρωπαϊκών οδηγιών. Ξαναλέω δύο πράγ-
µατα. Η οδηγία δεν έχει µεταφερθεί στο εθνικό δίκαιο, άρα δεν
έχει καµµιά ισχύ και δεν µπορεί να στηρίξει τη θέση σας και δεύ-
τερον, έρχεται σε σύγκρουση µε το Σύνταγµα και το Σύνταγµα
κατά τη δικιά σας γνώµη είναι υπέρτερο.

Ευχαριστώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε Πρόε-

δρε, σας ευχαριστώ, διότι δια της παρέµβασης µου επιτρέπετε
να αναπτύξω πλήρες το νοµικό σκεπτικό, το οποίο θεώρησα ότι
για λόγους οικονοµίας δεν πρέπει να αναπτύξω.

Πράγµατι, είναι έτσι όπως το λέτε, µε µία διαφορά, ότι ο ν.
2472/1997 είναι απλός νόµος και κατά συνέπεια τροποποιείται.
Και πώς τροποποιείται και αν ακόµα θεωρήσουµε σωστό το σκε-
πτικό σας; Τροποποιείται δια του νοµοσχεδίου που καταθέτουµε
σήµερα εδώ. ∆εν είναι νόµος υπέρτερης ισχύος, ώστε να µας
εµποδίζει και τη σιωπή του να την τροποποιήσουµε δια της συ-
γκεκριµένης διατάξεως που καταθέτουµε εδώ. Αυτό επί του νο-
µικού επιχειρήµατος και θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι είµαι
σίγουρος ότι το αντιλαµβάνεστε ότι είναι ορθό.

Επί του ουσιαστικού αισθήµατος δικαίου τώρα, διότι θα µου
επιτρέψετε πάλι να πω ότι το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης οφείλει και
πρέπει να είναι ένα θεσµικό Υπουργείο, δεν µπορεί να στηρίζεται
µόνο στην τυπική νοµιµότητα, πρέπει να έχει και µία ουσιαστική
αίσθηση ότι πραγµατώνει το δίκαιο. Επ’ αυτού, λοιπόν, υπάρχουν
αποφάσεις του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, τις οποίες καταθέτω
και στα αγγλικά και στα ελληνικά, οι οποίες στηρίζουν αυτήν τη
θέση την οποία τηρούµε, δηλαδή τη δυνατότητα να νοµοθετή-
σουµε για θέµατα δηµόσιας ασφάλειας πέραν και έξω από τα
προβλεπόµενα στη συγκεκριµένη οδηγία.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Νικόλαος ∆έν-
διας καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες αποφάσεις,
οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Άρα, θα µου επιτρέψετε να πω, µε όλο το σεβασµό για την
άποψη του Συνασπισµού ότι έχω ήρεµο το αίσθηµα δικαίου ως
Υπουργός ∆ικαιοσύνης ότι νοµοθετούµε ορθά.

Όσον αφορά τώρα τα θέµατα που θέτει η Αντιπολίτευση,
οφείλω να πω ότι µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση αντιµετωπίζω
ένα πρόβληµα. Εµφανίζεται συνεχώς στη Βουλή τον τελευταίο
καιρό ως «σηµαιοφόρος» της ανάγκης δηµιουργίας ενός χώρου
ασφάλειας. Μέχρι εκεί συµφωνούµε απολύτως. Νοµίζω ότι σε
αυτό συµφωνούν όλες οι πτέρυγες της Βουλής. Τώρα, πώς θα
υλοποιηθεί ο χώρος ασφάλειας, αυτό παραπέµπεται στην
«έµπνευση του ποιητή».

Λοιπόν, έρχεται ρύθµιση για τους λαθροµετανάστες. Η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, λέει «όχι».

Έρχεται ρύθµιση για την αυστηρότερη αντιµετώπιση δραστών
εγκληµατικών πράξεων µε καλυµµένα τα χαρακτηριστικά, δη-
λαδή µε κουκούλα. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, λέει «όχι».

Έρχεται διάταξη για την άρση του απορρήτου των επικοινω-
νιών για κακουργήµατα και για άλλα βαριά εγκλήµατα. Η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, λέει «όχι».

Έρχεται η διάταξη για την ενεργοποίηση των καµερών σε δη-
µόσιους χώρους. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, λέει «όχι».

Έρχεται διάταξη για το DNA. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, λέει
«όχι».

Πώς, λοιπόν, θα εξασφαλιστεί ο χώρος της δηµόσιας ασφά-
λειας; ∆ηλαδή, ποια είναι τα µέτρα τα οποία θα µπορούσε να µε-
τέλθει κάποιος; Αυτό το οποίο προφανώς συµβαίνει εδώ, είναι
ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει αναλάβει εργολαβικά τη δη-
µιουργία ψευδαισθήσεως στο εκλογικό σώµα ότι το αγαθό της
δηµόσιας ασφάλειας µπορεί να εξασφαλιστεί διά «µαγείας», διά
λόγων και όχι διά έργων, διά διακηρύξεων και όχι διά ενεργειών.
Αυτά τα πράγµατα δεν µπορούν να γίνουν.

Εµείς δεν έχουµε κανένα πρόβληµα να µας ταυτοποιεί κάποιος
µε οποιαδήποτε πτέρυγα της Βουλής, αριστερά, δεξιά, στο κέ-
ντρο, πάνω-κάτω. Εµείς µία υποχρέωση έχουµε πέραν της ταυ-
τοποίησης και ούτε έχουµε να αποδείξουµε οτιδήποτε σε
οποιονδήποτε. Εµείς έχουµε υποχρέωση να εφαρµόσουµε µία
ατζέντα, η οποία να δηµιουργήσει τον απαραίτητο χώρο ασφά-
λειας στον Έλληνα πολίτη. Αυτή είναι η υποχρέωση που έχει η
Κυβέρνηση και αυτήν την υποχρέωση εκτελεί υλοποιώντας δια-
κηρύξεις και διατάξεις, όχι ευκαιριακά, αλλά υλοποιώντας προ-
θέσεις, οι οποίες είχαν σαφέστατα δηλωθεί στην αρχή του
χρόνου. Τώρα, έρχεται η νοµοθετική τους πραγµάτωση στην
Εθνική Αντιπροσωπεία. Εµείς θα κριθούµε ως Κυβέρνηση από
τον Έλληνα πολίτη, εάν επιτύχουµε στο να δηµιουργήσουµε έναν
χώρο ασφάλειας.

Η ασφάλεια είναι το µέγιστο των ανθρωπίνων δικαιωµάτων.
∆εν αντιπαλεύει τα άλλα ανθρώπινα δικαιώµατα. Είναι ο χώρος
πραγµάτωσης των ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Εάν βρισκόµαστε
στο πλαίσιο της αθηναϊκής δηµοκρατίας θα λέγαµε ότι είναι ο
χώρος στον οποίο πραγµατοποιείται το άθληµα της πόλης, της
πολιτείας, της πολιτικής. Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, µε βάση τη ρύθµιση την οποία ανακοίνωσε ο κ. Σούρ-
λας πριν, κανονικά τώρα πρέπει να κάνουµε έναν κύκλο
συζητήσεων µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους. Όµως,
δεν έχουν µιλήσει οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, πλην του κ.
Παπουτσή για την προηγούµενη τροπολογία. Εποµένως, εάν ο
κ. Παπουτσής θέλει το λόγο θα του τον δώσω. Μήπως όµως πρέ-
πει να προηγηθεί ένας κύκλος …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ο κύριος Υπουργός έφυγε. Ποιος θα
απαντήσει; Έχουµε ερωτήµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Επειδή δεν µίλησαν
ορισµένοι για την προηγούµενη, θέλετε να µιλήσετε τώρα;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Είναι και η προηγούµενη ενό-
τητα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Αυτό ρωτάω. Αλλά
µε βάση αυτό που ανακοίνωσε ο κ. Σούρλας, µπορεί να διεκδι-
κήσει να µιλήσει τώρα ο κ. Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν έχω αντίρ-
ρηση να µιλήσει οποιοσδήποτε. Ρωτώ όµως: Έρχεται ο κάθε
Υπουργός, µέχρι στιγµής δύο Υπουργοί, πήραν το λόγο επί των
τροπολογιών που κατατέθηκαν κατόπιν της συζητήσεως στην
Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας. Απ’ ό,τι βλέπω βρίσκεται εδώ
ο κ. Μπούρας, υποπτεύοµαι για την τροπολογία η οποία έχει ήδη
ενσωµατωθεί στο νοµοσχέδιο. Είναι βεβαίως και ο Υπουργός Με-
ταφορών.

Το ερώτηµα που τίθεται και δεν αφορά µόνο εµένα, είναι το
εξής: Θέµατα που αφορούν τα ζητήµατα που ήδη υποστήριξε ο
κ. Παυλόπουλος και υποστήριξε µόλις προηγουµένως και ο κ.
∆ένδιας, µε ποιον θα έχουµε τη δυνατότητα της αντίκρουσης;
Γιατί αυτό είναι το δικαίωµα της Αντιπολίτευσης.

Ρωτώ λοιπόν: Με ποιον Υπουργό; Ποιος θα απαντά επ’ αυτών
των θεµάτων;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Αυτό που µπορούµε
να διαβεβαιώσουµε είναι ότι το Προεδρείο θα εξασφαλίσει άνεση
χρόνου στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους όλων των κοµ-
µάτων για να τοποθετηθούν. Υποθέτω ότι η Κυβέρνηση ακούει
την παρατήρησή σας και θα φροντίσει για την απάντηση των
σχολίων και των παρατηρήσεων που θα ακουστούν.
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Εποµένως, το λόγο έχει ο κ. Καραµάριος, ακολουθεί ο κ. Χαλ-
βατζής, ο κ. Λεβέντης, αν θέλει και µετά αρχίζουµε ξανά τον
κύκλο.

Ορίστε, κύριε Καραµάριε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και σε ποιο σηµείο θα πάρω απά-

ντηση επί του συγκεκριµένου θέµατος; Γιατί εγώ θέλω να τοπο-
θετηθώ σ’ αυτά τα οποία είπε ο κύριος Υπουργός.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Γιατί βιάζεστε, κύριε συνά-
δελφε; Θα τα απαντήσετε όλα σιγά σιγά. Στην πρώτη τροπολο-
γία κάνατε παρέµβαση. Είπαµε να συνεχίσουµε όλοι οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι και µετά θα απαντήσετε πάλι σ’ αυτά που είπε ο κ.
∆ένδιας και θα ξαναρχίσουµε εµείς. Ποιο είναι το πρόβληµά σας
τώρα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Το πρόβληµά µου είναι…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Καραµάριε,

συνεχίστε. Πείτε τα σχόλιά σας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εις ό,τι αφορά

την τροπολογία για την οποία πράγµατι παρενέβη ο Υπουργός
Εσωτερικών, θέλω να πληροφορήσω τους αξιότιµους κυρίους
συναδέλφους ότι όταν ήµουν Πρόεδρος της Επιτροπής Θεσµών
και ∆ιαφάνειας, µε δική µου µέριµνα και µε συµφωνία όλων των
µελών της Επιτροπής Θεσµών και ∆ιαφάνειας ξεκινήσαµε ένα
θεσµικό πλαίσιο για τις δηµοσκοπήσεις. ∆εν υπήρχε τότε. Γι’
αυτό ξέρετε ότι µετά από τις εκλογές του 2004 συµφωνήσαµε
όλοι ότι κάτι πρέπει να γίνει.

Επικοινώνησα µε την Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής γρα-
πτώς και τους παρακάλεσα να µου συλλέξουν στοιχεία για το τι
ισχύει για όλες τις χώρες της Ευρώπης τουλάχιστον, εις ό,τι
αφορά το θέµα των δηµοσκοπήσεων. Πράγµατι, η Επιστηµονική
Επιτροπή προς τιµήν, της δούλεψε πάρα πολύ. Επικοινώνησε µε
πολλές χώρες της Ευρώπης και συνέλεξε εκείνο το υλικό που
ήταν απαραίτητο. Και στη συνέχεια, αφού έκανε τη δική της ει-
σήγηση απετάθη στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας. Τότε
λοιπόν όλα τα κόµµατα που συµµετέχουµε εκεί –και ξέρετε ποιοι
συµµετέχουν- κάναµε µία µεγάλη συζήτηση γι’ αυτό το θέµα και
καταλήξαµε πράγµατι σ’ αυτό το θεσµικό πλαίσιο που τελικά συ-
µπεριελήφθη στο άρθρο 7 του ν. 3603/2007. Είναι αλήθεια λοιπόν
ότι αυτή η διάταξη την οποία ψηφίσαµε τότε, δεν ετέθη ποτέ σε
ισχύ. ∆εν δοκιµάστηκε ποτέ. Και φυσικά, ξαφνικά η Κυβέρνηση
τότε θεώρησε σκόπιµο να αλλάξει τη νοµοθεσία αυτή και αντί για
δεκαπέντε ηµέρες να το φέρει µέχρι την Παρασκευή της προτε-
ραίας των εκλογών και των ευρωεκλογών. Ήρθε όµως ο κύριος
Υπουργός πράγµατι και προφορικά εξέθεσε τις απόψεις του ότι
η διάταξη αυτή µε την οποία προσπαθήσαµε να φέρουµε µία
ρύθµιση στο θέµα των δηµοσκοπήσεων, δοκιµάστηκε και δεν
επέτυχε. ∆ιότι κι εδώ σήµερα και εσείς, κύριε Παπουτσή, και οι
άλλοι συνάδελφοι επετέθησαν εναντίον αυτής της ρύθµισης µε
το αιτιολογικό ότι «ό,τι και να έκαναν εµείς είχαµε αυτό το απο-
τέλεσµα, δεν µας εµπόδισαν». Σε κάθε περίπτωση δηλαδή κατα-
λήξατε ότι δεν ήταν σωστή αυτή η ρύθµιση.

Και τι κάνουµε τώρα; Επανερχόµαστε στο καθεστώς εκείνο το
οποίο µέχρι σήµερα δεν έχει ρυθµιστεί, δεν έχει δοκιµαστεί ποτέ.
Και λέµε λοιπόν: Σ’ αυτό τον κυκεώνα των δηµοσκοπήσεων –και
συµφωνούµε απόλυτα σε πολλά τα οποία είπατε- να µπει µία
τάξη, να επαναφέρουµε αυτή τη διάταξη, για να µπορέσουµε από
τώρα σε ανύποπτο χρόνο να ξέρουµε πως θα διεξάγονται οι δη-
µοσκοπήσεις. Από εκεί και πέρα, τώρα, όσον αφορά όλες τις
εταιρείες δηµοσκοπήσεων, για τις οποίες είπε και ο κ. Παυλό-
πουλος, επί της προηγούµενης κυβέρνησης, της δικής σας, τόσα
χρόνια που προσπάθησε η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας –
υπάρχουν πράγµατι τα Πρακτικά- θα δείτε ότι δεν µπόρεσε να
κάνει τίποτα, δεν κατέληξε πουθενά, σε κανένα θεσµικό πλαίσιο.
Και επί των ηµερών µας, επί της νέας Κυβερνήσεως της Νέας
∆ηµοκρατίας καταλήξαµε σ’ ένα θεσµικό πλαίσιο το οποίο, όπως
σας είπα και πρωτύτερα, δεν έχει καν δοκιµαστεί.

Άρα, λοιπόν, εις ό,τι αφορά την τροπολογία αυτή –για να µην
καταναλώνω το χρόνο, κύριε Πρόεδρε- δεν έχω παρά να προ-
σθέσω ότι σωστά επαναφέρεται. Θα την αφήσουµε να δοκιµα-
στεί και αν πράγµατι –είναι αυτό που είπε ο κύριος Υπουργός-
πάλι τεθεί το θέµα απαρχής στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφά-
νειας ιδού, το πεδίον υπάρχει, να το συζητήσουν και αν η Επι-

τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας, µία µεγάλη επιτροπή, που ξέρετε
το στόχο και το αντικείµενό της και τις αρµοδιότητες τις οποίες
έχει, καταλήξει ότι παρά ταύτα ο νόµος εκείνος που δεν δοκιµά-
στηκε πρέπει να τροποποιηθεί, εδώ είµαστε και τα συζητάµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.

Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι τα τελευταία χρόνια οι δηµοσκοπήσεις παί-

ζουν σπουδαίο ρόλο όχι µόνον στην καθεαυτή προεκλογική πε-
ρίοδο, αλλά και στη διαµόρφωση κοινής γνώµης στην ίδια την
πολιτική ζωή.

Και βέβαια οι δηµοσκοπήσεις πολύ συχνά χρησιµοποιούνται
για να διαµορφώσουν κλίµα, εντυπώσεις, αλλά και για να χειρα-
γωγούν όχι µόνο στην πολιτική, αλλά και στην οικονοµία και στην
αγορά, παντού.

Κάθε δηµοσκόπηση έχει ένα πλήθος ερωτήσεων πολιτικού,
κοινωνικού, οικονοµικού, ιδεολογικού περιεχοµένου και χαρα-
κτήρα. Το κύριο όµως που προβάλλεται σε όλες τις δηµοσκοπή-
σεις είναι η πρόθεση ψήφου.

Και στις περασµένες ευρωεκλογές κύρια προσπάθεια, ανά-
µεσα στις άλλες, µέσα από πολλές δηµοσκοπήσεις, ήταν να πε-
ράσει η εικόνα, η αντίληψη πολύ πλατιά στο λαό ότι το ΚΚΕ είναι
το τέταρτο κόµµα στη σειρά, ίσως και το πέµπτο. Ήσαν βέβαια
ευσεβείς πόθοι. Οι εκλογές αυτές όπως και άλλες εκλογικές δια-
δικασίες, διέψευσαν αυτές τις προβλέψεις.

Κι εγώ ήθελα να υπενθυµίσω, κύριε Υπουργέ –λείπει ο κ. Παυ-
λόπουλος, είναι εδώ ο κ. Στυλιανίδης- το εξής: Μια δηµοσκόπηση
του 1993 φάνηκε και αποδείχτηκε περίτρανα ότι ήταν όχι µόνο
κατευθυνόµενη, αλλά ελεγχόµενη και συνειδητά ψευδής.

Χαρακτηριστικά, σε διάφορα ευρήµατα µιας συγκεκριµένης
δηµοσκόπησης στη Λάρισα είχαν εξαφανίσει παντελώς το ΚΚΕ.
∆εν έδιναν ούτε 0,0% και κάτι στην πρόθεση ψήφου. Και τότε στη
Λάρισα υπήρχε κοµµουνιστής ∆ήµαρχος, ο Αριστείδης Λα-
µπρούλης. Ο Πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου της Λάρισας
ήταν κοµµουνιστής και η επιρροή του ΚΚΕ στη Λάρισα ήταν
πάντα υψηλή.

Τα ποσοστά εκλογικής επιρροής σε εκείνες τις εκλογές προ-
σέγγισαν περίπου το 10%. Φαίνεται –επαναλαµβάνω- ότι ήταν ευ-
σεβής πόθος να εξαφανιστεί το ΚΚΕ. ∆εν το κατάφεραν, όπως
δεν το κατάφεραν ενενήντα χρόνια τώρα.

Ένα ερώτηµα που µπαίνει και δεν είναι ρητορικό, είναι το εξής:
Όλοι αυτοί οι οποίοι συνειδητά έλεγαν ψέµατα είχαν καµµιά συ-
νέπεια; Εκτός από µία πολιτική καταδίκη εκείνης της περιόδου,
αυτοί οι οποίοι έκαναν εκείνες τις δηµοσκοπήσεις δεν είχαν καµ-
µία συνέπεια.

Και βέβαια θέλω να σηµειώσουµε ότι οι δηµοσκοπήσεις δεν
αφορούν µόνο ή αποκλειστικά την εκλογική διαδικασία. Συχνά,
για να προετοιµάσουν τους εργαζόµενους, το λαό, για να απο-
δεχθεί πολλές φορές µέτρα σε βάρος του φροντίζουν, διαµορ-
φώνουν την κοινή γνώµη. Και δεν υπάρχει τίποτα αθώο, δεν
υπάρχει τίποτα το αφελές.

Επειδή ο κύριος Υπουργός µίλησε µε ιδιαίτερη έµφαση για το
ότι ζούµε σε δηµοκρατία, η δηµοκρατία είναι ανύπαρκτη στα ερ-
γοστάσια, στις επιχειρήσεις, στους τόπους δουλειάς. Όταν κλεί-
νει η πύλη του εργοστασίου, δηµοκρατία, δηµοκρατικά δικαιώµατα
είναι παρελθόν. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, δυστυχώς.

Και βεβαίως συµπληρώνονται –µέσα σε µία εβδοµάδα- τριά-
ντα πέντε χρόνια από την κατάρρευση της δικτατορίας. Και βε-
βαίως συµπληρώνονται σήµερα τριάντα πέντε χρόνια από το
πραξικόπηµα στην Κύπρο που έγινε από τη δικτατορία, που κα-
θοδηγήθηκε από τους Αµερικάνους, ιµπεριαλιστές και το ΝΑΤΟ.

Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, ήθελα να σηµειώσω ότι υπάρχει
ένα πολύ σοβαρό πρόβληµα διακρίσεων και µη ισότιµης µετα-
χείρισης των κοµµάτων. Το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης
δίνει συχνά-πυκνά στατιστικά στοιχεία. Ποια είναι η παρουσία,
ποια είναι η εµφάνιση του ΚΚΕ στα κρατικά και ιδιωτικά κανάλια;

Και µη µου πείτε για τα ιδιωτικά ότι είναι ιδιώτες, ότι είναι µα-
γαζί τους, ότι είναι δουλειά τους. Οι συχνότητες δεν είναι ιδιο-
κτησία των ιδιωτών. Και δεν µιλώ µόνο για το ΚΚΕ, αλλά και
άλλων κοµµάτων µικρότερων η προβολή είναι ελάχιστη.
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∆εν υπάρχει ισοτιµία στη προβολή των κοµµάτων και εµείς
επαναφέρουµε µία παλιά µας πρόταση: Να καταργηθούν οι δη-
µοσκοπήσεις στην καθαυτό προεκλογική περίοδο. Αυτή την πρό-
ταση την έχουµε καταθέσει και άλλοτε. Αφού λέτε ότι
επηρεάζουν κ.λπ., έχετε µία ευκαιρία. Στη προεκλογική περίοδο
που διαρκεί τέσσερις µήνες να απαγορευτούν οι δηµοσκοπήσεις.
Άλλωστε τα κυβερνητικά κόµµατα έχουν στη διάθεσή τους τε-
ράστια µέσα. Έχουν όλο το χρόνο, έχουν όλες τις δυνατότητες
να επηρεάσουν. Ε, ας µην επηρεάζουν και µε τις δηµοσκοπήσεις
µέχρι τις τελευταίες ηµέρες των εκλογών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Ροντούλης,έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ µας

έκανε την υψίστη τιµή κατά τη διάρκεια της οµιλίας του να ανα-
φερθεί, όπως µέτρησα, τρεις περίπου φορές στο κόµµα του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Καταλαβαίνουµε τη πρεµούρα του µετά το αποτέλεσµα των
πρόσφατων ευρωεκλογών. Οι επιθέσεις που εξαπολύει και που
θα συνεχίσει να εξαπολύει, όµως εναντίον του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού εκθέτουν τον ίδιο και τη πολιτική παράταξη
στην οποία ανήκει, για τον απλούστατο λόγο ότι η πολιτική
«πλατφόρµα» του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει υιοθετη-
θεί από τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού, ενώ τα
πολιτικά µηνύµατα που ο κ. Αλαβάνος προσπαθεί να εκπέµψει
«βρίσκουν τοίχο» κυριολεκτικά στην ελληνική κοινωνία και αυτό
πιστοποιείται από το πρόσφατο αποτέλεσµα της ευρωκάλπης.

Ακούσαµε επίσης ένα µάθηµα από τον αξιότιµο κ. Αλαβάνο
περί «πατριδοκαπηλίας». Όσα είπε µπορούµε και εµείς να τα
προσυπογράψουµε, µόνο που όταν κάποιος τοποθετείται για την
«πατριδοκαπηλία», δίνει στην όλη οµιλία του µία χροιά αρνητική:
Τι είναι κακό, δηλαδή. ∆εν ακούσαµε όµως τον κ. Αλαβάνο να
µας κάνει ένα µάθηµα –προφανώς γιατί δεν γνωρίζει- για τη πα-
τρίδα. Να αναλύσει θετικά το νόηµα του πατριωτισµού. Άρα, ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός γι’ αυτά τα ζητήµατα τοποθε-
τείται θετικά, δεν τοποθετείται αρνητικά. Το αρνητικό το ξέρουµε
και το καταδικάζουµε όλοι.

Θα περίµενα δε από έναν Πρόεδρο Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας, τη στιγµή που αναφέρθηκε σε κόµµατα –έτσι είπε- και πο-
λιτικές δυνάµεις που ακολουθούν πρακτικές πατριδοκαπηλίας,
να τις κατονοµάσει κιόλας, για να µπορέσουµε να τις καταδικά-
σουµε και εµείς µε τη σειρά µας.

Έρχοµαι τώρα στα του νοµοσχεδίου και των τροπολογιών.
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, θα πάω στην τροπολογία που αφορά

τους χειριστές της Ολυµπιακής που θα µετακινηθούν στην ΥΠΑ.
Εµείς θα υπερψηφίσουµε. ∆εν κάνω περαιτέρω σχόλιο. Όµως,
δεν ξέρω αν είστε γνώστης κάποιας αδικίας, παλινωδίας θα
έλεγα καλύτερα, που έχει συντελεστεί κατά το παρελθόν έναντι
εκατόν τριάντα επτά χειριστών της Ολυµπιακής Αεροπορίας, οι
οποίοι το 2003 µε νόµο του κ. Βερελή εξαναγκάστηκαν να φύ-
γουν από την Ολυµπιακή Αεροπορία. Ο κ. Καραµάνος ως παλαι-
ότερος το γνωρίζει.

Η ελληνική πολιτεία, λοιπόν, κύριε Υπουργέ –και το λέω έτσι,
για να δώσω τη συνέχεια, γιατί ανεξαρτήτως κυβέρνησης η ελ-
ληνική πολιτεία συνεχίζει να υφίσταται µε όλες τις δεσµεύσεις
και τις υποχρεώσεις της- τι συνοµολόγησε µε τους ανθρώπους
αυτούς;

Υπογράφηκαν πρακτικά συµφωνίας, ψηφίστηκε νόµος, υπο-
γράφηκαν νέα πρακτικά συµφωνίας. Συνοµολόγησε λοιπόν το
εξής απλό. Είπε σε αυτούς τους εκατόν τριάντα επτά αναγκα-
στικά απολυµένους πιλότους της Ολυµπιακής: «Θα σας δώσουµε
µία αποζηµίωση απόλυσης» -σωστά- την οποία και έλαβαν. «Θα
πάρετε, όµως και µία αποζηµίωση για την απώλεια εισοδήµατος
εντός έξι µηνών».

Παρήλθε το διάστηµα των έξι µηνών, έγινε και κυβερνητική αλ-
λαγή, αλλά η ελληνική πολιτεία µε τις δεσµεύσεις της συνεχίζει
να υπάρχει και οι άνθρωποι αυτοί ουδέποτε έλαβαν αυτή την
αποζηµίωση απώλειας εισοδήµατος, κύριε Υπουργέ. Πήγαν, λοι-

πόν, στα δικαστήρια. Πρωτοδίκως δικαιώθηκαν.
Κύριε Παπουτσή, το λέω αυτό, γιατί άρχισε το θέµα επί ΠΑΣΟΚ

και δυστυχώς όµως δε βλέπω το ΠΑΣΟΚ να τοποθετείται ξεκά-
θαρα επί αυτού. Και θα παρακαλούσα στη δευτερολογία σας µία
ξεκάθαρη τοποθέτηση, διότι δε µπορεί η ελληνική πολιτεία να
εφαρµόζει δύο µέτρα και δύο σταθµά: Οι σηµερινοί τα καλά παι-
διά, οι άλλοι τα κακά παιδιά.

Έρχοµαι, λοιπόν και λέω. Αυτοί οι άνθρωποι πήγαν στα δικα-
στήρια. Πρωτοδίκως δικαιώθηκαν. Το ελληνικό δηµόσιο πάει στο
εφετείο και η απόφαση του εφετείου είναι: Όταν πωληθεί η Ολυ-
µπιακή, όπως καλή η ώρα τώρα, οι άνθρωποι αυτοί θα πάρουν τα
λεφτά τους. Πάει το θέµα στον Άρειο Πάγο. Η ίδια απόφαση.
Όταν πωληθεί η Ολυµπιακή, οι άνθρωποι αυτοί θα πάρουν τα
λεφτά τους.

Κύριε Υπουργέ, την 1η Οκτωβρίου 2009 συντελείται η πώληση
της Ολυµπιακής. Τα λεφτά του κράτους θα πρέπει να πάνε στον
ειδικό λογαριασµό που υπάρχει ήδη, προκειµένου, όπως προ-
βλέπει ο νόµος του 2003, οι εκατόν τριάντα επτά εξαναγκασθέ-
ντες σε απόλυση του 2003 να πάρουν την αποζηµίωση απώλειας
εισοδήµατος.

Εδώ τώρα σας το θέτω το θέµα αυτό, διότι θέλω µία ξεκάθαρη
απάντηση. Οι άνθρωποι θα πρέπει να προσφύγουν και να γίνουµε
και διεθνώς ρεζίλι…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Με την ανοχή σας, ένα λεπτό.
Θα πρέπει να πάνε στα ευρωπαϊκά δικαστήρια για να βρουν το

δίκιο τους;
Άρα λοιπόν, εγώ σας θέτω το ερώτηµα. Για τους νυν εργαζο-

µένους κάνετε αυτή τη θετική, κατά την άποψή µας και κατά την
άποψη της Κυβέρνησης, ρύθµιση. Για τους άλλους που υπο-
γράφτηκαν νόµοι, πρωτόκολλα, πρακτικά, ό,τι θέλετε πείτε έχει
υπογραφεί, γι’ αυτούς τους ανθρώπους γιατί συνεχίζετε να κω-
φεύετε; Γιατί τους τιµωρείτε; Και είναι δυνατόν -ξαναλέω- να
εφαρµόζει η ελληνική πολιτεία δύο µέτρα και δύο σταθµά;

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, κατά τη δευτερολογία σας και µία
ξεκάθαρη τοποθέτηση στο θέµα αυτό.

Ευχαριστώ και για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς, θέλω να

διαµαρτυρηθώ για τον τρόπο µε τον οποίο έχει οργανωθεί η συ-
ζήτηση. ∆υστυχώς επιβεβαιώθηκαν όλοι οι φόβοι µας, οι οποίοι
µας οδήγησαν χθες να προτείνουµε τη συγκεκριµένη συζήτηση
σήµερα µε διαφορετικό τρόπο, µε επέκταση των ωρών συνε-
δρίασης, µε κανονικότερο τρόπο στη διαδικασία της παρουσίας
των Υπουργών.

Και θέλω ευθύς εξ αρχής, επειδή είναι και οι πρώτες συνε-
δριάσεις αυτού του Τµήµατος της Βουλής, να σας δηλώσω ότι
δεν πρόκειται να ανεχθούµε στο εξής αντίστοιχο τρόπο οργά-
νωσης της συζήτησης στη Βουλή και του νοµοθετικού έργου. Το
ΠΑΣΟΚ θα αποχωρήσει, εάν το Προεδρείο ή η Κυβέρνηση ξανα-
προσπαθήσει να οργανώσει τη συζήτηση µε αυτόν τον τρόπο,
όπως γίνεται σήµερα. ∆εν µπορεί το Προεδρείο και η Βουλή να
επιτρέπει στους Υπουργούς να φυγαδεύονται από τη µία ή από
την άλλη πόρτα, και να µη συµµετέχουν στην αντίκρουση και στο
διάλογο εντός του Κοινοβουλίου επί των συγκεκριµένων τροπο-
λογιών. Και δεν µπορεί ο κύριος Υπουργός Μεταφορών, ο οποίος
καρτερικά από χθες µέχρι σήµερα παραµένει στη θέση του, να
επωµίζεται το βάρος της ευθύνης της αντίκρουσης όλων των
τροπολογιών, ακόµη και αυτών του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, οι
οποίες είναι τροπολογίες οριακής συνταγµατικότητος, αµφισβη-
τούµενης συνταγµατικότητος και οι οποίες έρχονται στο Θερινό
Τµήµα της Βουλής. ∆εν το δεχόµαστε, λοιπόν.

Σε καµµία περίπτωση λοιπόν δεν πρόκειται ξανά να συµµετά-
σχουµε σε τέτοια διαδικασία. Και το λέω αυτό, γιατί αύριο ξεκι-
νάει άλλη συζήτηση για το νοµοσχέδιο για τον ανταγωνισµό,
όπου έχουµε και εκεί νέες τροπολογίες και παρακαλώ πολύ να
προβλέψει το Προεδρείο το πώς θα οργανωθεί η συζήτηση αυτή.
∆εν µπορεί να στερεί η Κυβέρνηση και το Προεδρείο της Βουλής
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τη δυνατότητα από τα πολιτικά κόµµατα, τους Κοινοβουλευτι-
κούς Εκπροσώπους και τους συναδέλφους να λαµβάνουν το
λόγο επί όλων των θεµάτων που προκύπτουν από την νοµοθε-
τική διαδικασία.

ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Η Βουλή δεν είναι ακροατήριο σιωπη-
λών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως. Είναι απαράδεκτο αυτό το
οποίο συµβαίνει. Γι’ αυτό το δηλώνω και παρακαλώ πολύ να λη-
φθεί σοβαρά υπ’ όψιν. Το ΠΑΣΟΚ δεν πρόκειται να συναινέσει.
Θα αποχωρήσει, εάν ξανά επιχειρήσετε να ακολουθήσετε την
ίδια διαδικασία την οποία ακολουθείτε σήµερα.

∆εύτερον, απαιτώ από την Κυβέρνηση συγκεκριµένα σχόλια
επί των συγκεκριµένων θεµάτων τα οποία θέλω να θέσω. Υπάρ-
χουν ερωτήµατα, κύριε Πρόεδρε. Κατ’ αρχάς, υπάρχουν ερωτή-
µατα τα οποία αφορούν τον κ. Παυλόπουλο, ο οποίος
εφυγαδεύθη πρώτος-πρώτος.

Ερώτηµα: Σήµερα συζητούµε τα θέµατα της εγκληµατικότη-
τας. Και αυτό είναι το βασικό επιχείρηµα του Υπουργού Μετα-
φορών, παρακαλώ. Απεδείχθη ότι µία επιτυχία, όπως
εµφανίστηκε αυτές τις µέρες, ακολουθήθηκε από την αποποµπή
του διοικητού της ΕΥΠ. Ο Υπουργός Εσωτερικών, ο οποίος ήρθε
εδώ, δεν πήρε το λόγο επ’ αυτού. Παρά το γεγονός ότι οι περισ-
σότεροι εκ των συναδέλφων χθες αναφέρθηκαν σε αυτό το θέµα,
απαξίωσε να απαντήσει και να σχολιάσει και απεχώρησε.

Εγώ λοιπόν θέτω ένα ερώτηµα στην Κυβέρνηση. Αν θέλει ο κ.
Στυλιανίδης να µου απαντήσει, διαφορετικά, µέχρι το τέλος της
συζήτησης, θέλω απάντηση. Ερωτώ: Για ποιο λόγο και µε ποια
ακριβώς νοµική βάση έγινε η αλλαγή του διοικητού; Έγινε µε
βάση το νόµο τον οποίο επικαλείται ο κ. Παυλόπουλος στις επί-
σηµες δηλώσεις του, το ν. 3649 και το άρθρο 5; ∆ιότι αυτό λέει
ο κ. Παυλόπουλος. Λέει ότι αυτό άλλωστε σηµατοδοτεί µεταξύ
άλλων και η θεσµοθέτηση µε το άρθρο 5 παράγραφος 3 του
ν.3649, της απόσπασης στην ΕΥΠ εισαγγελικού λειτουργού, προ-
κείµενου να ελέγχει κυρίως τη νοµιµότητα των ειδικών επιχειρη-
σιακών της δράσεων που αφορούν τα δικαιώµατα του
ανθρώπου. Αυτό λέει ο νόµος και αυτό επικαλείται ο ίδιος. Σας
διάβασα τη δήλωσή του.

Ελάτε όµως που το άρθρο 5 παράγραφος 3, το οποίο επικα-
λείται, δεν αφορά το διοικητή της ΕΥΠ, αλλά αφορά άλλον,
αφορά διακριτό πρόσωπο, αποσπασµένο δηλαδή δικαστικό λει-
τουργό µε διακριτές αρµοδιότητες;

Και το ερώτηµα το οποίο θέλω να θέσω στους δύο Υπουργούς,
οι οποίοι φυγαδεύθησαν, είναι το εξής: Πρώτον, σε ποια νοµική
βάση στηρίχθηκε η αλλαγή του κυρίου διοικητού και δεύτερον,
εάν προτίθεται ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης να ζητήσει τον ορισµό
του εισαγγελέα που προβλέπεται από το νόµο, τον οποίο κατά τα
άλλα εφαρµόζει ο κ. Παυλόπουλος. Γιατί προβλέπεται άλλος ει-
σαγγελέας τώρα.

Εποµένως, έχουµε την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, η
οποία σύµφωνα µε το νόµο, αλλά και τις επιλογές της Κυβέρνη-
σης, θα διοικείται από δυο εισαγγελείς. ∆εν µπαίνω στα άλλα ζη-
τήµατα, την προϊστορία του καθενός. Ερωτώ όµως: Ποιος είναι
ο στόχος; Και αυτό δηµιουργεί ένα τεράστιο πολιτικό ζήτηµα. Για
αυτό η Κυβέρνηση φεύγει από την Αίθουσα.

∆εύτερο θέµα: Ο κ. ∆ένδιας, όσον αφορά τις κάµερες και το
DNA. Ειλικρινά έχω εκπλαγεί. Όσο διαβάζω περισσότερο τις τρο-
πολογίες αυτές, οι οποίες κατατίθενται εδώ, σκέφτοµαι ότι αν η
Κυβέρνηση είχε κάνει µια νοµοπαρασκευαστική επιτροπή και αν
είχε καλέσει το πνεύµα είτε του Ιαβέρη είτε του Όργουελ, θα
ήταν ειλικρινά πιο µετριοπαθές το αποτέλεσµα στο οποίο θα εί-
χατε οδηγηθεί. Εδώ έχετε ξεφύγει από κάθε όριο.

Και όχι µόνο αυτό, αλλά έρχεται ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης και
επικαλείται εδώ στοιχεία, για το πώς έχει αντιµετωπιστεί η εγκλη-
µατικότητα σε άλλες χώρες του εξωτερικού. Η πραγµατικότητα
είναι ότι εντάσσετε στην ελληνική έννοµη τάξη τις υποδείξεις
ξένων υπηρεσιών. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Και η ωµή πραγµατικότητα επίσης, από επιστηµονικής από-
ψεως, είναι ότι στις χώρες τους, εκεί που εφαρµόστηκε το πρώ-
τον, απεδείχθη αυτό το οποίο κατηγορήσατε την Αντιπολίτευση.
Απεδείχθη δηλαδή –και γι’ αυτό θα ήθελα να είναι εδώ παρών ο
κύριος Υπουργός- ότι καλλιεργήθηκε στην κοινωνία µία ψευδής

αίσθηση για την ασφάλεια. Γιατί δεν υπήρχε ασφάλεια.
Και αναφέροµαι συγκεκριµένα. Στη Μεγάλη Βρετανία, η οποία

δεν είναι βέβαια ο παράδεισος της ασφάλειας των πολιτών,
υπάρχουν 4,2 εκατοµµύρια κάµερες, δηλαδή µία κάµερα για
κάθε δεκατέσσερις πολίτες. Επαναλαµβάνω, 4,2 εκατοµµύρια
κάµερες. Και όλα αυτά έγιναν στο όνοµα της δηµόσιας ασφά-
λειας.

Ένα χρόνο µετά, η έρευνα του Βρετανικού Υπουργείου Εσω-
τερικών απέδειξε και κατέληξε στο συµπέρασµα ότι η χρήση των
καµερών ουσιαστικά δηµιούργησε ένα ψευδές αίσθηµα ασφα-
λείας για τους Βρετανούς πολίτες και ότι ήταν αναποτελεσµα-
τική.

Και το χειρότερο όλων; Ξέρετε τι ακριβώς συνέβη πρόπερσι;
Το 2007 έγιναν στη Βρετανία ένα εκατοµµύριο εκατόν πενήντα
οκτώ χιλιάδες εννιακόσια πενήντα επτά εγκλήµατα βίας, τη
στιγµή που στη Νότια Αφρική ήταν στο υποδεκαπλάσιο. Αυτή
είναι η πρακτική. Το ίδιο ισχύει και στην Αµερική. Στο ίδιο ακρι-
βώς πολιτικό συµπέρασµα από τη χρήση των καµερών κατέληξε
και η έρευνα του Πανεπιστηµίου του Μπέρκλει. Ακριβώς το ίδιο.
Εξήντα οκτώ κάµερες που είχαν τοποθετηθεί σε σηµεία κλειδιά
της πόλης του Σαν Φραντζίσκο είχαν βοηθήσει την περίοδο
2006-2008, στην εξιχνίαση ενός µόνο εγκλήµατος. Μία χρονική
περίοδος κατά τη διάρκεια της οποίας διαπράχθηκαν ενενήντα
οκτώ ανθρωποκτονίες.

Αυτά είναι τα αποτελέσµατα των ερευνών διεθνών πανεπιστη-
µίων, οργανισµών, του ιδίου του Υπουργείου Εσωτερικών, τα
οποία επικαλείται ο ίδιος ο Υπουργός. Γι’ αυτό σας λέµε ότι ερ-
γάζεστε συστηµατικά για τη δηµιουργία της κοινωνίας του
φόβου στην Ελλάδα και επενδύετε πολιτικά, γιατί η στρατηγική
σας είναι ακριβώς αυτή, πώς δηλαδή θα φοβίσετε τους πολίτες,
πώς θα περιοριστούν οι δηµοκρατικές ελευθερίες, µε ποιον
τρόπο θα περιορίσετε την άσκηση των δηµοκρατικών δικαιωµά-
των, των ελευθεριών και κυρίως τη δυνατότητα των πολιτών να
ελέγχουν την Κυβέρνησή σας. Αυτό ακριβώς κάνετε. Και το κά-
νετε µε συστηµατικό τρόπο.

Το ίδιο ισχύει για το DNA. Σε ποιες επιστηµονικές µελέτες βα-
σίζεται αυτή η υπόθεση, αυτή η τροπολογία; Από πού και ως πού
θα πρέπει να καταγράφεται το DNA, το οποίο όπως γνωρίζετε
όλοι –αναφέρθηκε σ’ αυτό και ο κ. Νασιώκας χθες στην οµιλία
του, αναφέρθηκε και ο εισηγητής µας κατά τη διάρκεια της πρω-
ινής παρέµβασης- αφορά τη µελλοντική ζωή και τον τρόπο ζωής
ολόκληρης οικογένειας, εφόσον µπορεί να υπάρχει πρόβλεψη
και της ασθένειας που µπορεί να έχει ο άνθρωπος ή της εξέλιξης
του ανθρώπου συνολικά; Από πού και ως πού;

Και πέραν αυτών, όσον αφορά τις κάµερες και την καταγραφή
του DNA, είναι δυνατόν στο όνοµα κάποιας φοβερής δογµατικής
λογικής για την έννοια της ασφάλειας να οδηγείται η καταγραφή
του DNA για πληµµελήµατα, για παραπτώµατα πέραν των κα-
κουργηµάτων;

Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε πού οφείλεται αυτό; Οφείλεται σε µία
στρεβλή αντίληψη που λέει ότι το οργανωµένο έγκληµα πολλές
φορές διευκολύνεται από πράξεις χαµηλής παραβατικότητας.
Αλήθεια είναι αυτό! Το ερώτηµα είναι όµως, γιατί επιτρέπεις αυτή
τη χαµηλή παραβατικότητα. Γιατί, για παράδειγµα, δεν ενδιαφέ-
ρεσαι για το ποιος κλέβει ή γι’ αυτούς που κυκλοφορούν µε κλεµ-
µένα µηχανάκια στους δρόµους; Γιατί δεν ενδιαφέρεσαι για τα
αυτοκίνητα που κυκλοφορούν χωρίς πινακίδες, για θέµατα χα-
µηλής παραβατικότητας; Γιατί δεν ενδιαφέρεται ο κρατικός µη-
χανισµός;

Η πραγµατικότητα και η πολιτική αξία σε µία τέτοια λογική
υπάρχει αλλού. Υπάρχει όταν προσπάθειες οι οποίες γίνονται για
την αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος –το οποίο πράγ-
µατι εκσυγχρονίζεται, βελτιώνεται, ψάχνει να βρει διάφορους
τρόπους για το πώς θα οργανωθεί καλύτερα- γίνονται ταυτό-
χρονα µε µία συντεταγµένη πολιτεία, µε καλά οργανωµένες υπη-
ρεσίες και µέσα τα οποία να µπορούν να εφαρµόζουν τους
νόµους του κράτους που διασφαλίζουν τα δικαιώµατα των πολι-
τών. ∆ιότι οι νόµοι του κράτους χωρίς να διασφαλίζουν τη νοµι-
µότητα και τα δικαιώµατα των πολιτών, δεν µπορούν να ισχύουν
σε µία ευνοµούµενη και δηµοκρατική πολιτεία.

Γι’ αυτό ψέγουµε την Κυβέρνηση! Γι’ αυτό κατηγορούµε την
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Κυβέρνηση! Και την κατηγορούµε γιατί δεν ενδιαφέρεται για την
αντιµετώπιση των θεµάτων. Απλώς, πολιτικολογεί, επικοινωνιο-
λογεί, ουσιαστικά ρίχνει επικοινωνιακά πυροτεχνήµατα, εκµε-
ταλλευόµενη την ανάγκη των πολιτών και την αγωνία τους για
µία καλύτερη ζωή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σας ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Καραµάριος έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι πολύ

σύντοµος.
Σε ό,τι αφορά τον αξιότιµο κ. Παπουτσή –που ξέρει πολύ καλά

ότι πάντοτε τον προσέχω και τον σέβοµαι και αυτό δεν είναι
σχήµα λόγου- για το πρώτο του αίτηµα να απαντηθεί δηλαδή για
ποιο λόγο έγινε αντικατάσταση στην ΕΥΠ, θέλω να τον παρακα-
λέσω να θυµηθεί ότι υπάρχει η σχετική κοινοβουλευτική διαδι-
κασία. Κάντε µία ερώτηση αύριο, µεθαύριο, για να σας απαντήσει
ο κύριος Υπουργός. Σήµερα ήρθε, ο κύριος Υπουργός, για να
υποστηρίξει την τροπολογία την οποία έφερε. Άρα λοιπόν, αδί-
κως παραπονείσθε.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά την τροπολογία για τις κάµερες,
κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας υπενθυµίσω ότι µε τη διάταξη του
άρθρου 9Α του Συντάγµατος, όπως ξέρετε πολύ καλά, καθένας
έχει δικαίωµα προστασίας από τη συλλογή, επεξεργασία και
χρήση ιδίως µε ηλεκτρονικά µέσα των προσωπικών δεδοµένων,
όπως νόµος ορίζει. Αυτό θα πει ότι µε νόµο θα καθορίσουµε τις
διαδικασίες εκείνες µε τις οποίες τίθενται οι εγγυήσεις του Συ-
ντάγµατος.

Εάν λοιπόν σήµερα, στη σηµερινή κοινωνία που ζούµε, µέσα σ’
αυτά τα εγκλήµατα που υπάρχουν η πολιτεία και η Κυβέρνηση
θέλει να θέσει κανόνες προστασίας των πολιτών, από εκεί αντι-
λαµβάνεστε ότι µε τις διατάξεις της τροπολογίας, υπάρχει δια-
σφάλιση των προσωπικών δικαιωµάτων τα οποία πράγµατι έθιξε
και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και το ΚΚΕ ιδιαίτερα και καλύ-
πτονται πλήρως, διότι οποιεσδήποτε παρακολουθήσεις γίνουν ή
τύχουν επεξεργασίας, καταστρέφονται αµέσως πάντοτε µε την
εγγύηση της δικαιοσύνης.

Υπάρχει εισαγγελέας. Λέει ρητά το πότε καταστρέφονται. Και
αν υπάρξει περίπτωση διατήρησης αυτών των στοιχείων, διατη-
ρούνται, όπως και στην περίπτωση του DNA, στο οποίο πολύ
σωστά συµφωνείτε οι περισσότεροι, διότι πράγµατι είναι ένας
τρόπος ερεύνης των εγκληµατικών πράξεων.

Άρα λοιπόν και όσον αφορά εκείνο που σας κάνει να φοβάστε
–το επαναλαµβάνω- δηλαδή ότι τάχα παραβιάζονται πλέον τα αν-
θρώπινα δικαιώµατα, θα ήθελα να σας πω ότι –όπως άλλωστε ξέ-
ρετε- µεταξύ δύο κακών «το µη χείρον βέλτιστο». ∆ηλαδή µεταξύ
προστασίας δύο δικαιωµάτων, προέχει η πλειοψηφία των πολι-
τών. Εµείς, όπως και όλοι µας, αλλά και µε την συνδροµή των
νόµων κάνουµε έρευνα για να ανακαλύψουµε τους εγκληµατίες
και να τους τιµωρήσουµε. ∆εν αποβλέπουµε στην προστασία
αυτών, αλλά αντίθετα, θέλουµε να τους ανακαλύψουµε. Και µην
στέκεστε στα πληµµελήµατα τάχα. Βλέπετε ότι πολύ σωστά η
τροπολογία λέει ότι η διενέργεια του DNA επιτρέπεται σε περι-
πτώσεις σοβαρών ενδείξεων.

Άρα, λοιπόν και σε ό,τι αφορά την τροπολογία του Υπουργού
∆ικαιοσύνης, νοµίζω ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης ήταν σαφέ-
στατος και δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία.

Θέλω, επίσης, να σας υπενθυµίσω ότι και όσον αφορά στην
άλλη τροπολογία, που ενσωµατώθηκε στο άρθρο 10, θα δείτε ότι
πράγµατι στο άρθρο 107 του Συντάγµατος -το οποίο ήταν πολύ
σοφό από τότε που έγινε- εξειδικεύεται η προστασία των κεφα-
λαιουχικών αγορών ή εγκαταστάσεων αλλοδαπών εταιρειών στη
χώρα µας οι οποίες θέλουν να έχουν ένα ιδιαίτερο φορολογικό
καθεστώς, ακριβώς για να υποστηριχθεί η ναυτιλία µας.

Και αντιλαµβάνεστε ότι και µε την έκθεση του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους αλλά και µε την τροπολογία, σαφώς περι-
γράφεται ότι δεν επιβαρύνεται ο κρατικός προϋπολογισµός.
Χάνουµε, αλλά εκείνα τα έσοδα που χάνονται είναι πολύ µικρό-
τερα –ξέρει ο κύριος Πρόεδρος σαν οικονοµολόγος και Υπουρ-
γός Οικονοµικών που διατέλεσε- και αναπληρώνονται πολύ

περισσότερο από τα κεφάλαια ή τις ναυτιλιακές εταιρείες στις
οποίες αποβλέπουµε αυτή τη στιγµή να µείνουν αφορολόγητες.

Και επειδή έχω υπογράψει προσωπικά και µία τροπολογία,
κύριε Υπουργέ, θα σας παρακαλέσω να σας πω µε δυο κουβέ-
ντες για ποιο λόγο το κάνουµε αυτό.

Μετά την ψήφιση του ν. 3651/08 µε τον οποίο η Κυβέρνηση θέ-
λησε να καλύψει ένα κενό που υπήρχε, έφερε εκείνες τις διατά-
ξεις οι οποίες όµως, προκαλούν κάποια σύγχυση εξαιτίας τού ότι
κατά την εφαρµογή του νόµου παρουσιάζονται σε δύο σηµεία
ασάφειες, οι οποίες καλύπτονται µεν από τη γενική µέριµνα του
νόµου, ωστόσο, όµως δυσχεραίνουν την ορθή και άµεση εφαρ-
µογή του.

Συγκεκριµένα λοιπόν, ο νόµος προέβλεπε την υποχρεωτική
δραστηριοποίηση των µικτών επιχειρήσεων τουλάχιστον στους
Νοµούς Αττικής και Θεσσαλονίκης, αλλά δεν ξεκαθάριζε σαφώς
ότι η υποχρεωτική δραστηριότητα συνεπάγεται και την κατοχή
όλων των µέσων οδικής βοήθειας, όπως αυτά αναφέρονται στο
άρθρο 2 του νόµου.

Γι’ αυτό το λόγο, είπαµε µε την τροπολογία µας ότι αυτές οι
επιχειρήσεις υποχρεούνται να δραστηριοποιηθούν τουλάχιστον
στους Νοµούς Αττικής και Θεσσαλονίκης µε ίδια µέσα, όπως
όµως ορίζεται στο άρθρο 2 του παρόντος νόµου που ο νόµος
εκεί εξειδικεύει.

Πολύ περισσότερο βέβαια και η δεύτερη πάλι παράγραφος
της τροπολογίας προκάλεσε µία παρερµηνεία, επειδή σύµφωνα
µε τις διατάξεις, ο συνεργάτης της µικτής επιχείρησης πρέπει να
έχει σύµβαση µόνο µε µία µικτή επιχείρηση, η οποία θα επέµβει
να τον αντικαταστήσει ή να τον βοηθήσει όταν ο ίδιος αδυνατεί,
πράγµα που σηµαίνει ότι το καταναλωτικό κοινό θα εξυπηρετη-
θεί σωστά.

Εάν επιτρεπόταν κάθε συνεργάτης να έχει συνεργασία µε πε-
ρισσότερες από µία επιχειρήσεις, τότε δεν θα µπορούσε να κα-
λυφθεί το τυχόν κενό, γιατί δεν είναι δυνατόν να ορίζει ο νόµος
ποια από τις µικτές επιχειρήσεις θα όφειλε να το καλύψει. Και
επειδή λοιπόν η κάλυψη του κενού σηµαίνει κόστος, δεν θα πή-
γαινε καµµία µικτή επιχείρηση.

Άρα, σύµφωνα µε τις ανωτέρω διατάξεις, ο συνεργάτης πρέ-
πει να συνεργάζεται µόνο µε µία µικτή επιχείρηση η οποία υπο-
χρεούται να καλύψει τα τυχόν κενά του συνεργάτη. Έτσι, δεν θα
γίνεται κατακερµατισµός των µέσων οδικής βοήθειας, µε αποτέ-
λεσµα να µην εξυπηρετούνται σωστά οι δικαιούχοι της οδικής
βοήθειας.

Και επειδή όπως ξέρετε αυτές οι διατάξεις του νόµου είναι
πρόσφατες, είναι απαραίτητο, κύριε Υπουργέ, για την καλύτερη
και πιστή εφαρµογή του νόµου να γίνει δεκτή αυτή η τροπολογία,
γιατί κατ’ αυτόν τον τρόπο ερµηνεύεται πλέον σαφέστατα η όλη
βούληση του νοµοθέτη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Χαλβατζής.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο επί των τρο-
πολογιών που ανέφερε ο κύριος συνάδελφος;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, µπο-
ρείτε µε βάση τον Κανονισµό. Όµως, επειδή εκκρεµεί να µιλή-
σουν ο κ. Χαλβατζής και ο κ. Λεβέντης, αν έχετε την καλοσύνη,
θα σας παρακαλούσα να µιλήσετε µετά για να ακολουθήσουµε
τη διαδικασία που έχει οριστεί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μιλήστε στο τέλος για τις τροπολο-
γίες, κύριε Υπουργέ.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών): Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Χαλβατζή,
έχετε το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Σύντοµος θα είµαι, κύριε Πρόεδρε.
Όλη η συζήτηση µε τις κάµερες δεν έχει, κατά την άποψή µας,

κανέναν άλλο λόγο, παρά την παρακολούθηση του µαζικού λαϊ-
κού κινήµατος. Έχει αποδειχθεί. Το έχουν επανειληµµένα τονί-
σει και είπαµε και χθες για τη δήλωση της Υπαρχηγού της
SCOTLAND YARD, που έδωσε συνέντευξη σε εφηµερίδα αθη-
ναϊκή µεγάλης κυκλοφορίας, ότι παρά τα πέντε εκατοµµύρια κά-
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µερες που υπάρχουν στη Μεγάλη Βρετανία, δεν έχει αντιµετω-
πιστεί η εγκληµατικότητα.

Είπε και ο κ. Παπουτσής ορισµένα στοιχεία προηγουµένως.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Υπάρχουν µηχανισµοί, υπάρχουν
υπηρεσίες, υπάρχουν διασυνδέσεις, υπάρχουν χίλιοι τρόποι και
πολλές υποθέσεις που είναι στο ψυγείο και που έχει η ΕΛΑΣ και
άλλες υπηρεσίες. Γνωριζόµαστε σε αυτόν τον τόπο. ∆εν είναι κα-
νένας άγνωστος.

Έχουµε τώρα επανειληµµένες τοποθετήσεις. Το 2007 ο κ. Σα-
νιδάς έδωσε την έγκριση να παρακολουθούνται από τις κάµερες
οι εργατικές κινητοποιήσεις και διαδηλώσεις, δηλαδή δικαιώµατα
των εργαζοµένων, αυτά τα συνταγµατικά δικαιώµατα -το Σύ-
νταγµα που λέτε ότι υπερασπίζεστε- παραβιάζονται µε τις κάµε-
ρες.

Τα παλιά τα χρόνια είχαµε άλλου είδους παρακολουθήσεις.
Αναπτύχθηκε η επιστήµη, η τεχνική. Ένα κλίµα φόβου, τρόµου,
συλλογικής και συνολικής παρακολούθησης. Αυτό έχουµε.

∆εύτερον, να µην κρυβόµαστε. Παραγγέλθηκαν οι κάµερες,
αγοράστηκαν, χρυσοπληρώθηκαν µε αφορµή τους Ολυµπιακούς
Αγώνες. Τις παράγγειλε και τις πλήρωσε η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Τις βάζετε σήµερα σε χρήση και θέλετε να τις χρησιµο-
ποιήσετε συνολικά. Να µην αφήσετε κανέναν που να περπατάει
αµέριµνος. Οι πάντες να παρακολουθούνται.

Αυτή η λογική είναι η λογική του αµερικάνικου και ευρωπαϊκού
ιµπεριαλισµού, να παρακολουθούν τα πάντα, να µην υπάρχει
ελεύθερη εκδήλωση, κοινωνική δραστηριότητα αγώνας κινητο-
ποίηση, διεκδίκηση, ελεύθερος αγώνας. Και το λέµε για µια άλλη
φορά. Είναι πανευρωπαϊκό το φαινόµενο. Σε όλες τις χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης προσπαθεί και θωρακίζεται το αστικό κρά-
τος. Θωρακίζεται γιατί φοβάται. Φοβάται τις εργατικές λαϊκές κι-
νητοποιήσεις. Γιατί η βαθιά καπιταλιστική κρίση οδηγεί σε
αγώνες, σε κινητοποιήσεις, σε διαµαρτυρίες, σε διαδηλώσεις.

Αύριο, µεθαύριο, θα έχουν όλα τα υλικά και εµείς δεν πιστεύ-
ουµε ότι τα όποια αποτελέσµατα των παρακολουθήσεων και των
ερευνών θα καταστρέφονται µέσα σε µια εβδοµάδα. ∆εν το πι-
στεύουµε.

Μπορεί όλοι να έχετε την καλή πρόθεση ως εισηγητές ή εσείς
που θα ψηφίσετε το νοµοσχέδιο. Οι άνθρωποι έρχονται και πα-
ρέρχονται. Οι µηχανισµοί και οι υπηρεσίες όµως τα χρησιµοποι-
ούν. Σας είπα και χθες ότι έχουµε µία διαφθορά, µία σήψη η
οποία βαθαίνει καθηµερινά και πιάνει όλους τους αρµούς της κοι-
νωνίας. Πρόκειται για µία σήψη, µία διαφθορά η οποία ενισχύε-
ται µε νόµους και παραλείψεις, µια διαφθορά η οποία κάποτε
ήταν στις κορυφές, αλλά τώρα ξεκινά από την είσοδο. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. Αυτοί ή αρκετοί απ’ αυτούς που θα διαµορ-
φώσουν τράπεζες δεδοµένων είτε µε κάµερες είτε µε φωτογρα-
φίες είτε µε ήχο είτε µε DNA. Αύριο-µεθαύριο θα βγουν στο
εµπόριο και θα τα πουλάνε. Θα πρέπει να δείτε άλλους τρόπους
αντιµετώπισης των προβληµάτων και να µην θέλετε να διαµορ-
φώσετε ένα κλίµα, µία εικόνα ότι δεν θα µπορεί να περπατήσει
άνθρωπος στο δρόµο, γιατί τα πάντα θα παρακολουθούνται και
θα ελέγχονται.

Εµείς θα κάνουµε κάθε δυνατή προσπάθεια και θα καλέσουµε
και το εργατικό λαϊκό κίνηµα, το λαό, να µην αποδεχθεί αυτή τη
λογική της παρακολούθησης από τη µία µεριά και από την άλλη
της γενικής κατατροµοκράτησης του να µην εκφράζει τα δικαι-
ώµατά του.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Λε-
βέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η 15η Ιουλίου είναι το µεσοκαλόκαιρο. Έχει όµως ένα αρνη-

τικό πρόσηµο στην ελληνική ιστορία. Μην ξεχνάµε τον εξανα-
γκασµό σε παραίτηση του Γεωργίου Παπανδρέου στις 15 Ιουλίου
1965 και ό,τι ακολούθησε, που οδήγησαν στη Χούντα για να φθά-
σουµε στις 15 Ιουλίου 1974 µε το πραξικόπηµα της Κύπρου,
όπου ακόµα είναι υπό τουρκική κατοχή η µισή Κύπρος. Και τώρα
πάει να τριτώσει το κακό, εάν σήµερα επικυρώσουµε αυτές εδώ
τις τροπολογίες τις οποίες φέρνει η Κυβέρνηση, όσον αφορά τα
καρτοκινητά, προπαντός όµως τις κάµερες και το DNA.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας ρωτήσω: Ειλικρινά, θα νιώ-
θατε άνετα να έχετε µία κάµερα να σας παρακολουθεί παντού;

Και όταν λέµε δηµόσιος χώρος, είναι και οι τουαλέτες δηµόσιος
χώρος. ∆ηλαδή, θα νιώθατε άνετα να έχετε κάµερες παντού, στο
σπίτι σας, στην κρεβατοκάµαρα ή οπουδήποτε αλλού πηγαίνετε
ή σε οποιαδήποτε ιδιωτική σας στιγµή; Και δυστυχώς αυτό το
πνεύµα πάει να περάσει. Και η Κυβέρνηση το καλλιεργεί αυτό,
όπως το καλλιεργούν και οι αυταρχικές εξουσίες. ∆υστυχώς. Ότι
δηλαδή «είστε υπό παρακολούθηση σε οποιοιδήποτε βήµα, µην
τολµήσετε να κάνετε το παραµικρό». ∆εν σώζονται όµως αυτές
οι πολιτικές, γιατί η λαϊκή αγανάκτηση, όπως και να το κάνουµε,
κορυφώνεται. Και αυτό το έχει εισπράξει και θα το εισπράξει
πολύ ισχυρότερα και στο µέλλον η Κυβέρνηση. Μου έκανε εντύ-
πωση ότι και ο κ. Καρατζαφέρης τοποθετήθηκε εντελώς αρνη-
τικά για τις κάµερες. Χαίροµαι γι’ αυτό, γιατί γίνεται ευρύτερη
συνείδηση σε όλους πόσο επικίνδυνο είναι αυτό το µέτρο που
πάτε να καθιερώσετε. Είναι ένα µέτρο, το οποίο είναι αναποτε-
λεσµατικό, είναι εξαιρετικά επιβαρυντικό οικονοµικά, προπαντός
όµως θα έχει ολέθριες συνέπειες πολιτικές, κοινωνικές και αν θέ-
λετε και ηθικές µε την πλατιά έννοια της λέξης.

Όσον αφορά το DNA: ∆εν ξέρω εάν έχει γίνει κατανοητό τι ση-
µαίνει DNA. Το DNA είναι το δεσοξυριβοζονουκλεϊνικό οξύ. Από
τα πρώτα φοιτητικά χρόνια που ανακαλύφθηκε και πήραν τα
πρώτα Νοµπέλ οι ερευνητές που το ανακάλυψαν µέχρι σήµερα,
την Ιατρική την απασχολεί εντονότατα. Και είναι ο κώδικας ο γε-
νετικός, όπου αποτυπώνονται όλα τα στοιχεία του κάθε ανθρώ-
που. Αυτό όµως είναι κάτι εντελώς προσωπικό και εξαιρετικά
ευαίσθητο. ∆εν µπορεί ο καθένας να το χειρίζεται κατά το δο-
κούν. ∆εν µπορούµε εδώ αυτό που είχαµε παλιά µε τα δακτυλικά
αποτυπώµατα να το επεκτείνουµε τώρα τόσο πολύ σε όλα αυτά
τα βαθιά στοιχεία της ανθρώπινης ύπαρξης και της ανθρώπινης
παρουσίας και προσωπικότητας.

Υπάρχει κίνδυνος εδώ, κύριε Υπουργέ, να γίνει όχι απλώς κα-
τάχρηση, αλλά να γίνουν τέτοιες παρεκτροπές που δεν ξέρουµε
πού µπορεί να οδηγήσουν. Άλλωστε στην τροπολογία, µε την
οποίαν το φέρνετε, λέει –για να συνεννοούµαστε και τι ζητάτε-
πως όταν υπάρχουν σοβαρές ενδείξεις ότι ένα πρόσωπο έχει τε-
λέσει κακούργηµα ή πληµµέληµα που τιµωρείται µε ποινή φυλά-
κισης τουλάχιστον τριών µηνών, οι διωκτικές αρχές λαµβάνουν
υποχρεωτικά γενετικό υλικό για την ανάλυση του DNA, προς το
σκοπό της διαπίστωσης της ταυτότητας του δράστη του εγκλή-
µατος. Μα, µε τρεις µήνες φυλάκιση είναι όλα τα κοινά εγκλή-
µατα. Πρώτα απ’ όλα, είναι οι τροχαίες παραβάσεις. ∆ηλαδή,
υποχρεωτικά θα λαµβάνεται τότε DNA; Είµαστε καλά; Είµαστε
λογικοί; Ξέρετε πού οδηγείστε µ’ αυτό το πράγµα; Και λέτε µετά
ότι τα στοιχεία αυτά τηρούνται για την αξιοποίηση στη διερεύ-
νηση και εξιχνίαση άλλων εγκληµάτων και καταστρέφονται σε
κάθε περίπτωση µετά το θάνατο του προσώπου που αφορούν.
∆ηλαδή, τι σηµαίνει αυτό; Όταν πεθαίνει αυτός, θα εξακολου-
θούµε να τα κρατάµε; Ας τα κρατήσουµε εις τον αιώνα τον άπα-
ντα. ∆ηλαδή, γιατί τα θέλετε; Για τη ∆ευτέρα Παρουσία; Εγώ
απορώ και εξίσταµαι, µε ποια λογική λειτουργείτε, πώς σκέφτε-
στε, πώς διατυπώνετε τέτοιες θέσεις και τέτοιες απόψεις.

Θα ήθελα και κάτι άλλο να πω εδώ πέρα για την «πατριδοκα-
πηλία». Αναφέρθηκε ο όρος και εξανέστη και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ.

Είναι γεγονός ότι η «πατριδοκαπηλία» είναι ένα υπαρκτό φαι-
νόµενο στη χώρα µας. Στο παρελθόν ήταν εντονότερο, τώρα έχει
κατασιγάσει, αλλά δεν έχει εξαφανιστεί. Και είναι γεγονός ότι «εν
ονόµατι της αγάπης για την πατρίδα» έχουν γίνει πάµπολλα
εγκλήµατα. Και αν θέλετε και το πραξικόπηµα στην Κύπρο έγινε,
υποτίθεται, γιατί αγαπούσαν τόσο πολύ την Κύπρο και ήθελαν
να την ενώσουν µε την Ελλάδα. Και τα αποτελέσµατα είναι αυτά
που βλέπουµε.

Εγώ δεν αµφισβητώ τον πατριωτισµό κανενός, όπως δεν δέ-
χοµαι να αµφισβητείται και ο δικός µου και οποιουδήποτε άλλου
ο πατριωτισµός από οποιονδήποτε άλλον. Είναι γεγονός ότι
έχουν υπάρξει πολλές καταχρήσεις. Και δεν ξέρω τώρα εάν θα
αποδοθεί σωστά ο όρος «πατριδοκαπηλία» ή οποιοσδήποτε
άλλος όρος, είναι γεγονός όµως ότι πάρα πολλές φορές εν ονό-
µατι της αγάπης για την πατρίδα οδηγούµαστε σε παραλογι-
σµούς, για να µην πω στα εγκλήµατα που έχουν συµβεί στο
παρελθόν. Και εκτός αυτού δεν πρέπει να ξεχνάµε πως όσοι κα-
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τοικούν σε αυτό τον τόπο -και δεν είναι µόνο Έλληνες πολίτες,
αλλά είναι και αλλοδαποί που έχουν έρθει µε διάφορους τρό-
πους και για διάφορους λόγους- θα πρέπει να προστατεύονται.
Και από αυτή την άποψη υπάρχει ένας υφέρπων ρατσισµός,
παρά το ότι υπάρχουν όντως προβλήµατα µε όλον αυτό τον
κόσµο που καταπλέει από όλες τις χώρες της Υφηλίου και που
δύσκολα µπορεί να τον σηκώσει η χώρα µας. Άλλο όµως είναι
αυτό, και άλλο να φθάσουµε σε ακραία φαινόµενα. Γιατί δεν πρέ-
πει να ξεχνάµε ότι και οι άνθρωποι αυτοί που έχουν έρθει εδώ,
έχουν έρθει κυνηγηµένοι από την ανέχεια, από τη δυστυχία, από
την πείνα στις χώρες τους και είµαστε υποχρεωµένοι τουλάχι-
στον να συµπεριφερόµαστε σε όλους ανθρώπινα.

Από αυτή την άποψη θέλω να πιστεύω ότι δεν έχουν εξαντλη-
θεί τα περιθώρια. Και εφόσον υπάρχουν αυτά τα φαινόµενα, πρέ-
πει να δούµε πώς θα αντιµετωπιστούν. Πάντοτε όµως µέσα στα
πλαίσια του ανθρωπισµού, της ανθρώπινης αλληλεγγύης και της
ανθρώπινης κατανόησης. Και ας µην ξεχνάµε ότι υπάρχουν ευ-
θύνες για την κατάσταση που επικρατεί σε αυτές τις χώρες: Τις
πολεµικές συρράξεις, τις πολεµικές συγκρούσεις, τις επεµβά-
σεις που έχουν κάνει οι δυνάµεις της Αµερικής, της Ευρώπης,
µε τις παρεµβάσεις τους στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ και αλλού.
Αλλά και η κλιµατική αλλαγή που επηρεάζει άµεσα µία σειρά από
χώρες δηµιουργεί τεράστια προβλήµατα µε ξηρασία και φαινό-
µενα πείνας. Αυτό οφείλεται πρώτα και κύρια στις ανεπτυγµένες
χώρες, οι οποίες δεν διστάζουν µπροστά στο κέρδος να έχουν
φθάσει σε αυτό τον παραλογισµό που κινδυνεύει να αφανίσει
ολόκληρο τον πλανήτη.

Από αυτή την άποψη λοιπόν δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι και
εµείς έχουµε µερίδιο ευθύνης, γιατί και εµείς συµµετέχουµε σε
αυτή την κλιµατική αλλαγή. Είµαστε από αυτούς που ρυπαίνουν.
Έχουµε λοιπόν υποχρέωση και να τους δούµε µε κατανόηση,
αλλά και να πάρουµε τα µέτρα, ώστε αυτοί οι άνθρωποι να µην
υποχρεώνονται να φεύγουν από τους τόπους τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο Υπουργός Μετα-

φορών και Επικοινωνιών, κ. Στυλιανίδης, έχει το λόγο.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών):
Κύριε Πρόεδρε, παίρνω το λόγο για δύο λόγους: Πρώτον, για

να πω ότι στη Βουλή δεν φυγαδεύονται Υπουργοί. Οι Υπουργοί
είναι όλοι εδώ. «Τρέχουν» παράλληλα δύο επιτροπές και έχουν
καθήκοντα και εκεί. Παρουσίασαν κωδικοποιηµένη την επιχειρη-
µατολογία τους για τα ζητήµατα που αφορούν τις τροπολογίες
που έχουν καταθέσει και είναι έτοιµοι να αντιπαρατεθούν στα ζη-
τήµατα αυτά, όταν βέβαια η κουβέντα εστιάζεται σε αυτά τα ζη-
τήµατα. Όταν η κουβέντα εκτρέπεται σε άλλα θέµατα για λόγους
εντυπώσεων, αντιλαµβάνεστε ότι δεν είναι γόνιµος ο κοινοβου-
λευτικός διάλογος.

∆εύτερον, να πω ότι στα θέµατα που µας αφορούν ως Υπουρ-
γείο Μεταφορών και Επικοινωνιών εµείς κάνουµε δεκτές και τις
δύο τροπολογίες και αυτή βεβαίως που κατατίθεται αυτονοήτως
από την πλευρά µας και αφορά τους πιλότους της Ολυµπιακής
Αεροπορίας. Απαντώντας και στον κ. Ροντούλη, θα ήθελα να πω
ότι είµαστε στη διαδικασία µετάβασης της Ολυµπιακής Αεροπο-
ρίας προς τον επενδυτή και τηρούµε µέχρι κεραίας όλες τις δε-
σµεύσεις που είχε αναλάβει η Κυβέρνηση στην προηγούµενη
φάση.

Και βεβαίως ό,τι ζητήµατα έχουν αντιµετωπιστεί από τη δικαι-
οσύνη, εµείς προτιθέµεθα, όπως άλλωστε κάνουµε πάντοτε, να
τα σεβαστούµε. Να τα σεβαστούµε δηλαδή αυτά που έχει απο-
φασίσει η δικαιοσύνη. Και για τα πολιτικά ζητήµατα που έχουµε
δεσµευτεί, θα τα τηρήσουµε όλα στο έπακρον, µέχρι τέλους
ώσπου να γίνει οµαλή η µετάβαση. Και είναι απολύτως σεβαστά
τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, στο πλαίσιο που έχει συµφω-
νηθεί µεταξύ πολιτείας και εργαζοµένων και φυσικά και του νέου
επενδυτή.

Όσον αφορά την τροπολογία των Βουλευτών, γίνεται δεκτή
από την πλευρά µας, διότι θεωρούµε ότι αποσαφηνίζει κατ’ ου-
σίαν κάποιες διατάξεις παλαιότερου νοµοσχεδίου που δηµιούρ-
γησαν στην πρακτική τους εφαρµογή κάποια σχετική σύγχυση
και έτσι λύνει ένα πρόβληµα που είχε δηµιουργηθεί στη λει-

τουργία του νοµοσχεδίου εκείνου. Άρα, η τροπολογία των συνα-
δέλφων Βουλευτών γίνεται δεκτή.

Θα επαναλάβω –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι σε όλα
αυτά που ρυθµίζουµε σήµερα, είτε µιλάµε για τον κορµό του σχε-
δίου νόµου που τώρα συζητούµε, είτε µιλάµε για κάποιες εκ των
τροπολογιών, ουσιαστικά σταθµίζουµε αγαθά και βάζουµε από
τη µια πλευρά τα προστατευόµενα ανθρώπινα δικαιώµατα όπως
της ζωής, της αξιοπρέπειας, της αξίας του ανθρώπου, της αξίας
των παιδιών µας, τα οποία πολλές φορές γίνονται θύµατα από
απαγωγές µέσα από τη χρήση καρτοκινητών τηλεφώνων. Από
την άλλη πλευρά βάζουµε την οργανωµένη βία από την άλλη
πλευρά που µετέρχεται, όπως είναι φυσιολογικό, όλα τα σύγ-
χρονα µέσα τεχνολογίας, προκειµένου να επιτύχει τον σκοπό
της. Μία οργανωµένη πολιτεία αµύνεται και προστατεύει τα δι-
καιώµατα των πολιτών της. Έχει ευθύνη όταν δεν το κάνει. Και
είναι σκόπιµο να τοποθετούνται υπεύθυνα και ξεκάθαρα οι πολι-
τικές δυνάµεις πάνω σε αυτό και όχι να θέλουν να τα έχουν καλά
και µε τη µια αντίληψη και µε την άλλη αντίληψη. Αυτός είναι ο
ρόλος της οργανωµένης πολιτείας. ∆εν χτίζουµε εµείς επάνω
«στα φοβικά σύνδροµα» της κοινωνίας επάνω τις πολιτικές πολι-
τικού οφέλους, εµείς χτίζουµε πάνω στη σχέση εµπιστοσύνης
που πρέπει να διέπει τη σχέση του πολίτη µε την πολιτεία και πι-
στεύουµε σε µια δηµοκρατική πολιτεία, η οποία όµως είναι υπεύ-
θυνη και ξέρει να προστατεύει στην πράξη τα ανθρώπινα
δικαιώµατα των Ελλήνων πολιτών.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Έγινε αναφορά προηγουµένως στην όποια απουσία µου. Πρώτα-
πρώτα, στην τροπολογία η οποία συζητήθηκε ήµουν εδώ, έδωσα
τις απαντήσεις που έπρεπε. Όπως είναι γνωστό συνεδριάζει σε
µία πολύ κρίσιµη συνεδρίαση η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφά-
νειας έχοντας την ακρόαση του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλε-
όρασης και της ΕΣΗΕΑ. Από εκεί και πέρα, σας επαναλαµβάνω
ότι ένα Υπουργείο έχει και τις καθηµερινές του ανάγκες. Έληξε
η συζήτηση σε ό,τι αφορά τις εισηγήσεις της Κυβέρνησης για
την τροπολογία και από εκεί και πέρα δεν υπάρχει κανένα ζή-
τηµα. Αυτή την εξήγηση ήθελα να δώσω και σας ευχαριστώ
πολύ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε Πα-

πουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µπορείτε να περιµέ-

νετε ένα λεπτό;
Ο κύριος Υπουργός επιβεβαίωσε αυτό που µόλις προηγουµέ-

νως είχα πει και µε µέµφθηκε ο παριστάµενος Υπουργός κ. Στυ-
λιανίδης. Απέδειξε ότι είναι φυγάς. Φυγαδεύτηκε ξανά, αφού
είπε…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Ε, όχι!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι «ε, όχι», αυτή είναι η πραγµατι-

κότητα.
Επειδή δεν θέλει να ακούσει, επειδή θεωρεί ότι έληξε η συζή-

τηση του νοµοσχεδίου –η συζήτηση του νοµοσχεδίου δεν έχει
λήξει- ρωτώ συγκεκριµένα και δεν παίρνω απαντήσεις. Θέλετε
να ακούσετε, κύριε Καραµάριε, ποιες είναι οι απαντήσεις που δεν
θέλει να δώσει ο Υπουργός;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Άσχετο θέµα είναι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποιος είναι ο στόχος της τροπολο-

γίας για τις δηµοσκοπήσεις; Ποιος είναι ο στόχος ο οποίος δεν
επετεύχθη; Ποιος είναι ο στόχος που τα αποτελέσµατα δεν ήταν
τα αναµενόµενα, όπως περίµενε η Κυβέρνηση; Είναι, ή δεν είναι,
θέµα της τροπολογίας αυτό το οποίο αρνείται να απαντήσει ο
κύριος Υπουργός; Είναι, ή δεν είναι, ερώτηµα που απαιτεί απά-
ντηση; Το ερώτηµα το έθεσα δυο φορές, και χθες και σήµερα,
δεν απαντά και ήρθε εδώ να µας πει ότι απάντησε και φεύγει και
ολοκληρώθηκε η συζήτηση. Ερωτώ, λοιπόν, εγώ: Είναι, ή δεν
είναι, ερώτηµα, το οποίο ισχύει και θέλει την απάντησή του, το
γεγονός ότι η Κυβέρνηση δεν εφαρµόζει το δικό της νόµο που
προβλέπει να εµφανίζονται κάθε χρόνο όλες οι συµβάσεις έργου
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και όλα τα συµβόλαια που εκτελούν οι εταιρείες δηµοσκοπήσεων
για λογαριασµό του δηµοσίου; Εσάς δεν σας ενδιαφέρει αυτό;
∆εν σας ενδιαφέρει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, η εφαρµογή του νόµου; ∆εν είναι θέµα που πρέπει
να απαντήσει ο κύριος Υπουργός;

Όσον αφορά το άλλο θέµα που αφορά την ΕΥΠ και την αντι-
κατάσταση του κ. Κοραντή από τον κ. Παπαγγελόπουλο, ο
οποίος προφανώς έχει δώσει εξετάσεις στην κοπτοραπτική και
πέρασε, όσον αφορά αυτό το θέµα το οποίο ο κ. Παυλόπουλος
θεωρεί ότι δεν είναι θέµα της σηµερινής συζήτησης, γι’ αυτό το
λόγο, λοιπόν, οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ καταθέσαµε µια ερώ-
τηση προς τον κύριο Υπουργό, για να έχει όλη την άνεση και να
συµβουλευτεί και οποιαδήποτε νοµικά κείµενα για να µας δώσει
µια απάντηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Αλλά το ερώτηµα παραµένει εκκρεµές, µιας και συζητάµε για
τον περιορισµό της εγκληµατικότητας µε το νοµοσχέδιο των καρ-
τοκινητών. Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών στο εξής θα λει-
τουργεί µε επικεφαλής δύο εισαγγελείς; Ναι ή όχι; Θέλω
απάντηση από την Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει ζητήσει το
λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος
Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Παπουτσή, γιατί άγχεστε; Η Κυβέρνηση µας έχει συνη-

θίσει να φεύγει από την Αίθουσα πολλάκις. Είδατε τώρα να φεύ-
γει ένας Υπουργός. Ε, δεν είναι κάτι το καινοφανές.

Κύριε Στυλιανίδη, ακούστε τι έλεγε το 2008 ο κ. Παυλόπουλος,
υπεραµυνόµενος τότε –θα σας διαβάσω δικές του τοποθετήσεις-
της αλλαγής που είχε κάνει, δηλαδή να επιτρέπονται οι δηµο-
σκοπήσεις µέχρι και δύο µέρες πριν την ψηφοφορία. Ακούστε,
αγαπητοί συνάδελφοι, τι έλεγε ο κ. Παυλόπουλος: «Από τη
στιγµή που επιτρέπεται η διενέργεια των δηµοσκοπήσεων, η
απαγόρευση δηµοσιοποίησης, το µόνο αποτέλεσµα που έχει
είναι να διαχέονται παραπλανητικά στοιχεία». Αυτό το έλεγε το
2008 ο κ. Παυλόπουλος.

Ερώτηµα: Τώρα που επανέρχεται στη ρύθµιση που είχε κα-
ταργήσει, δεν ισχύει η τοποθέτησή του αυτή; Γιατί τα λέω αυτά;
∆ιότι η παλινωδία της Κυβέρνησης σ’ αυτό το ζήτηµα είναι δε-
δοµένη, είναι αυταπόδεικτη. Εξ ου και η φυγή από την Αίθουσα
του Κοινοβουλίου. ∆ιότι πώς θα δικαιολογήσει κάποιος τα αδι-
καιολόγητα;

Η άποψη του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κύριε Πρόεδρε,
και το λέω για να καταγραφεί στα Πρακτικά, είναι απλή και ξε-
κάθαρη. Θα πρέπει να απαγορεύεται καθ’ όλη τη διάρκεια της
προεκλογικής περιόδου η διενέργεια δηµοσκοπήσεων και η δη-
µοσιοποίηση στοιχείων των δηµοσκοπήσεων.

Έρχοµαι τώρα να ξεκαθαρίσω κάτι, κύριε Υπουργέ. Αυτό που
σας είπα πριν για πιλότους της Ολυµπιακής, µάλλον δεν µε κα-
ταλάβατε καλά, έχετε µία σύγχυση, δεν αφορά τους νυν πιλό-
τους που πάτε στην Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας. Αφορά
ανθρώπους που αναγκαστικά απολύθηκαν µε νόµο του 2003 και
η ελληνική πολιτεία τους υποσχέθηκε αποζηµίωση κάλυψης ει-
σοδήµατος. Περί αυτού πρόκειται. ∆εν µιλάω για τους σηµερι-
νούς που θα µεταβούν, όσοι επιθυµούν, στην Υπηρεσία Πολιτικής
Αεροπορίας.

Έρχοµαι τώρα στις δύο επίµαχες τροπολογίες που αφορούν
την τράπεζα DNA και τις κάµερες.

Εµείς υπερψηφίζουµε και τις δύο τροπολογίες. Θέλω, όµως,
να ακούσει η Αίθουσα το σκεπτικό βάσει του οποίου υπερψηφί-
ζουµε.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Προηγουµένως ο κ.
Καρατζαφέρης άλλα είπε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ακούσατε µάλλον καλά ή δεν
ήσασταν στην Αίθουσα.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ήµουν στην Αίθουσα.
Είπε ο κ. Καρατζαφέρης ότι δεν ψηφίζετε για τις κάµερες.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για τις κάµερες, όχι όµως για την
τράπεζα DNA, που το υπερψηφίζουµε.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Είπατε και για τις δύο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ωραία, δεν υπάρχει θέµα, το διευ-

κρινίζω.
Για την τροπολογία, λοιπόν, περί καµερών...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, η

τροπολογία είναι µία, είναι ένα ενιαίο κείµενο µε δύο διαφορε-
τικά θέµατα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. Αναφέρο-
µαι στο τµήµα της τροπολογίας που αφορά τις κάµερες. Νοµίζω
ότι γίνοµαι αντιληπτός. Το καταψηφίζουµε µε το εξής αιτιολο-
γικό, ότι θα επιτείνει το κλίµα ανασφάλειας στην ελληνική κοι-
νωνία. Φανταστείτε τον πολίτη που ήδη διακατέχεται από ένα
αίσθηµα φόβου, διότι υπάρχει αντικειµενική δυσκολία αντιµετώ-
πισης εγκληµατικών περιστατικών.

Φανταστείτε, λοιπόν, να βλέπει γύρω του εκατοντάδες κάµε-
ρες όπου κινείται. Το αίσθηµα ανασφάλειας διαρκώς θα επιτεί-
νεται. Προφανώς εάν θέλουµε να επέλθει ηρεµία στην κοινωνία
δεν θα το κάνουµε αναπτύσσοντας εκατοντάδες χιλιάδες κάµε-
ρες ανά την ελληνική επικράτεια. Άλλωστε ακούστηκε και το επι-
χείρηµα: «Πέντε εκατοµµύρια στην Αγγλία έφεραν κάποιο
αποτέλεσµα;». Έγινε το περιστατικό που έγινε στο Λονδίνο το
2005. Βρήκαν κανέναν από τις κάµερες;

Έρχοµαι τώρα στην τράπεζα DNA. Εκεί εµείς συµφωνούµε και
το υπερψηφίζουµε, αλλά θέλουµε µία µικρή αλλαγή, κύριε
Υπουργέ. Η τροπολογία προβλέπει το εξής: Εάν υπάρχουν σο-
βαρές ενδείξεις τέλεσης κακουργήµατος ή πληµµελήµατος που
επισύρει ποινή φυλάκισης τουλάχιστον τριών ετών, τότε υπο-
χρεωτικά θα πρέπει οι διωκτικές αρχές να έχουν το δικαίωµα να
παίρνουν γενετικό υλικό. Ερώτηµα: Ποιος είναι αυτός που θα κρί-
νει τη σοβαρότητα των ενδείξεων; Οι ίδιες οι διωκτικές αρχές;
Στον Ποινικό Κώδικα υπήρχε προηγουµένως η πρόβλεψη ότι συ-
γκροτείται ένα δικαστικό τριµελές συµβούλιο που κρίνει τη σο-
βαρότητα των ενδείξεων. Τώρα, λοιπόν, τίθεται ένα ζήτηµα:
Ποιος είναι αυτός που θα κρίνει τη σοβαρότητα των ενδείξεων
βάσει των οποίων θα παίρνεται από κάποιον γενετικό υλικό;

Λέµε, λοιπόν, ότι η ρύθµιση κινείται προς τη σωστή κατεύ-
θυνση, αλλά εκεί θα πρέπει να µπει το εξής: «Ενδείξεις τη σοβα-
ρότητα των οποίων επικυρώνει εισαγγελέας». Μετά, λοιπόν, από
εντολή εισαγγελέα προς τις διωκτικές αρχές θα πρέπει να γίνε-
ται η λήψη γενετικού υλικού. Είναι µία πολύ σηµαντική τροπο-
ποίηση στο κείµενο αυτή που ζητάµε προκειµένου να µη µπορεί
κάποιος να κάνει λόγο για προσβολή των ανθρωπίνων και ατοµι-
κών του δικαιωµάτων.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πρέπει να πω ότι

αυτό είναι ένα καθοριστικό ερώτηµα και φαντάζοµαι ότι η Κυ-
βέρνηση κατά τη διάρκεια της συζήτησης θα τοποθετηθεί επ’
αυτού.

Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αυγενά-

κης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Στη χθεσινή µου τοποθέτηση τόνισα τους βασικούς άξονες

ρύθµισης του νοµοσχεδίου, όµως λόγω οικονοµίας χρόνου επι-
τρέψτε µου στη σηµερινή µου εισήγηση να σηµειώσω µόνο κά-
ποια πρόσθετα στοιχεία.

Είναι σηµαντικό να αναφερθεί ότι µε τα εννέα άρθρα του νο-
µοσχεδίου εξισώνονται οι κάτοχοι ανωνύµων καρτοκινητών µε
τους επώνυµους συνδροµητές οι οποίοι έχουν και συµβόλαιο.
Βασική στόχευση του νοµοσχεδίου είναι να πάψει να ισχύει το
ανώνυµο κινητό ως το µέσο, ως το «εργαλείο» για παράνοµες
συµπεριφορές, καθώς βάσει των συγκεκριµένων διατάξεων του
σχεδίου νόµου οι κάτοχοι καρτοκινητών τηλεφώνων θα πάψουν
να είναι πλέον ανώνυµοι.

Σε καµµία περίπτωση δεν υπερεκτιµούµε τη συµβολή των εν
λόγω ρυθµίσεων στην πάταξη του οργανωµένου εγκλήµατος και
στη θεµελίωση της δηµόσιας ασφάλειας. Τονίζω ότι οι ρυθµίσεις
αυτές αποτελούν ένα βήµα προς τη σωστή κατεύθυνση και απο-
τελούν µια ουσιαστική προσπάθεια, αλλά δεν προσφέρουν τη µα-
γική λύση που µεµιάς θα εξαλείψει κάθε παράνοµη συµπεριφορά. Το
υπογραµµίζω αυτό γιατί άκουσα µε προσοχή τις τοποθετήσεις
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συναδέλφων που ανέφεραν ότι υποτιθέµενα εµείς µιλάµε για την
πάταξη του οργανωµένου εγκλήµατος µε τις παρούσες ρυθµί-
σεις. Ποτέ δεν υποστηρίξαµε κάτι τέτοιο.

Όσον αφορά στη διαδικασία ταυτοποίησης των κινητών ση-
µειώνω ότι από την ψήφιση του νόµου και µετά οι κάτοχοι καρ-
τοκινητών θα πρέπει σε διάστηµα ενός έτους να δηλώσουν τα
στοιχεία τους. Η ενεργοποίηση της κάρτας θα γίνεται για τα φυ-
σικά πρόσωπα µε τη δήλωση των στοιχείων ταυτότητας συν-
δροµητή που περιλαµβάνουν ονοµατεπώνυµο, πατρώνυµο, τόπο
και ηµεροµηνία γέννησης, φωτοτυπία δελτίου ταυτότητας ή δια-
βατηρίου ή αν πρόκειται για αλλοδαπούς άλλου αντίστοιχου εγ-
γράφου βάσει του οποίου επιτρέπεται η είσοδός τους στην
Ελλάδα. Εποµένως θα είναι αδύνατο στο εξής να διαθέτουν καρ-
τοκινητό οι µετανάστες που δεν θα έχουν άδεια παραµονής,
αφού θα πρέπει να την επιδεικνύουν µαζί µε το διαβατήριό τους
για ενεργοποίηση.

Αξιοσηµείωτο είναι επίσης ότι µε τις νέες ρυθµίσεις οι ανήλικοι
δεν θα µπορούν να έχουν καρτοκινητό παρά µόνο αν ο ένας από
τους δύο γονείς τους δηλώσει τα στοιχεία του και το χρεωθεί ο
ίδιος. Ταυτόχρονα οι κάτοχοι θα είναι υποχρεωµένοι να δηλώ-
νουν στις εταιρείες οποιαδήποτε µεταβολή αφορά στα καρτοκι-
νητά τους, κλοπή, απώλεια, αλλαγή κυριότητας, δεδοµένου ότι η
ανανέωση του χρόνου οµιλίας θα συνδέεται µε τον κωδικό της
κάρτας του κινητού και µε τον κωδικό της συσκευής.

Επιπροσθέτως, το νοµοσχέδιο ορίζει ως υπεύθυνη για την τή-
ρηση της βάσης δεδοµένων των στοιχείων κατόχων κινητών τη-
λεφώνων την Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων, η
οποία θα µπορεί να επιβάλει πρόστιµα στις εταιρείες που δεν θα
τηρούν τα ακριβή στοιχεία, ενώ οι πάροχοι θα είναι υποχρεωµέ-
νοι να διατηρούν τα στοιχεία έως κι ένα χρόνο µετά την απενερ-
γοποίηση ενός αριθµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να κάνω ιδιαί-
τερη αναφορά σε δύο πολύ σηµαντικές τροπολογίες, που συνο-
δεύουν το παρόν νοµοσχέδιο.

Πρώτον, αναφέροµαι στο σηµαντικό θέµα της αξιοποίησης της
σύγχρονης τεχνολογίας για την αποτροπή της τέλεσης αξιόποι-
νων πράξεων, αλλά και την ενίσχυση της προστασίας των πολι-
τών.

Συγκεκριµένα, µε τις διατάξεις της τροπολογίας ενισχύεται η
δηµόσια ασφάλεια, καθώς βελτιώνεται το πλαίσιο διαχείρισης
του υλικού, που συγκεντρώνεται από τα ειδικά µέσα καταγρα-
φής ήχου και εικόνας, ενώ επιταχύνονται οι ανακριτικές διαδικα-
σίες.

Επιπροσθέτως, ρυθµίζεται το πλαίσιο συγκέντρωσης γενετι-
κού υλικού.

Στο σηµείο αυτό θεωρώ σηµαντικό να υπογραµµίσω για άλλη
µία φορά ότι όλα τα µέτρα, που προβλέπονται στο νοµοσχέδιο,
είναι σύµφωνα µε το ελληνικό Σύνταγµα, ενώ τηρούν και τις γε-
νικές αρχές του ευρωπαϊκού δικαίου, συµπεριλαµβανοµένων
αυτών που αναφέρονται στο άρθρο 6, στις παραγράφους 1 και
2 της Συνθήκης για την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Επιπροσθέτως, εκτός του ελληνικού Συντάγµατος οι προτει-
νόµενες διατάξεις συνάδουν και µε την ισχύουσα εθνική νοµο-
θεσία περί Προστασίας ∆εδοµένων του ν.2472/1997, όπως ισχύει
µετά την τροποποίηση βάσει του ν.3625/2007, του ν.3115/2003
περί της Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών,
του ν.2225/1994 περί της Προστασίας της Ελευθερίας και Αντα-
πόκρισης και Επικοινωνίας και άλλες διατάξεις, το π.δ.47/2005
και τις οικείες αποφάσεων των ανεξαρτήτων αρχών.

∆υστυχώς, παρά αυτές τις ξεκάθαρες και σαφείς δεσµεύσεις
άκουσα ορισµένους συναδέλφους από την Αντιπολίτευση να συ-
νεχίζουν να οµιλούν για το µη σεβασµό των προσωπικών δεδο-
µένων. Αλήθεια, τι έχουν να φοβηθούν οι φιλήσυχοι πολίτες από
αυτές τις ρυθµίσεις; Θα αξιοποιηθούν τα µέτρα εις βάρος του
µέσου πολίτη που διαδηλώνει ειρηνικά, αυτού που εκφράζει
ελεύθερα τις απόψεις του και ασκεί δηµοκρατικά και συνταγµα-
τικά το δικαίωµα χωρίς να προβαίνει σε πράξεις βίας ή κατα-
στροφές καταστηµάτων µικροµεσαίων εµπόρων στα κέντρα των
πόλεων; Σε καµµία περίπτωση! Όλους εµάς είναι που προστα-
τεύουν. Όλους εµάς που σεβόµαστε όχι µόνο το δηµοκρατικό
πλαίσιο λειτουργίας της πολιτείας, αλλά και τη δηµόσια και την

ιδιωτική περιουσία.
Απορώ, κύριοι συνάδελφοι, µε αυτά που λέτε, γιατί τα γεγο-

νότα του ∆εκεµβρίου δεν είναι τόσο µακριά. ∆εν έχει ξεχάσει
ακόµα µεγάλη µερίδα των εµπόρων τα όσα είδαν, τα όσα αντι-
µετώπισαν µε την κατεστραµµένη περιουσία τους.

Και το λέω αυτό, γιατί αν ίσχυαν αυτές οι ρυθµίσεις, πιθανόν
να µην είχαµε ζήσει αυτά τα έκτροπα, που προκάλεσαν τη µα-
ζική καταστροφή της ιδιωτικής και δηµόσιας περιουσίας ή, του-
λάχιστον, κατά την άποψή µου, θα είχαν περιοριστεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εξίσου σηµαντική θεωρώ την τροπο-
λογίαπουεπαναφέρεισε ισχύτοάρθρο7τουν.3603/2007,σύµφωναµε
το οποίο υπάρχει απαγόρευση δηµοσιοποίησης των δηµοσκοπήσεων
δεκαπέντε µέρες πριν από την ηµεροµηνία διεξαγωγής των εκλογών.

Βεβαίως, η προηγούµενη ρύθµιση του άρθρου 14, του
ν.3688/2008 είχε απαγορεύσει τη δηµοσιοποίηση, µετάδοση ή
αναµετάδοση των δηµοσκοπήσεων σχετικά µε την πρόθεση
ψήφου για πολιτικά κόµµατα ή πολιτικούς σχηµατισµούς µόνο
µία ηµέρα πριν τη διεξαγωγή εκλογών ή ευρωεκλογών. Μα, όταν
η ελευθερία που δόθηκε στις εταιρείες δηµοσκοπήσεων και στα
µέσα ενηµέρωσης ακούµπησε ή ταυτίστηκε µε την αναρχία στο
χώρο των εταιρειών αυτών ή ξέφυγε από το µέτρο, τότε βέβαια
πρέπει να κινηθούµε τάχιστα και να πάρουµε αποφάσεις, να θέ-
σουµε όρια και να προστατεύσουµε τον πολίτη από τις σειρήνες
που τον καλούν στην ουσία να κινηθεί ή προς τη µία ή προς την
άλλη κατεύθυνση.

Αναγνωρίζω ότι η άρση του περιορισµού της δηµοσιοποίησης
των αποτελεσµάτων των δηµοσκοπήσεων το τελευταίο δεκα-
πενθήµερο πριν από τις εκλογές ήταν ένα λάθος ή πως ήταν,
τουλάχιστον, µία δοκιµή, όπου στην πράξη είδαµε ότι δεν «περ-
πάτησε».

Νοµίζω πως όλοι µας σε αυτήν την Αίθουσα συµφωνούµε πως
η εµπειρία µας έδειξε ότι η προηγούµενη ρύθµιση δεν συνέβαλε
στην πληρέστερη και επίκαιρη ενηµέρωση των πολιτών, αλλά
αντίθετα στον αποπροσανατολισµό και στη δηµιουργία εντυπώ-
σεων και σύγχυσης. Και αυτό διότι όλοι µας βοµβαρδιστήκαµε
τις τελευταίες ηµέρες πριν τις ευρωεκλογές µε συνεχείς δηµο-
σκοπήσεις που απήχαν ελάχιστα µεταξύ τους, ενώ τελικά η πλει-
οψηφία αυτών είχαν και σηµαντικά σφάλµατα.

Για την ανεµπόδιστη, λοιπόν, και ανεπηρέαστη διαµόρφωση
των απόψεων των πολιτών, αλλά και για την οµαλή διεξαγωγή
κάθε εκλογικής διαδικασίας, κρίνεται αναγκαία, κατά την άποψή
µου, η ανανέωση της ισχύος του άρθρου 7, του ν.3603/2007.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Χάιδος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Κύριοι Υπουργοί, µας είπατε επανειληµ-
µένα, το γράφει και στην αιτιολογική έκθεση, ότι τα άρθρα αυτού
του νοµοσχεδίου για την ταυτοποίηση των κατόχων και των χρη-
στών υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας έχουν στόχο τη µείωση της
εγκληµατικότητας και την ενίσχυση της ασφάλειας των πολιτών.
Όµως, θα επαναλάβω αυτό που είπα και χθες το βράδυ. ∆εν κά-
νετε δεκτή µία απλή και αποτελεσµατική πρόταση για τη µείωση
της εγκληµατικότητας, κυρίως της παιδικής εγκληµατικότητας,
για την οποία έκανα επανειληµµένα στο παρελθόν παρεµβάσεις,
αλλά επανέλαβα και χθες στον παρόντα Υφυπουργό κ. Μπεκίρη
και δεν πήρα ουσιαστική απάντηση.

Για πάνω από δύο χρόνια σας το προτείνω µέσω της Βουλής
και ακόµη το συζητάτε. Κατέθεσα τις ερωτήσεις και τις απαντή-
σεις γι’ αυτά τα ζητήµατα χθες για τα Πρακτικά του Τµήµατος.
Αναφέροµαι στην υποχρέωση εταιρειών της κινητής τηλεφωνίας
να παρέχουν στους κατόχους κινητών την υπηρεσία απενεργο-
ποίησης της συσκευής όταν κλαπεί ή απωλεσθεί. Αυτό θα αχρη-
στεύει το κινητό και έτσι τα ακριβά, κυρίως, κινητά θα πάψουν
να είναι πειρασµός και λεία για επίδοξους κλέφτες.

Γιατί επί τόσο µεγάλο διάστηµα, λοιπόν, δεν κάνετε δεκτή
αυτήν την πρόταση που θα µειώσει πραγµατικά και ουσιαστικά
την παιδική, κυρίως, εγκληµατικότητα; Μήπως επειδή θα κοστί-
σει στις εταιρείες; Μία από τις τρεις διαθέτει αυτήν την υπηρε-
σία. Τώρα, λοιπόν, µε την ψήφιση του παρόντος νοµοσχεδίου,
τώρα που τόσο πολύ µιλάτε για την ανάγκη περιορισµού της
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εγκληµατικότητας, δεσµευθείτε ότι θα θεσπίσετε αυτήν τη ρύθ-
µιση για να καταδείξετε τις καλές σας προθέσεις στον τοµέα της
εγκληµατικότητας.

Κύριοι συνάδελφοι, πήρα το λόγο σήµερα και για να επιση-
µάνω την αντιφατικότητα, τις παλινωδίες, την προσχηµατικότητα,
τον κοινωνικό λαϊκισµό και τον πολιτικό καιροσκοπισµό που απο-
καλύπτεται µέσα από τις τροπολογίες που κατέθεσε η Κυβέρ-
νηση για τρία θέµατα, τα οποία παρ’ ότι είναι σηµαντικά, δεν
συζητήθηκαν στην αρµόδια επιτροπή και για τα δύο από αυτά η
ίδια η Κυβέρνηση προ διµήνου και διετίας αντίστοιχα είχε νοµο-
θετήσει ακριβώς τα αντίθετα.

Συγκεκριµένα, η τροπολογία για την απαλλαγή συγκεκριµένων
ναυτιλιακών εταιρειών από φόρους στη συγκέντρωση κεφα-
λαίου, δεν αποτελεί κραυγαλέα παλινωδία και απόδειξη προχει-
ρότητας στη νοµοθετική λειτουργία, αφού ουσιαστικά µε αυτήν
η Κυβέρνηση αναιρεί δικό της ψηφισµένο προ δύο µηνών νόµο;

Η τροπολογία για τις δηµοσκοπήσεις δεν αποτελεί εξόφθαλµη
περίπτωση πολιτικού καιροσκοπισµού; Όταν είναι µπροστά στις
δηµοσκοπήσεις η Νέα ∆ηµοκρατία, η Κυβέρνηση ψηφίζει νόµο
που επιτρέπει τη δηµοσιοποίησή τους µέχρι την ηµέρα των εκλο-
γών. Όταν χάνει η Νέα ∆ηµοκρατία και είναι δεύτερη, τότε η Κυ-
βέρνηση καταργεί τη ρύθµιση που αυτή ψήφισε και επαναφέρει
αυτή που η ίδια κατήργησε και δεν επιτρέπει τη δηµοσιοποίηση
των αποτελεσµάτων των δηµοσκοπήσεων τις τελευταίες δεκα-
πέντε ηµέρες.

Είναι αυτά χαρακτηριστικά γνωρίσµατα συνέπειας, σοβαρό-
τητας και σταθερότητας; Ασφαλώς όχι. Το αντίθετο καταδεικνύ-
ουν. Καταδεικνύουν και την ανικανότητα. Παραδέχθηκε το λάθος
ο αρµόδιος Υφυπουργός. Ναι, αλλά όποιος κάνει λάθος, πρέπει
να το πληρώνει κιόλας, όχι να το φορτώνει στον άλλο.

Ιδιαίτερα, όµως, σοβαρή είναι η τροπολογία για την επέκταση
της χρήσης καµερών παρακολούθησης και τη συλλογή γενετι-
κού υλικού για τη δηµιουργία αρχείου DNA, µε σκοπό τη δια-
λεύκανση εγκληµάτων και την απόδειξη της ενοχής των υπόπτων
για κακουργήµατα ή ακόµα και για πληµµελήµατα.

Και δεν είναι το DNA το ίδιο µε τα δακτυλικά αποτυπώµατα,
όπως ακούστηκε στην Αίθουσα. Είναι άκρως επικίνδυνο να γνω-
ρίζει το γενετικό κώδικα, δηλαδή το DNA, οποιοσδήποτε, γιατί
µέσα από αυτό προβλέπονται ασθένειες, ιστοσυµβατότητα και
άλλα χαρακτηριστικά γνωρίσµατα και δίνεται η δυνατότητα εκ-
µετάλλευσης σε τρίτους, όπως εργοδότες, ασφαλιστικές εται-
ρείες και άλλους εναντίον του έχοντος αυτό το DNA.

Έχει και προσχηµατικά στοιχεία αυτή η τροπολογία που δεν
συζητήθηκε στην επιτροπή, αφού µε την πρόφαση της αύξησης
της εγκληµατικότητας για την οποία η Κυβέρνηση έχει ευθύνες,
επιχειρεί να αφαιρέσει θεµελιώδη δικαιώµατα και βασικές κατα-
κτήσεις των πολιτών, οι οποίες κατοχυρώθηκαν µε θυσίες και µε
αγώνες, χωρίς ουσιαστικά αποτελέσµατα στην ενίσχυση της έν-
νοµης τάξης και τον περιορισµό της εγκληµατικότητας.

Μας λέτε ότι υπάρχει ανάγκη να επεκταθεί η λειτουργία των
καµερών, όµως, στην ιστορία του κόσµου η ανάγκη πολλές
φορές χρησιµοποιήθηκε ως επιχείρηµα των τυράννων και επι-
βλήθηκε ως πιστεύω των σκλάβων. Μας λέτε ότι είναι για το καλό
µας. Εσείς προσωπικά µπορεί να έχετε καλές προθέσεις, όµως
η ιστορία δείχνει ότι ο δρόµος προς την κόλαση συχνά έκρυβε
και αγνές προθέσεις. Μας λέτε ότι έχετε δίκαιους σκοπούς, όµως
ένας σκοπός που προσφεύγει σε άδικα µέσα, δεν είναι δίκαιος
σκοπός.

Κύριοι συνάδελφοι, εάν επιτρέψουµε την ανεξέλεγκτη χρήση
καµερών που θα τα βλέπουν όλα και θα τα δείχνουν όλα, θα δι-
καιώσουµε τον Όργουελ. Μόνο που τώρα βρισκόµαστε αντί για
το 1984 στο 2009 και εκείνος, ο Μεγάλος Αδελφός του Όργουελ,
µοιάζει µε µακρινό εξάδελφο του σηµερινού ηλεκτρονικού µα-
τιού.

Και απ’ αυτήν τη χαρακτηριζόµενη τηλεοπτική εικονική δηµο-
κρατία θα οδηγηθούµε στην Οργουελική µελαγχολική δηµοκρα-
τία. Μα, θα µου πείτε: ∆εν χρειάζονται µέτρα εναντίον της
εγκληµατικότητας και για την ενίσχυση της έννοµης τάξης;
Ασφαλώς ναι. Αλλά µε σωστό συνδιασµό µεταξύ των ελευθεριών
των ανθρώπων και της ανάγκης για ασφάλεια, κάτι που εσείς δεν
µπορείτε να πετύχετε γιατί διέπεστε από την παλαιοδεξιά αυ-

ταρχική συγκεντρωτική λογική του αποφασίζω και διατάζω και
τα ελέγχω όλα. Αυτήν την πολιτική αποδοκίµασε ο ελληνικός
λαός στις ευρωεκλογές, αυτή θα καταψηφίσει στις επόµενες
εκλογές όταν και όποτε γίνουν και θα δώσει στο ΠΑΣΟΚ την
εντολή για τη διακυβέρνηση της χώρας για µια δίκαιη κοινωνία,
για διασφάλιση των θεµελιωδών δηµοκρατικών δικαιωµάτων των
πολιτών, για περιορισµό της εγκληµατικότητας µέσα από την ενί-
σχυση της Αστυνοµίας και των αρµόδιων υπηρεσιών, για ενδυ-
νάµωση της ασφάλειας µέσα από το σεβασµό του Συντάγµατος
και των βασικών ελευθεριών των πολιτών, γιατί µόνο έτσι µπορεί
να γίνει πρόοδος, µόνο έτσι µπορεί να περιοριστεί η εγκληµατι-
κότητα. Και αυτό εσείς δεν µπορείτε να το πετύχετε, γι’ αυτό θα
χάσετε και τη διακυβέρνηση της χώρας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι, ο
συνάδελφος κ. Λεβέντης, µας υπενθύµισε ότι πέραν της θλιβε-
ρής επετείου της προδοσίας και του πραξικοπήµατος στην
Κύπρο, σήµερα είναι και µια άλλη µαύρη επέτειος για τη ∆ηµο-
κρατία, τα Ιουλιανά και η αποστασία. Και βέβαια είναι µια ευκαι-
ρία εµείς εδώ από όλες τις πτέρυγες της Βουλής να αναλογιστούµε
σήµερα µε καθαρή καρδιά και ειλικρίνεια πού βρίσκεται σήµερα
η δηµοκρατία, πού βαδίζει και πόσο εµείς, που είµαστε ταγµένοι
γ’ αυτό, την περιφρουρούµε. Γιατί, βέβαια, τον ρόλο των ανα-
κτόρων στη σηµερινή εποχή τον διαδραµατίζει ένα σύµπλεγµα
διαπλοκής οικονοµικών και επικοινωνιακών συµφερόντων. Γιατί
το παρακράτος από το πρωτόγονο παρακράτος του ‘61 και του
‘65 είναι πλέον ένα παρακράτος ηλεκτρονικό, µε ξέπλυµα χρή-
µατος, µε πλοκάµια, όπως αποδεικνύονται καθηµερινά, στο κοινό
ποινικό έγκληµα και στον ποινικό κόσµο στις φυλακές, µε πλο-
κάµια που αγγίζουν παντού, όλες τις εξουσίες επίσηµες και ανε-
πίσηµες στη χώρα µας. Γιατί το φακέλωµα έχει ξεφύγει πια από
το χωροφύλακα που ήταν πίσω από κάθε δηµοκρατικό πολίτη και
πλέον έχει πάρει εφιαλτικά χαρακτηριστικά τα οποία πλέον ση-
µαδεύουν και οδηγούν τη δηµοκρατία σ’ ένα ιδιαίτερο ολισθηρό
δρόµο.

Θα µου πείτε: Αυτά είναι µόνο ελληνικά φαινόµενα; Σίγουρα
όχι. Το ζήτηµα, όµως, είναι τι όρια θέτουµε, µε ποια φιλοσοφία τα
προσεγγίζουµε, τι ασφαλιστικές δικλίδες οφείλουµε να θέτουµε
όταν νοµοθετούµε όπως κάνουµε σήµερα γι’ αυτά τα κρίσιµα θέ-
µατα, και πολύ περισσότερο τι θεσµούς έχουµε να εποπτεύουν
και να ελέγχουν.

Και έτσι έρχοµαι στα θέµατα που συζητάµε και κυρίως στις
δύο επίµαχες τροπολογίες που αφορούν τις κάµερες και το DNA.

Νοµίζω, πραγµατικά, ότι νοµοθετούµε ελαφρά τη καρδία και
απευθύνοµαι στους συναδέλφους της Συµπολίτευσης που κα-
λόπιστα νοµίζουν ότι κάνουν το καθήκον τους µε το να υποστη-
ρίζουν αυτές τις δύο τροπολογίες. Και το ζήτηµα είναι πού
οδηγούµαστε όσον αφορά τα δικαιώµατα.

Υπάρχει θέµα ασφάλειας. Να το δεχθούµε. Πού είναι η πραγ-
µατικότητα και πού αρχίζει το ιδεολόγηµα. Η πραγµατικότητα
είναι ότι η ασφάλεια του πολίτη πλήττεται, πλήττεται βάναυσα
αλλά και πολλαπλά, από την εγκληµατικότητα σίγουρα, αλλά όχι
µόνο, από την οικονοµική και κοινωνική ανασφάλεια, από ένα
πλέγµα πολιτικών και καταστάσεων, που αυτήν τη στιγµή στη
χώρα µας συνεχώς βαθαίνουν. Αλλά το ιδεολόγηµα είναι όταν
χρησιµοποιούµε ως άλλοθι το φόβο και τα ζητήµατα της ασφά-
λειας για να περιορίζουµε συνεχώς τη δηµοκρατία και τα δικαι-
ώµατα, και βέβαια χωρίς την αντίστοιχη αποτελεσµατικότητα,
αλλά οδηγούµενοι σε ένα δρόµο ο οποίος είναι ολισθηρός και ο
οποίος δεν έχει τέλος. Γιατί, φυσικά, η απόλυτη ασφάλεια θα σή-
µαινε και την πλήρη χειραγώγηση και εξουθένωση της δηµο-
κρατίας.

Άκουσα πριν από λίγες εβδοµάδες σε µια τηλεοπτική εκποµπή
έναν επιστήµονα, ο οποίος έλεγε ότι για να µην υπάρχει πρό-
βληµα στο µέλλον, εάν κάποιος έχει ένα ατύχηµα και χρειάζεται
να δουν τι θα πρέπει ιατρικά να του παράσχουν ή εάν χάνονται
παιδιά, να τοποθετείται στο χέρι ένα τσιπάκι, το οποίο είναι εφι-
κτό πλέον τεχνολογικά. ∆ηλαδή, να έχουµε όλοι ένα τσιπάκι και
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να µας εντοπίζουν, να µη χανόµαστε και να έχουν όλα µας τα
στοιχεία.

Σας φαίνεται ότι είναι επιστηµονικές υπερβολές και επιστηµο-
νική φαντασία; Καθόλου. Γιατί, εάν πριν από δέκα χρόνια σ’ αυτό
το Κοινοβούλιο έρχονταν αυτές οι δύο τροπολογίες, θα είχε γίνει
επανάσταση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενώ εµείς το αντιµε-
τωπίζουµε παθητικά, σαν να είναι µια φυσιολογική διαδικασία.
Αυτός είναι ο φόβος, ο εθισµός. Ο εθισµός που ξεκινά από τις
εκποµπές της τηλεόρασης και τη λογική του να σε παρακολου-
θεί η κάµερα µέχρι να φθάνουµε εδώ και να ανοίγουµε νοµοθε-
τικά αυτόν το δρόµο, για να καταλήξουµε, κύριε Υπουργέ, στο
στίχο που έγραψε ο Καβάφης, ότι «σιγά-σιγά κτίζουν τα τείχη
γύρω µας».

Πώς νοµοθετεί, λοιπόν, η Κυβέρνηση; Η Κυβέρνηση νοµοθετεί
µε απόλυτο καιροσκοπισµό και προχειρότητα –απόδειξη και οι
δύο τροπολογίες, για τις οποίες µίλησαν και άλλοι συνάδελφοι
προηγούµενα, αλλά και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος
και ο εισηγητής µας, όσον αφορά τις δηµοσκοπήσεις και τις ναυ-
τιλιακές εταιρείες- αλλά νοµοθετεί και επικίνδυνα. Και γιατί νο-
µοθετεί έτσι; Πρώτα απ’ όλα, γιατί νοµίζει ότι µε το να προτάσσει
αυτό το ιδεολόγηµα της ασφάλειας θα κερδίσει την απώλεια της
λαϊκής στήριξης –βέβαια, αυτό δεν γίνεται, απλώς συνεχώς θα
βαθαίνει το συνολικό πολιτικό πρόβληµα της χώρας- και γιατί πι-
στεύει ότι µε αυτόν τον τρόπο θα καλύψει τις ανεπάρκειες και
τις αδυναµίες της.

Και, βέβαια, δεν φταίει η απουσία αυτών των ρυθµίσεων από
την ελληνική νοµοθεσία για τα προβλήµατα που υπάρχουν και
δεν µπορούν να ελεγχθούν τα κινητά, κύριε Υπουργέ, στις φυ-
λακές. ∆εν οφείλεται στην απουσία αυτών των ρυθµίσεων επειδή
δεν υπάρχει η πολιτική βούληση για να λειτουργήσουν σωστά τα
Σώµατα Ασφαλείας, που δεν έχουν τα κονδύλια και τα µέσα για
να έχουν σωστή εκπαίδευση. Βλέπουµε να θυσιάζονται οι ειδικοί
φρουροί και οι αστυνοµικοί στο βωµό του καθήκοντος, χωρίς
καµµία εκπαίδευση και δυνατότητα άµυνας. ∆εν φταίει, λοιπόν,
η απουσία αυτών των ρυθµίσεων. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Αυτό που απουσιάζει είναι η πολιτική βούληση, όπως εκφρά-
στηκε και ειπώθηκε προηγουµένως από τον Κοινοβουλευτικό µας
Εκπρόσωπο µε τον πιο περίτρανο τρόπο σχετικά µε τον τρόπο
που έγινε η αλλαγή ηγεσίας στην ΕΥΠ, όταν µετά από τόσο καιρό
απραξίας, λαθών και προβληµάτων, υπήρξε µια συγκεκριµένη
επιτυχία.

Εµείς είµαστε αντίθετοι σε αυτές τις δύο τροπολογίες. Είµαστε
αντίθετοι για τη νοοτροπία που φέρνουν, για τους κινδύνους που
πραγµατικά ελλοχεύουν.

Ας σκεφθούµε λίγο το θέµα των καµερών. Μια φορά λειτούρ-
γησαν αποτελεσµατικά οι κάµερες αλλά όχι για την αντιµετώπιση
εγκλήµατος. Όταν έγινε η µεγάλη διαδήλωση της ΓΣΕΕ, το ∆ε-
κέµβρη του 2007, για το ασφαλιστικό, τότε λειτούργησε αυτό το
σύστηµα για πρώτη φορά και συνελήφθησαν οι δύο εναερίτες
της ∆ΕΗ. Αυτή ήταν η «µεγάλη επιτυχία» όσον αφορά την ασφά-
λεια του πολίτη.

Αυτή θα είναι, λοιπόν, και η σηµερινή λογική; Βάζουµε κάµερες
παντού, δηµιουργούµε την αίσθηση του big brother, ο οποίος πα-
ρακολουθεί παντού τους πάντες;

ΈρχοµαιστοθέµαπουαφοράτοDNA,σ’αυτόπουακούσαµεαπότα
χείλια του κ. ∆ένδια προηγουµένως, του αρµόδιου Υπουργού ∆ικαιο-
σύνης,γιατονοποίοθέλωναπιστεύωότι έχει ευαισθησίες. Μόλιςήρθε.
Θα ζήσετε πολλά χρόνια, κύριε Υπουργέ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Το ελπίζω.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Είναι δυνατόν να λέτε

µε πολύ µεγάλη άνεση: «Εγώ δεν έχω πρόβληµα να µου πάρουν
το DNA, να το γενικεύσουµε, γιατί είναι εφάµιλλο µε τα αποτυ-
πώµατα». Μα, δεν είναι εφάµιλλο µε τα αποτυπώµατα! Το DNA
κρύβει πολύ περισσότερα στοιχεία –τα ανέπτυξαν όλοι οι προη-
γούµενοι οµιλητές, τα είπε και ο εισηγητής µας- τα οποία έχουν
να κάνουν µε την πλήρη χειραγώγηση της προσωπικότητας του
πολίτη για πολλούς δυνατούς κινδύνους και ελέγχους στο µέλ-
λον και στην εξέλιξη της ζωής του. Ούτε είναι, βέβαια, λογικό να
µιλάµε, ότι θα λαµβάνεται υποχρεωτικά DNA για κάθε πληµµέ-
ληµα το οποίο επιφέρει τρεις µήνες φυλάκιση. ∆ηλαδή µπορεί
να αφορά από την εξύβριση κατά της αρχής σε µια διαδήλωση

που κάποιος µιλάει απότοµα σ’ ένα όργανο της Αστυνοµίας µέχρι
µία απλή παράβαση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω, πραγµατικά, ότι σή-
µερα είναι µια µέρα µνήµης για τα Ιουλιανά και την αποστασία,
είναι µια µέρα που θα έπρεπε να θωρακίζουµε τη δηµοκρατία. Γι’
αυτόν το λόγο, εµείς καταψηφίζουµε αυτές τις δύο τροπολογίες
και καλούµε όλους τους Βουλευτές -και της Συµπολίτευσης- να
αναλογιστούν ξανά τις ευθύνες τους απέναντι στο λαό και τη δη-
µοκρατία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Στο σηµείο αυτό
έχει ζητήσει το λόγο για µια σύντοµη παρέµβαση ο Υπουργός ∆ι-
καιοσύνης κ. ∆ένδιας.

Εκτιµώ, κύριε Υπουργέ, ότι θα έχετε ακούσει τις παρατηρή-
σεις και τα ερωτήµατα που έχουν διατυπωθεί από τους συνα-
δέλφους για τα θέµατα αυτά.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε Πρό-

εδρε, δεν έχω ακούσει τα ερωτήµατα γιατί ήµουν στην επιτροπή,
όπως είναι γνωστό, για τη συζήτηση µάλιστα προτάσεως νόµου
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Επέστρεψα στην Αίθουσα,
κύριε Πρόεδρε, µε την άδειά σας για να εκφράσω τη θλίψη µου
για τα µεταφερθέντα σε µένα ως λεχθέντα από τον κ. Παπουτσή
περί φυγαδεύσεως από το Προεδρείο κ.λπ.

Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, ειλικρινά λυπάµαι γιατί
δεν είχα αντίληψη ότι έχετε στάση ∆ον Κιχώτη, ο οποίος αρέ-
σκεται να σκιαµαχεί, να κερδίζει φανταστικές νίκες, να διώκει
αντιπάλους µη υπάρχοντες. Είχα την εντύπωση, την οποία δια-
τηρώ οφείλω να πω -γιατί ο καθένας µας δικαιούται και µερικές
κακές στιγµές στη ζωή του και θα µου επιτρέψετε να αποδώσω
σε κακή στιγµή τα λεχθέντα από εσάς- ότι είστε ευρωπαϊκής
κουλτούρας ή ότι εν πάση περιπτώσει, η παρουσία σας στην
Εσπερία σας έδωσε και το δικαίωµα και τη δυνατότητα να βλέ-
πετε τα πράγµατα λίγο αφ’ υψηλού και να µη κατάγετε τέτοιας
µορφής νίκες κατά ανθρώπων οι οποίοι απλώς τυχαίνει να έχουν
την ανάγκη να βρίσκονται και σε άλλη αίθουσα ως υποχρεούνται
από τον Κανονισµό την ίδια στιγµή.

Άρα, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι επέστρεψα για να γρα-
φτούν αυτά στα Πρακτικά. ∆εν τα παίρνω στα σοβαρά αυτά τα
πράγµατα και είµαι σίγουρος ότι δεν τα παίρνετε και εσείς και
δεν τα παίρνει και κανένας. Απλώς, επειδή είναι καλό να είµαστε
σοβαροί σ’ αυτήν την Αίθουσα, θα σας παρακαλέσω να µην κα-
τέρχοµαι και απαντώ σε τέτοια πράγµατα τα οποία απάδουν στη
σοβαρότητα και των δυο µας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι, κύριε Παπου-
τσή, έχετε κι εσείς το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μια και ήρθε ο κύριος Υπουργός,
λοιπόν, κύριε Πρόεδρε –αντιπαρέρχοµαι βεβαίως όλα αυτά τα
οποία είπε- θέλω να τον παρακαλέσω να απαντήσει επί των συ-
γκεκριµένων ερωτηµάτων.

Προφανώς ήταν η επιλογή του να αξιοποιήσει τις µελέτες που
εκείνος είδε. Το ερώτηµα είναι: Τις µελέτες του βρετανικού
Υπουργείου Εξωτερικών όσον αφορά τη χρήση των καµερών και
τις µελέτες του Πανεπιστηµίου Μπέρκλεϋ, όσον αφορά την
εφαρµογή των καµερών και τη λειτουργία των καµερών στην Κα-
λιφόρνια, τις έχει υπ’ όψιν του; ∆ιότι αν τις είχε υπ’ όψιν του, τότε
κύριε Πρόεδρε, δεν θα µπορούσε να κατηγορήσει την Αντιπολί-
τευση ότι δηµιουργεί την αίσθηση της ψευδούς ασφάλειας στην
κοινωνία. Αντίθετα, θα µπορούσε –και αυτό περιµέναµε από την
Κυβέρνηση- να µας εξηγήσει για ποιο λόγο επιλέγει η Κυβέρνηση
να δηµιουργεί την κοινωνία του φόβου.

Αναφέρθηκα συγκεκριµένα µε συγκεκριµένα στοιχεία. ∆εν
θέλω να πάρω το λόγο των συναδέλφων για να επαναλάβω τα
στοιχεία αυτά. Θέλω, όµως, να θέσω ξανά τα ερωτήµατα τα
οποία έθεσα και περιµένω απάντηση από την Κυβέρνηση.

Πώς δικαιολογεί η Κυβέρνηση τη διολίσθησή της όσον αφορά
τα ζητήµατα της χρήσης των καµερών; Υπενθυµίζω ότι ξεκίνησε
µε την απόφαση της Αρχής Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπι-
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κού Χαρακτήρα που αφορούσε µόνο για την κυκλοφορία. Στη
συνέχεια είχαµε την εγκύκλιο Σανιδά υπέρ της χρήσης των κα-
µερών µε αποτέλεσµα την παραίτηση της Αρχής το Νοέµβριο
του 2007. Έρχεται η Κυβέρνηση και τροποποιεί το ν.3625/2007
και λέει «λειτουργία µε εντολή εισαγγελέα και εφόσον επίκειται
κίνδυνος για τη δηµόσια τάξη και την ασφάλεια». Και σήµερα έρ-
χεται η Κυβέρνηση, η οποία κόπτεται υπέρ των δηµοκρατικών
ελευθεριών και των ατοµικών δικαιωµάτων και των προσωπικών
ελευθεριών των πολιτών και λέει «ελεύθερη καταγραφή των πά-
ντων από τις κάµερες». Ποιο είναι το πολιτικό σκεπτικό; Οι συ-
νάδελφοι άκουσαν από τον κύριο Υπουργό ∆ικαιοσύνης κάτι επ’
αυτού; Όχι.

Το δεύτερο ερώτηµα, το οποίο ζητώ από την Κυβέρνηση. Ο
συνάδελφός σας κ. Παυλόπουλος ετράπη εις φυγή για δευτέρα
φορά. Άνοιξε την πόρτα και ξαναέφυγε. Ήρθε, µπήκε, έκανε µία
δήλωση, ξαναέφυγε, απάντηση επί του ερωτήµατος που αφορά
κι εσάς όµως, δεν πήραµε. Μια, λοιπόν, κι εσείς είχατε την κα-
λοσύνη και ευαισθησία την οποία αναγνωρίζω να καθίσετε και να
ακούσετε ξανά το ερώτηµα, θέτω κι εσάς το ίδιο ερώτηµα που
έθεσα στον κ. Παυλόπουλο. Σύµφωνα µε το ν.3749/2008 για τη
σύσταση και τη λειτουργία της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών, προβλέπεται η τοποθέτηση ενός εισαγγελέα σύµφωνα µε
το άρθρο 5 παράγραφος 3, η απόσπαση δηλαδή στην ΕΥΠ ενός
εισαγγελικού λειτουργού προκειµένου να ελέγχει, κυρίως, τη νο-
µιµότητα των ειδικών υπηρεσιακών της δράσεων που αφορούν
τα δικαιώµατα του ανθρώπου.

Το ερώτηµα το οποίο έθεσα και δεν έχω πάρει απάντηση είναι
γιατί επί ένα χρόνο τώρα δεν είχε υλοποιηθεί ο νόµος όσον
αφορά αυτήν τη διάταξη και δεύτερον αν προτίθεται η Κυβέρ-
νηση να τοποθετήσει εισαγγελέα, µετά την τοποθέτηση του κ.
Παπαγγελόπουλου, προφανώς αφού πέρασε τις εξετάσεις κο-
πτορραπτικής. Και επίσης αν θα έχετε τα ίδια κριτήρια και στον
εισαγγελέα τον οποίο θα στείλετε κατ’ εφαρµογή του άρθρου 5
παράγραφος 3, εάν και εφ’ όσον αποφασίσετε να την υλοποιή-
σετε.

Θα χαρώ, κύριε Πρόεδρε, εάν ακούσω τις απαντήσεις του κυ-
ρίου Υπουργού επ’ αυτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. ∆ένδιας για µία σύντοµη παρέµβαση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κατ’ αρχάς,
οφείλω να σας δηλώσω, κύριε Πρόεδρε, και προς τον κύριο συ-
νάδελφο την ικανοποίησή µου για την επαναφορά της συζήτη-
σης στα ουσιαστικά θέµατα τα οποία πρέπει να µας απασχολούν.
Θα µου επιτρέψετε να σας απαντήσω στο πρώτο θέµα το οποίο
συνιστά αρµοδιότητά µου. Το δεύτερο θέµα δεν συνιστά αρµο-
διότητα του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, κατά συνέπεια δεν έχει έν-
νοια και αξία να σας απαντήσω εγώ. Είµαι σίγουρος ότι ο
Υπουργός, ο κ. Παυλόπουλος, θα δώσει τις απαντήσεις.

Ως προς το θέµα των καµερών, η απάντηση επί των δύο µελε-
τών είναι: Μάλιστα, είχαµε γνώση των δύο αυτών µελετών,
οφείλω να σας πω όµως ότι είχαµε γνώση όχι τώρα. Εάν θυµάστε
-και είµαι βέβαιος ότι θυµάστε- το θέµα των καµερών δεν είναι
πρόσφατο, δεν είναι προχθεσινό, είναι κάτι το οποίο η Κυβέρ-
νηση είχε ανακοινώσει ως πρόθεσή της ακόµη από το χειµώνα.
Είχαµε πει δηλαδή ότι, δεδοµένης της κατάστασης την οποία
αντιµετωπίζουµε στο µέτωπο της εγκληµατικότητας, είναι χρή-
σιµο να λάβουµε το µέτρο το οποίο τότε περιγράψαµε και τώρα
ζητάµε από την Εθνική Αντιπροσωπεία να ψηφίσει. Θα µου επι-
τρέψετε να σας πω δε ότι είναι ένα µέτρο εξαιρετικά προσεκτικό,
θα δείτε -είµαι σίγουρος ότι έχετε ήδη δει- ότι η διατήρηση των
δεδοµένων είναι µόνο για επτά ηµέρες και θα µου επιτρέψετε να
πω ότι η αντίληψη της Κυβέρνησης είναι ότι σε τίποτα δεν πα-
ραβλάπτει ή δεν θέτει σε διακινδύνευση τα ανθρώπινα δικαίωµα
ή οτιδήποτε άλλο.

Και θα µου επιτρέψετε απαντών να ερωτήσω µε τη σειρά µου:
Πώς φαντάζεται κάποιος στον εικοστό πρώτο αιώνα την εξα-
σφάλιση του αγαθού της δηµόσιας ασφάλειας; Πώς είναι δυνα-
τόν να γίνει απέναντι στις µεγεθυµένες προκλήσεις; Εάν πάρω
τα λεχθέντα από οποιονδήποτε συνάδελφο σε αυτήν την Αί-
θουσα υπάρχει ένας κοινός τόπος, σε κάτι συµφωνούν όλοι και
αυτό είναι τι; Ότι οι προκλήσεις που αντιµετωπίζει η έννοµη τάξη

είναι κατά πολύ µεγαλύτερες από αυτές που αντιµετώπιζε στο
παρελθόν. Είναι προφανές ότι ο σύγχρονος αστυνοµικός δεν έχει
να αντιµετωπίσει αυτά που αντιµετώπιζε «ο Ηλίας του 16ου», έχει
να κάνει µε µία άλλη πραγµατικότητα. Και ερωτώ: Αυτήν την άλλη
πραγµατικότητα πώς θα την αντιµετωπίσει, αν δεν τον εξοπλί-
σουµε µε ένα θεσµικό πλαίσιο που να του δίνει περισσότερες δυ-
νατότητες; Και γιατί αυτές οι περισσότερες δυνατότητες θα
πρέπει κατ’ ανάγκη να σηµαίνουν παραβίαση ανθρωπίνων δικαι-
ωµάτων;

Και ειλικρινά σας λέω µου δηµιουργεί εντύπωση το γεγονός
ότι κόµµατα τα οποία επαγγέλλονται τον κρατισµό εκφράζουν
απόψεις ότι από τη µία πλευρά µεν στο πλαίσιο της οικονοµίας
ο κρατισµός είναι το αγαθό, το καλό -το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης επαγγέλλεται την επανακρατικοποίηση του ΟΤΕ
κατ’ ουσίαν- και από την άλλη στα θέµατα της δηµόσιας τάξης
αυτό το ίδιο το κράτος το οποίο είναι το καλό καγαθό στον τοµέα
της οικονοµίας γίνεται ο κακός διάβολος, ο επικίνδυνος αντίπα-
λος, ο οιονεί καταπατητής, ο εχθρός. Ο εχθρός δεν είναι το κρά-
τος, ο εχθρός δεν είναι οι δυνάµεις αποκατάστασης της τάξης,
ο εχθρός είναι το έγκληµα και απέναντι σ’ αυτό το έγκληµα, απέ-
ναντι σ’ αυτόν τον εχθρό πρέπει να εξοπλίσουµε την ελληνική
κοινωνία, για να διασφαλίσουµε –ξαναλέω- το µείζον αγαθό, το
χώρο ασφάλειας χωρίς τον οποίο δηµοκρατία και ανθρώπινα δι-
καίωµα δεν υφίστανται. Αυτή είναι η αντίληψη της Κυβέρνησης,
ελέχθη σαφέστατα, ελέχθη από την αρχή, ελέχθη µήνες πριν, ου-
δένα εκπλήξαµε, λοιπόν, σας παρακαλώ µη θεωρείτε και µη πα-
ριστάνετε ότι αιφνιδιάσαµε οιονδήποτε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι, κύριε Καρα-
µάριε, έχει διατυπώσει όµως µία σειρά από ερωτήµατα ο κ. ∆έν-
διας και υποχρεωτικά τώρα σύντοµα ο κ. Παπουτσής θα λάβει
το λόγο για να απαντήσει.

Για να ενηµερωθούν και οι συνάδελφοι, λέω ότι µετά τον κ. Πα-
πουτσή έχει ζητήσει το λόγο για µια σύντοµη παρέµβαση ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας ο κ. Καραµάριος
και θα ολοκληρώσουµε τη συζήτηση µε τον κ. Τσούκαλη, τον κ.
Φωτιάδη και τον κ. Κεγκέρογλου, τουλάχιστον την πρώτη φάση,
τη συζήτηση των πρωτολογιών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και αναµένουµε και τον Υφυ-
πουργό Οικονοµικών, κ. Μπούρα, για να έρθει για τα υπόλοιπα
θέµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι. Ολοκληρώ-
νουµε την πρώτη φάση των πρωτολογιών.

Κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω ειλικρινά να

ευχαριστήσω τον κύριο Υπουργό που είχε την καλοσύνη να σχο-
λιάσει τα ερωτήµατά µου. Βεβαίως, δεν απάντησε στο ερώτηµα
που αφορά την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, διότι προφανώς
αναγνωρίζει τηνπρωτοκαθεδρία στονκ.Παυλόπουλοόσοναφορά την
εφαρµογή των νόµων που αφορούν τη λειτουργία των εισαγγε-
λικών λειτουργών στην Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, αλλά εν
πάση περιπτώσει αυτό είναι θέµα εσωτερικό της Κυβέρνησης.

Όσον αφορά το άλλο, κύριε Υπουργέ, τα σχόλιά σας εντάσ-
σονται στη σφαίρα της φιλοσοφικής προσέγγισης του θέµατος.
∆υστυχώς, όµως, η πραγµατικότητα, η ζωή, η δρώσα κοινωνία
την οποία επικαλέστηκε χθες ο κ. Στυλιανίδης έχει άλλες απαντήσεις,
δηλαδή ότι δεν υπάρχει εµπιστοσύνη, πολιτική εµπιστοσύνη, αν-
θρώπινη εµπιστοσύνη των πολιτών προς την Κυβέρνηση, µια Κυ-
βέρνηση η οποία επέτρεψε τα τελευταία πέντε χρόνια, την ώρα
που βλέπουµε ότι το οργανωµένο έγκληµα εξελίσσεται, να κα-
ταστούν οι φυλακές µας κέντρο επιχείρησης του οργανωµένου
εγκλήµατος, διότι αυτό συνετελέσθη.

Σας άκουσα το πρωί, σας άκουσα και στο δηµόσιο λόγο σας
και στις παρεµβάσεις σας και σας τιµά αυτό, να υπερασπίζεστε
και να µην οικειοποιείστε το έργο των προκατόχων σας, ιδιαίτερα
εκεί που προσπαθείτε µε κάθε τρόπο να δείξετε ότι υπάρχει ένα
συγκεκριµένο έργο. Όµως, η πραγµατικότητα η οποία δεν αφορά
εσάς, αλλά την Κυβέρνησή σας, είναι άλλη. Αυτό που επανα-
λαµβάνω ισχύει. Οι φυλακές µας έχουν µετεξελιχθεί σε επιχει-
ρησιακά κέντρα του οργανωµένου εγκλήµατος και δεύτερον,

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ’ - 15 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1385



προκύπτουν συνεχόµενες εµπλοκές, διαπλοκές, αλληλεπιδρά-
σεις και στην καλύτερη των περιπτώσεων σχέσεις κοινωνικού ή
άλλου χαρακτήρα –δεν θέλω να πω ότι είναι πολιτικού χαρα-
κτήρα- µελών των συµµοριών του οργανωµένου εγκλήµατος µε
κάποιες άκρες στις κυβερνητικές παρυφές, οι οποίες ταυτό-
χρονα αποδεικνύεται ότι εµπλέκονται και µε επιχειρήσεις οι
οποίες παρεµβαίνουν στη διαµόρφωση της κοινής γνώµης. Και η
Κυβέρνηση δεν αντιλαµβάνεται τίποτα.

Όσον αφορά τα θέµατα του DNA και των καµερών, όπως επα-
νειληµµένως σας είπαµε συνάδελφοι από όλες τις πτέρυγες της
Βουλής, εδώ ανεξάρτητα από τις καταγγελίες τις οποίες κάνατε
που ήταν επικοινωνιακού χαρακτήρα µετά την απόδραση Παλαι-
οκώστα –σε αυτές αναφέρεστε προφανώς- σας υπενθυµίζω ότι
είχατε κάνει και κάτι άλλο. Με τις ίδιες δηλώσεις είχατε πει ότι
πρόκειται να τεθεί κλωβός στις φυλακές, ώστε να µην επιτρέπε-
ται…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Μηχανήµατα
ανίχνευσης είχα πει. Και αυτό εγένετο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μάλιστα. Ωστόσο, όµως, διαψεύδετε
τα δηµοσιεύµατα τα οποία λένε ότι υπήρξαν συζητήσεις στο
Υπουργείο σας µε κάποιες επιτροπές και µε συµµετοχή υψηλών
υπηρεσιακών παραγόντων που εξέτασαν το ενδεχόµενο τοπο-
θέτησης κλωβού στις φυλακές και τελικώς η απόφαση, σύµφωνα
µε την υπόδειξη των συνεργατών σας, ήταν να µην υπάρξει κλω-
βός; Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Τα κινητά παρεισέφρυσαν είτε
ήταν καρτοκινητά είτε όχι. Και επειδή συζητάµε το νοµοσχέδιο
περί καρτοκινητών, σας λέω συγκεκριµένα και απαντήστε µου,
αφού έχετε την ευθύνη αυτού του χώρου, στο εξής: Πείτε ότι
αύριο εφαρµόζεται το νοµοσχέδιο, το οποίο εισηγείται ο κ. Στυ-
λιανίδης και ότι αύριο έχουµε ονοµαστικοποίηση εννέα εκατοµ-
µυρίων κινητών µε ένα µαγικό ραβδί. Οι έγκλειστοι των φυλακών
δεν θα µπορούν να έχουν κάποιο καρτοκινητό εισαγόµενο από
άλλη χώρα; Θα µπορούν και θα µπορούν ξανά να λειτουργούν
στην ίδια κατεύθυνση και µε την ίδια λειτουργία.

Άρα, αυτό που θέλω να σας πω, για να απαντήσω στο φιλο-
σοφικό σας ερώτηµα, είναι ότι δεν είναι θέµα προθέσεων ούτε
εξαγγελιών. Είναι θέµα αποτελεσµατικότητας του κράτους. Είναι
ζήτηµα νοµιµότητας των λειτουργιών της κεντρικής κρατικής µη-
χανής. Είναι ζήτηµα διαφάνειας. Είναι ζήτηµα αποτελεσµατικό-
τητας των υπηρεσιών της Κυβέρνησης. Και πάνω από όλα, είναι
ζήτηµα ισχυρής πολιτικής βούλησης την οποία αποδεικνύετε κα-
θηµερινώς ότι δεν διαθέτετε. Αυτό είναι το θέµα και αυτή είναι η
απάντηση στα φιλοσοφικά σας ερωτήµατα.

Για µία ακόµη φορά σας ευχαριστώ που έστω και µε φιλοσο-
φική προσέγγιση δώσατε µία συνέχεια στα σχόλιά µας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Καραµά-
ριος.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω
από το τελευταίο που είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ. Κατ’ αρχάς, σήµερα αυτά είναι τα τεχνικά δεδοµένα.
Αυτά είναι τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουµε και για αυτό κά-
νουµε αυτόν το νόµο. Αν αύριο βρεθούν κάποια άλλα µέσα που
ενδεχοµένως θα πρέπει να υπάρξει ανάλογη προστασία, θα το
κάνουµε. Ο νόµος αλλάζει µε νόµο. Τεχνικές εξελίξεις συνεχώς
ανακαλύπτονται. Σήµερα πρέπει να στοχεύσουµε σε αυτά τα κι-
νητά τηλέφωνα που και αυτά πρέπει να τηρήσουν τις διαδικασίες
που έχουν τα άλλα κινητά.

Εις ό,τι αφορά τις κάµερες, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, θέλω
να σας υπενθυµίσω το εξής. Η ιδέα του να έρθουν τέτοια µηχα-
νήµατα ήταν από σας, όπως ξέρετε, από την Κυβέρνησή σας. Εν’
όψει των Ολυµπιακών Αγώνων τα προµηθευτήκαµε. Το ξέρει και
ο κύριος Πρόεδρος ότι στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας
τότε που επρόκειτο να γίνουν οι Ολυµπιακοί Αγώνες κάναµε ει-
δική…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εκείνο που ξέρει ο
κύριος Πρόεδρος είναι ότι κάµερες υπήρχαν και πριν από τους
Ολυµπιακούς Αγώνες εδώ και πάρα πολλά χρόνια για τον έλεγχο
της κυκλοφορίας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κάναµε ειδική συνεδρίαση τότε

στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας ακριβώς για την τοποθέ-
τηση αυτών των καµερών και τότε είπαµε ότι έγινε για την προ-
στασία και τη διακίνηση των αθλητών, των χιλιάδων επισκεπτών
κ.λπ. Και στη συνέχεια, όπως ξέρετε, η Επιτροπή Προσωπικών
∆εδοµένων και του Απορρήτου των Επικοινωνιών έβγαλε από-
φαση ότι µπορούν να χρησιµοποιηθούν αυτές οι κάµερες πάλι
καθ’ ον τρόπο είχαν προοριστεί από την αρχή. Θέλω να σας πω
δηλαδή ότι δεν είναι κάτι το πρωτάκουστο αυτό. Γι’ αυτό, όπως
ξέρετε πολύ καλά, αγαπητέ µου κύριε Παπουτσή, το άρθρο 9 Α’
του Συντάγµατος έχει προστεθεί πέραν του άρθρου 9. Και προ-
σετέθη ακριβώς επειδή πλέον η εξέλιξη και ο τεχνικός πολιτισµός
άλλαξαν τα δεδοµένα. Ήρθε το 9 Α’, πλέον προστιθέµενο στο 9.
Σας είπα και πρωτύτερα ότι καθένας έχει δικαίωµα προστασίας
από τη συλλογή, επεξεργασία και χρήση ιδίως µε ηλεκτρονικά
µέσα των προσωπικών δεδοµένων, όπως νόµος ορίζει. Ήρθε δη-
λαδή πλέον η ίδια η πολιτεία και είπε: «Εδώ δεν φθάνει το άρθρο
9. Πρέπει να φέρουµε και παράγραφο 9 Α’». Και τι είπαµε; Να
προστατεύσουµε πάλι τον πολίτη απ’ αυτές τις επικοινωνίες των
ηλεκτρονικών µέσων που ενδεχοµένως να στρέφονταν εναντίον
του. Και αυτό πράγµατι έγινε. Γι’ αυτό σας είπα ότι ο νόµος τον
οποίο σήµερα θεσµοθετούµε είναι µέσα στα συνταγµατικά πλαί-
σια και στην πραγµατικότητα την οποία έχουµε να αντιµετωπί-
σουµε.

Έχω την εντύπωση ότι θα σας έπεισα, κύριε Παπουτσή, ότι
αυτές οι διατάξεις που µπήκαν εδώ στο νοµοσχέδιο, όπως είπε
και ο κ. Υπουργός, είναι ακριβώς και µόνον, αποκλειστικά για τη
χρησιµοποίηση δεδοµένων µε την παρουσία εισαγγελικής αρχής.
Τι άλλη εγγύηση να υπάρχει στον πολίτη; Υπάρχει µεγαλύτερη
εγγύηση όταν όλα αυτά γίνονται µε την παρακολούθηση της ανε-
ξάρτητης δικαιοσύνης, η οποία είναι ένας πόλος του Συντάγµα-
τός µας στη δοµή της πολιτείας του άρθρου 26 του Συντάγµατος;
Εµείς νοµοθετούµε, άλλοι εκτελούν, η Κυβέρνηση, και η δικαιο-
σύνη είναι αυτή η οποία ελέγχει το κράτος µας από απόψεως
ποινικής ευθύνης και συµπεριφοράς κάθε πολίτη. Ερχόµαστε,
λοιπόν, σήµερα και λέµε: αυτές οι διατάξεις που βάζουµε µε το
Σύνταγµα, το άρθρο 9 Α’, να ελέγχονται πάντοτε από την εισαγ-
γελική αρχή. Τι περισσότερο να κάνουµε αυτήν τη στιγµή µ’ αυτά
τα δεδοµένα που έχουµε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σειρά στον κατά-
λογο έχει ο κ. Τσούκαλης, ο οποίος όµως µε περισσή ευγένεια
παραχωρεί τη σειρά του στον κ. Ηλία Φωτιάδη, µετά από συνεν-
νόηση που υπήρξε µεταξύ σας, κύριε Φωτιάδη, έτσι δεν είναι;

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Φωτιάδης ζή-

τησε το λόγο δι’ ολίγον, για να αναφερθεί σε µια συγκεκριµένη
τροπολογία.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Θα µιλήσω ελάχιστα.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω τον κύριο συνάδελφο για την ευ-

γένειά του.
Κύριε Πρόεδρε, µετά την αποδοχή της τροπολογίας από µέ-

ρους του κυρίου Υπουργού, την οποία και συνυπογράφω, και για
να µην επαναλαµβάνω τα ίδια στα οποία αναφέρθηκε ο εκλεκτός
συνάδελφος κ. Καραµάριος θα ήθελα να ευχαριστήσω τον κύριο
Υπουργό για την αµεσότητα και την ευελιξία στην αντιµετώπιση
και τη λύση του σοβαρού αυτού προβλήµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νικόλαος Τσούκαλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από τις εκλογές της 7ης

Ιουνίου πολλά πράγµατα έχουν αλλάξει σ’ αυτήν εδώ τη χώρα.
Και έχουν αλλάξει προς µία γενικευµένη τάση αυταρχικοποίησης
της χώρας, µια τάση γενίκευσης του φόβου και της ανασφά-
λειας, δηµιουργίας ενός «θερµοκηπίου», η οποία δυστυχώς ευ-
νοεί ό,τι πιο συντηρητικό µπορεί να υπάρξει σε µια κοινωνία. Και
βεβαίως σ’ ένα πολιτικό σύστηµα την περίοδο αυτή µετά από την
7η Ιουνίου η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας σπέρνει στην κυ-
ριολεξία κεραυνούς και είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ότι θα εισπράξει θύελλες, θα θερίσει θύελλες. Και αν µεν
θέριζε θύελλες µόνο η Νέα ∆ηµοκρατία ουδόλως θα µε αφο-
ρούσε και φαντάζοµαι σύσσωµη την Αντιπολίτευση. ∆υστυχώς
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όµως θα θερίσει θύελλες η ίδια η ελληνική κοινωνία.
Γιατί µέσα σε µια περίοδο που θα έπρεπε η ελληνική κοινωνία,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να είναι ζωντανή, να είναι ακµαία,
προκειµένου να διασφαλίσει και να προστατέψει τα τεράστια δια-
κυβεύµατα από τη διεθνή κρίση, αυτήν τη στιγµή αυτή η κοινω-
νία στην κυριολεξία εξουθενώνεται. Οδηγείται στο περιθώριο,
ανίκανη να ανταποκριθεί, ανίκανη στοιχειωδώς να οργανωθεί,
ανίκανη να αυτοπροστατευθεί από αυτήν τη λαίλαπα, την οποία
έχουµε.

Άκουσα µε πάρα πολύ προσοχή τις απαντήσεις που έδωσε ο
κ. ∆ένδιας στα ερωτήµατα που έθεσε και ο Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς, ο Αλέκος Αλαβάνος, αλλά και τις απαντήσεις σε άλλους
συναδέλφους.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν δήλωσε την
πρόθεσή της το χειµώνα η Κυβέρνηση για γενικευµένη χρήση
των καµερών. Η ενδιάθετη βούληση της Κυβέρνησης να γενι-
κεύσει τη χρήση των καµερών εκδηλώθηκε αµέσως µετά τους
Ολυµπιακούς Αγώνες.

Με ποιο επιχείρηµα έγινε αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
Ότι δεν είναι δυνατόν το ελληνικό δηµόσιο να έχει δαπανήσει
τόσες εκατοντάδες εκατοµµύρια για να προµηθευθεί αυτό το σύ-
στηµα κι εµείς να το έχουµε σε αχρησία. Ακούστε λογική πολιτι-
κού κόµµατος, όσον αφορά τη διαφύλαξη και την προστασία του
δηµόσιου πλούτου! Τώρα δηλαδή που έχουµε βρει παπά, ας θά-
ψουµε και τους ζωντανούς! Αυτή είναι η λογική.

Έτσι, λοιπόν, η πρόθεση δεν είναι από το χειµώνα. Είναι µια
εµµονή, περίεργη εµµονή της Κυβέρνησης, ούτως ώστε να γενι-
κεύσει τη χρήση των καµερών.

∆εύτερος σχολιασµός σε απάντηση του κ. ∆ένδια. Απάντησε
στον Αλέκο Αλάβανο ότι ο ν. 2742/1997 για την προστασία των
προσωπικών δεδοµένων είναι ένας τυπικός νόµος, οπότε µπορεί
να αλλάξει πάρα πολύ εύκολα µε µια τροπολογία.

Όµως, ο κ. ∆ένδιας γνωρίζει –αλλά το αποκρύπτει τεχνηέντως-
ότι από το 2001 µε την Αναθεώρηση του Συντάγµατος, µε το
άρθρο 9Α η αρχή, η οποία είναι επιφορτισµένη για την προστα-
σία των προσωπικών δεδοµένων, έχει χαρακτήρα συνταγµατικής
πλέον περιωπής, γεγονός που καθιστά αναγκαία οποιαδήποτε
περαιτέρω αναθεώρηση ή τροποποίηση του υφιστάµενου θε-
σµικού πλαισίου να απαιτεί τις ίδιες θεσµικές και δικονοµικές εγ-
γυήσεις για την τροποποίησή του µε αυτό που ίσχυε πριν, αλλά
κυρίως µετά τη θεσµική τακτοποίηση του 9Α του Συντάγµατος.

Τι κάνει η Κυβέρνηση; Ενώ έχει στο µυαλό της εδώ και τόσους
µήνες, όπως λέει, από το χειµώνα, να επαναφέρει τη γενικευµένη
χρήση των καµερών –που δεν υπάρχει συνάδελφος σ’ αυτήν εδώ
την Αίθουσα που να µη θεωρεί ότι αυτό το µέτρο αφορά τον πυ-
ρήνα προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων- φέρνει αυτήν
τη ρύθµιση µε τροπολογία σε θερινό Τµήµα της Βουλής.

Το ερώτηµα είναι απλό! Γιατί δεν το έφερνε πριν, στην Ολο-
µέλεια, ή γιατί δεν το φέρνει τον Οκτώβριο, όταν θα αρχίσει να
λειτουργεί η Ολοµέλεια; Και αυτό ισχύει σε πολλαπλάσιο βαθµό
στη ρύθµιση για το DNA.

Έτσι, λοιπόν, είναι προφανές ότι η Κυβέρνηση νοµοθετεί –και
µάλιστα σε κρίσιµα ζητήµατα- κάτω από την ασφυκτική πίεση των
ακροδεξιών δυνάµεων της χώρας µας. Μάλιστα, προχωρά σ’
αυτήν τη ρύθµιση, χωρίς να εξασφαλίσει την αναγκαία και συ-
νταγµατικά, αν θέλετε, επιβαλλόµενη γνωµοδότηση της αρµό-
διας αρχής και αυτό θα το επαναλάβω, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι και στην τροπολογία για το DNA.

Μια δεύτερη αναφορά του κ. ∆ένδια ήταν ότι το Ευρωπαϊκό
∆ικαστήριο έχει επιτρέψει µε επανειληµµένες αποφάσεις του τη
χρήση καµερών για τη διασφάλιση της δηµόσιας τάξης. Είπε κα-
νένας κάτι διαφορετικό σ’ αυτήν την Αίθουσα; Ότι δεν υπάρχουν
αποφάσεις ή ότι δεν το γνωρίζουµε ότι υπάρχουν αποφάσεις του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου;

Όµως, υπάρχει και κάτι άλλο που αποκρύπτεται επίσης τε-
χνηέντως από την Κυβέρνηση, ότι στις αποφάσεις αυτές γίνεται
σαφής αναφορά ότι η διαχείριση όλων αυτών των δεδοµένων θα
γίνεται από µια ανεξάρτητη αρχή, όχι από τις αστυνοµικές αρχές
ή από εισαγγελικές αρχές.

Πρωτοτυπία µοναδική η χώρα µας σε όλη την Ευρώπη! Ει-

σαγγελικές αρχές –όχι δικαστικές, προσέξτε, υπάρχει και δια-
φοροποίηση εδώ- ή οποιαδήποτε άλλη αρχή να διαχειρίζεται
αυτά τα δεδοµένα. Αυτό τεχνηέντως κρύπτεται.

Επίσης, αποκρύπτετε δυο βασικές, βασικότατες συνταγµατι-
κές αρχές: Τις αρχές της αναγκαιότητας και της αναλογικότη-
τας. Μια απλή ανάγνωση της τροπολογίας για το DNA δείχνει ότι
και οι δυο αυτές αρχές έχουν στην κυριολεξία υποβαθµιστεί, κα-
ταρρακωθεί εκ µέρους της Κυβέρνησης.

Και έρχοµαι στην τελευταία µου αναφορά στη περίπτωση του
DNA. Αλήθεια, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί αποκρύπτετε από
την αιτιολογική έκθεση για το DNA ότι υπάρχει γνωµοδότηση της
Αρχής Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων, η υπ’ αριθµόν
15/2001 την οποία και θα καταθέσω στα Πρακτικά;

Θέλετε να σας πω και κάτι; Στη συγκεκριµένη περίπτωση παρ’
όλο που τεχνηέντως επίσης, δεν επιδιώξατε την έγκαιρη γνωµο-
δότηση…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Του 2001;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ναι, η γνωµοδότηση του 2001 η

οποία είναι ad hoc.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Οκτώ χρόνια πριν;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Καραµάριε, είστε έγκριτος

νοµικός, διαβάστε την. Είναι ad hoc, δεν χρειάζεται νέα γνωµο-
δότηση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η γνωµοδότηση αυτή όσον αφορά τη νοµοθετική σας πρωτο-
βουλία, κύριε Καραµάριε, είναι καταπέλτης. Πρώτα απ’ όλα, απα-
γορεύει και λέει ότι είναι αδιανόητο να υπάρχει προληπτική
συλλογή του DNA. ∆εύτερον, λέει ότι πρέπει να προσδιοριστούν
αυστηρά τα εγκλήµατα. Όχι γενική αναφορά, γενικώς οι αξιό-
ποινες πράξεις. Να αναφέρονται λεπτοµερώς τα εγκλήµατα, τα
οποία, βεβαίως, θα πρέπει να είναι πάρα πολύ σοβαρά. Και κάνει
αναφορά, όπως: ανθρωποκτονίες, απαγωγές και σεξουαλικά
εγκλήµατα. Θα πρέπει, επίσης, το υλικό, η βάση δεδοµένων να
είναι υπό την επιτήρηση Συµβουλίου Εφετών και όχι µιας οποι-
ασδήποτε αρχής.

Το ερώτηµα όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γιατί
αποκρύβεται η συγκεκριµένη γνωµοδότηση από την αιτιολογική
έκθεση; Είναι προφανές γιατί εκθέτει ανεπανόρθωτα την πρό-
θεση της Κυβέρνησης να νοµοθετήσει µε αυτό τον τρόπο για
τόσο σοβαρά ζητήµατα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλης Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆ιαπίστωση όλων, ακόµα και των µέχρι πρότινος ψηφοφόρων

της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και αυτών των υπόλοιπων που το
σκέπτονται ακόµη είναι ότι η Ελλάδα είναι σε περιπέτεια. Όλοι
βιώνουµε τη πολύπλευρη κρίση που προκάλεσε και όξυνε η Κυ-
βέρνηση µε τη πολιτική της.

Πέρα όµως απ’ αυτό υπάρχει και ένα κυβερνητικό αλαλούµ,
µια σύγχυση που βυθίζει τη χώρα ακόµα περισσότερο σε τέλµα,
µέρα µε τη µέρα, ώρα µε την ώρα. Αυτή η κυβερνητική σύγχυση
δεν έχει αφήσει ανεπηρέαστη τη Βουλή, κάθε άλλο µάλιστα.

Είµαι υποχρεωµένος να θυµίσω –και σήµερα οµιλώ απ’ αυτή τη
θέση µετά από διάστηµα δυο µηνών- το αυταρχικό και πραξικο-
πηµατικό κλείσιµο της Βουλής, µε απόφαση της Κυβέρνησης,
προκειµένου να εξυπηρετήσει σκοπιµότητες. Είµαι υποχρεωµέ-
νος να σχολιάσω την ποιότητα της σηµερινής συζήτησης που
έχουµε συζητήσει όλες τις τροπολογίες, έχουν γίνει δεκτές και
έχουµε προχωρήσει, χωρίς να έχουµε κλείσει τη συζήτηση στα
άρθρα. Έχουν µιλήσει πέντε και έξι φορές οι αξιωµατούχοι, οι
Υπουργοί, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, και η Βουλή δεν έχει
εκφραστεί κι αυτό είναι αποτέλεσµα των κυβερνητικών επιλογών,
δεν είναι άσχετο. Όµως το Προεδρείο πρέπει να δει το θέµα. ∆εν
µπορεί να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση.

Μιας και τέθηκε ένα θέµα προηγουµένως, είµαι υποχρεωµέ-
νος να το θυµίσω και να το σχολιάσω και να θέσω ένα ερώτηµα.
Είναι το θέµα της τοποθέτησης ή µη κλωβών για την απενεργο-
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ποίηση των κινητών στις φυλακές .
Έµεινα έκπληκτος, όταν άκουσα τον κ. ∆ένδια σε µια συνέ-

ντευξη να δηλώνει επίσηµα ότι δεν τοποθετεί τελικά κλωβό στις
φυλακές, γιατί υπάρχει αρνητική επίδραση στην υγεία των φυ-
λακισµένων, και θα προκαλέσει βλάβη ε αυτή. Και όταν τον ρώ-
τησε δηµοσιογράφος αν ισχύει το ίδιο και για την Βουλή, όπου
έχει τοποθετηθεί κλωβός, είπε: Μα, εκεί πάµε µερικά λεπτά, λίγη
ώρα και φεύγουµε και δεν υπάρχει τέτοιο θέµα.

Κύριε Πρόεδρε, απευθύνοµαι σ’ εσάς προσωπικά και σε όλο το
Προεδρείο ασφαλώς. Επειδή και εγώ και οι περισσότεροι συνά-
δελφοι ζούµε µαζί µε τους εργαζόµενους πάρα πολλές ώρες
µέσα στο Κοινοβούλιο και δεν είµαστε Βουλευτές part-time, όπως
υπονόησε ο κύριος Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ζητώ από Ανεξάρ-
τητη Αρχή ή από επίσηµο φορέα πιστοποίηση ότι δεν προκαλεί
βλάβη ο κλωβός που έχει τοποθετηθεί στη Βουλή. Και αν δεν
προκαλεί, τότε να δούµε τα επιχειρήµατα του κ. ∆ένδια για τις
φυλακές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συµφωνώ, κύριε Κε-
γκέρογλου. Θα τα µεταφέρω και στον Πρόεδρο της Βουλής. Φα-
ντάζοµαι ότι θα διαβάσει τα Πρακτικά και ο κ. Σιούφας, αλλά θα
πρέπει να γίνει η διερεύνηση αυτή, γιατί, όπως λέτε και σείς, δεν
είµαστε για λίγα λεπτά εδώ. Είναι πάρα πάρα πολλές ώρες, όλη
την ηµέρα και µάλιστα, κάθε µέρα, ακόµα και στη διάρκεια του
καλοκαιριού. Όταν υπάρχουν διακοπές για άλλους, δεν υπάρ-
χουν διακοπές ούτε για τη Βουλή ούτε για τους Βουλευτές και
βεβαίως για τους εργαζοµένους, αλλά και για όλους τους συ-
νεργάτες που βρίσκονται στον ίδιο χώρο µαζί µε µας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Η Κυβέρνηση, κύριε Πρόεδρε -
για να ολοκληρώσω- δεν έχει τη συντεταγµένη δοµή και λει-
τουργία που επιβάλλει το Σύνταγµα και οι νόµοι του κράτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είµαι υποχρεωµένος να θυµίσω τα στοιχεία που συνθέτουν την
κυβερνητική σύγχυση, το αλαλούµ και που την καθιστούν µια
οµάδα παραγόντων που αποφασίζει και δρα και λειτουργεί κατά
περίπτωση.

Τα ζητήµατα του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και το διά-
λογο µε τους αγρότες, ως γνωστόν, ο κύριος Πρωθυπουργός
τον έχει αναθέσει στο Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης, στον Ανα-
πληρωτή Υπουργό και στα ΜΑΤ. Τα θέµατα ασφάλειας των πο-
λιτών και τα ζητήµατα δικαιοσύνης, από ό,τι φαίνεται από το
σηµερινό νοµοσχέδιο, τα έχει αναλάβει το Υπουργείο Μεταφο-
ρών. Τα ζητήµατα δε του Υπουργείου Μεταφορών, όπως η Ολυ-
µπιακή, τα έχει ο πρώην Ευρωβουλευτής κ. Χατζηδάκης και νυν
Υπουργός Ανάπτυξης, που είναι αρµόδιος για την αγορά. Όµως,
τον έλεγχο της αγοράς και των τιµών τον έχουν αναθέσει στους
ίδιους τους κερδοσκόπους για περισσότερη αποτελεσµατικό-
τητα, µε τη γνωστή θεωρία της αυτορρύθµισης της αγοράς.
Αυτό είναι το κυβερνητικό µοντέλο και η πρακτική που βιώνουµε
καθηµερινά.

Με το νοµοσχέδιο που συζητούµε προσπαθεί η Κυβέρνηση να
φακελώσει ηλεκτρονικά και βιολογικά τη µεγάλη πλειοψηφία των
πολιτών µε την ταυτοποίηση των κινητών τις κάµερες και µε την
τράπεζα DNA. Και λέω «τη µεγάλη πλειοψηφία των πολιτών»,
γιατί δεν αγγίζει τους µετέχοντες στο οργανωµένο έγκληµα. ∆εν
µπορεί, παραδείγµατος χάριν, να µας πει και δεν απάντησε κα-
νείς στο ερώτηµα που έθεσε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσω-
πος: Πώς θα αποκλείσει τη χρήση κινητών, καρτοκινητών από
εισαγωγή; Και το οργανωµένο έγκληµα, αν δεν µπορεί να προ-
µηθευτεί αυτά τα κινητά, τότε δε θα ήταν οργανωµένο, αλλά ούτε
έγκληµα.

Εποµένως, ο µόνος στόχος είναι το φακέλωµα, ηλεκτρονικό
και βιολογικό.

Και κλείνω µε µια αναφορά στο DNA. Το DNA δεν είναι ένα
απλό αποτύπωµα. Το DNA εµπεριέχει πλήθος πληροφοριών που
αφορούν τον άνθρωπο. Ο γνώστης αυτών των πληροφοριών
µπορεί να λειτουργήσει εις βάρος των πολιτών, εις βάρος του
συγκεκριµένου πολίτη, εις βάρος του συγκεκριµένου ανθρώπου.
Και αυτό δεν έχει δικαίωµα η Κυβέρνηση να το αναθέσει στο ορ-
γανωµένο έγκληµα.

Έτσι, λοιπόν, ανοίγει µια καινούργια πόρτα για το οργανωµένο

έγκληµα, µε βάση τη δυνατότητα πρόσβασης σε αυτά τα στοι-
χεία, όχι µόνο των ανθρώπων που θα λειτουργούν υπέρ της
ασφάλειας των πολιτών, αλλά και ανθρώπων του οργανωµένου
εγκλήµατος.

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Παπουτσής νω-
ρίτερα είχε διατυπώσει το ερώτηµα αν θα προσέλθει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών, κ. Μπούρας. Ο κ.
Μπούρας είναι εδώ, αλλά ενηµέρωσε το Προεδρείο ότι δεν προ-
τίθεται ο ίδιος να λάβει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε

Παπουτσή.
Φαντάζοµαι ότι θα αφορούν τα ερωτήµατά σας το άρθρο 10

του νοµοσχεδίου, που προβλέπει φορολογικές ανταλλαγές για
εφοπλιστικές εταιρείες, για πλοιοκτήτριες εταιρείες.

Ο κ. Μπούρας µάς είπε ότι, αν υπάρξουν ερωτήµατα, τότε θα
απαντήσει επί των ερωτηµάτων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εισερχόµεθα τώρα

στο στάδιο των δευτερολογιών. Έχει ζητήσει το λόγο ο εισηγη-
τής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Σκουλάς για δευτερολογία. ∆εν ξέρω
αν θα υπάρξουν και από πλευράς των εισηγητών των άλλων κοµ-
µάτων αιτήµατα για δευτερολογίες. Από πλευράς του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Όχι.
Από πλευράς του ΣΥΡΙΖΑ;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Από πλευράς του

ΛΑΟΣ; Όχι.
Εποµένως, δίνουµε το λόγο στον κ. Σκουλά και βλέπουµε µετά

την εξέλιξη της συζήτησης και εν σχέσει µε το άρθρο 10.
Ο κ. Σκουλάς έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή πρέπει να είµα-

στε σοβαροί σε αυτή την Αίθουσα και όχι να παίρνουµε απαντή-
σεις µε ευφυολογήµατα και υπεκφυγές, κατέθεσα συγκεκριµένα
στοιχεία και µελέτες και άκουσα µόνο φιλοσοφικές προσεγγί-
σεις, γιατί η Κυβέρνηση δεν έχει απαντήσεις, αφού τα επιχειρή-
µατα είναι τελείως σαθρά.

∆εν υπάρχει καµµιά µελέτη για τα καρτοκινητά, δεν υπάρχει
καµµία µελέτη για τις κάµερες, δεν υπάρχει καµµιά µελέτη για
τον κλωβό. Σύµφωνα, λοιπόν, µε το άρθρο 9Α του Συντάγµατος,
καθένας έχει δικαίωµα προστασίας από τη συλλογή, επεξεργα-
σία και χρήση, ιδίως µε ηλεκτρονικά µέσα, των προσωπικών του
δεδοµένων, όπως ο νόµος ορίζει.

∆ηλαδή, κύριε Καραµάριε, εσείς θεωρείτε ότι εµείς εδώ σή-
µερα, είκοσι άτοµα, έχουµε δικαίωµα ηθικό να νοµοθετήσουµε
για τις κάµερες.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Νόµιµο δικαίωµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Όχι, ηθικό δικαίωµα. Εµείς είκοσι άτοµα

έχουµε δικαίωµα να νοµοθετήσουµε και να πούµε ότι από αύριο
το πρωί, νόµος του κράτους θα είναι να µας παρακολουθεί η κά-
µερα και στην τουαλέτα, όπως είπε ο κ. Λεβέντης. Εγώ θεωρώ ότι
δεν το έχουµε αυτό το δικαίωµα.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Αναφαίρετο δικαίωµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Θα έπρεπε, λοιπόν, να έλθει η συζήτηση

στην Ολοµέλεια.
Θα κάνω και µερικές επισηµάνσεις για το νοµοσχέδιο, γιατί η

συζήτηση δεν έγινε, όπως έπρεπε να γίνει. ∆εν µπορούµε να συ-
ζητάµε τις τροπολογίες και τα άρθρα µαζί και να µιλάµε οι αξιω-
µατούχοι και οι Βουλευτές να περιµένουν να µιλήσουν στις µία
η ώρα.

Τι γίνεται µε την τηλεφωνική σύνδεση µέσω internet και
«SKYPE», εάν ξέρετε, κύριε Υπουργέ, για να µη σας βάζω και
ιδέες; Τι γίνεται µε τα σταθερά δηµόσια τηλέφωνα µε κάρτα που
είναι αταυτοποίητα, γιατί απ’ ό,τι φαίνεται, τελικά είστε και αδιά-
βαστοι, εκτός από επικίνδυνοι. Οι κάρτες ανανέωσης και sim που
υπάρχουν στα περίπτερα είναι από έξι εκατοµµύρια έως δώδεκα
εκατοµµύρια και πρέπει να αποσυρθούν για να ταυτοποιηθούν.

Και πάµε στις κάµερες και στο DNA. Προσχωρήσατε στη δεύ-
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τερη ιδεοληψία της νεοφιλελεύθερης αγγλοσαξωνικής σκέψης,
δηλαδή ασφάλεια, κάµερες, έλεγχος, µετά την ιδεοληψία της
ελεύθερης αγοράς. Έτσι θα µειωθεί η εγκληµατικότητα; Απέ-
δειξα τεκµηριωµένα, µε κατάθεση µελετών, ότι η εγκληµατικό-
τητα δεν µειώνεται ούτε µε την ταυτοποίηση των καρτοκινητών
ούτε µε τις κάµερες.

Οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας που µίλησαν για το νο-
µοσχέδιο, κατάλαβαν ότι το νοµοσχέδιο επιτρέπει σε ιδιωτικές
εταιρείες, όπως οι τηλεφωνικές εταιρείες, να κατέχουν τη φω-
τοτυπία της ταυτότητας του χρήστη, του Έλληνα πολίτη, την
υπεύθυνη δήλωση, στοιχεία απαραίτητα κατά το νοµοσχέδιο για
την ταυτοποίηση, όταν την ίδια στιγµή, η Αρχή Προστασίας ∆ε-
δοµένων έχει τονίσει παλαιότερα ότι για την ταυτοποίηση χρειά-
ζεται µόνο η επίδειξη της ταυτότητας. Τόσο απλά. Ποιος θα
χρησιµοποιήσει αυτά τα δεδοµένα και ποιος λέει ότι δεν θα γίνει
ένα καινούργιο εµπόριο δεδοµένων;

Το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, στην απόφαση κατά της Βρετανι-
κής Κυβέρνησης, σε σχέση µε το DNA, κάνει ιδιαίτερη αναφορά
στο Συµβούλιο Nuffield, σε σχέση µε τη βιοηθική, που είναι ένα
από τα κορυφαία στη Βρετανία που αφορούν τα συγκεκριµένα
θέµατα βιοηθικής.

Στην έκθεση, λοιπόν, «η εγκληµατολογική χρήση βιολογικών
πληροφοριών, θέµατα δεοντολογίας», το Συµβούλιο Nuffield ανα-
φέρει: «Η διατήρηση βιολογικού υλικού, προφίλ DNA και δακτυ-
λικών αποτυπωµάτων, είναι θέµα πολύ περισσότερο αµφιλεγόµενο,
σε σύγκριση µε τη λήψη τέτοιων πληροφοριών. Επιπλέον, η δια-
τήρηση βιολογικού υλικού δηµιουργεί ανησυχίες και προβλή-
µατα δεοντολογίας, σε σύγκριση µε τη διατήρηση προφίλ DNA ή
δακτυλικών αποτυπωµάτων».

Η έκθεση κάνει επίσης ιδιαίτερη αναφορά στην έλλειψη ικα-
νοποιητικών αποδεικτικών στοιχείων, που να συνηγορούν υπέρ
της πρακτικής να διατηρείται για απροσδιόριστο χρονικό διά-
στηµα γενετικό υλικό, δακτυλικά αποτυπώµατα και προφίλ DNA,
ανεξάρτητα από το εάν το άτοµο έχει αθωωθεί ή καταδικαστεί.

Είστε λοιπόν και εδώ αδιάβαστοι, γιατί σε σοβαρές χώρες, σε
συντηρητικές χώρες, υπάρχει τεράστια συζήτηση για ζητήµατα
βιοηθικής. Και έρχεστε εδώ να µας πείτε ότι θα µας λύσετε όλα
τα προβλήµατα.

Επίσης, το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο σ’ αυτήν την απόφαση κατά
της βρετανικής κυβέρνησης επισηµαίνει ότι η επεξεργασία προ-
σωπικών δεδοµένων, συµπεριλαµβανοµένων και των δακτυλικών
αποτυπωµάτων και υλικού DNA, θα πρέπει να είναι σύµφωνη µε
τις εγγυήσεις του άρθρου 8, δίνοντας έµφαση στις περιπτώσεις
όπου υπάρχει αυτοµατοποιηµένη επεξεργασία δεδοµένων και ει-
δικά όπου τα στοιχεία χρησιµοποιούνται από την Αστυνοµία.

Και εµείς θα έχουµε εδώ πέρα τον τελευταίο αστυνοµικό να
κάνει λήψη αίµατος προκειµένου ένας παραβάτης ΚΟΚ να δώσει
DNA! Αυτή είναι η πολιτική σας! Βγείτε και πείτε τα αύριο στην
ελληνική κοινωνία, για να καταλάβουν περί τίνος πρόκειται!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία πολιτική που στοχεύει στην
ασφάλεια, περιορίζοντας τη δηµοκρατία και τα ανθρώπινα δι-
καιώµατα, είναι καταδικασµένη σε αποτυχία, γιατί ούτε την
ασφάλεια θα πετύχει ούτε τη δηµοκρατία θα περισώσει, αφού
στερεί τη βασική διαφορά από όσους την καταπολεµούν. Ένα
σύγχρονο κράτος δικαίου οφείλει να δηµιουργεί συνθήκες ασφά-
λειας για τον πολίτη, µε σεβασµό στα ατοµικά δικαιώµατα και τις
ελευθερίες.

Για το ΠΑΣΟΚ δεν υπάρχει δίληµµα µεταξύ ασφάλειας και
ελευθερίας, γιατί εδώ πολλά ακούσαµε για την ασφάλεια των πο-
λιτών. Σ’ ένα ευνοµούµενο κράτος πρέπει σε κάθε στιγµή να υπη-
ρετούνται ταυτόχρονα και οι δύο αυτές αρχές. Χρειάζεται, όµως,
αποφασιστικότητα, δηµοκρατική ευαισθησία και απεγκλωβισµός
της Αστυνοµίας από το πελατειακό σύστηµα και ανεξαρτησία της
δικαιοσύνης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο για δευτε-
ρολογία έχει ζητήσει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιω-
άννης Βρούτσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώνεται η διαδικασία της συζήτησης του σχε-

δίου νόµου, µαζί µε τις τροπολογίες που όλο αυτό το διάστηµα
κουβεντιάζουµε. Ειλικρινά πιστεύω ότι αυτό το νοµοσχέδιο θω-
ρακίζει ουσιαστικά τις διωκτικές αρχές και τη δικαιοσύνη προς
µία και µόνη κατεύθυνση, όχι στην κατεύθυνση που µόλις πριν
από λίγο ο συνάδελφος εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ανέφερε, ότι δη-
λαδή παραβιάζονται τα ανθρώπινα δικαιώµατα, αλλά στην κα-
τεύθυνση ότι περιφρουρούνται τα ανθρώπινα δικαιώµατα.

Είναι χρέος της πολιτείας, είναι χρέος του κράτους, είναι χρέος
της δηµοκρατίας µας να περιφρουρεί τα ανθρώπινα δικαιώµατα,
να διαµορφώνει κανόνες ασφάλειας στο κράτος. Είναι κοινή οµο-
λογία πως όλα τα κράτη του κόσµου βρίσκονται σε µία κοινωνική
εξέλιξη, σε µία τεχνολογική εξέλιξη. Το έγκληµα έχει µεταµορ-
φωθεί, έχει εκσυγχρονιστεί και πρέπει η κοινωνία, το πολιτικό µας
σύστηµα, τα κόµµατα –και αυτός είναι ο ρόλος τους- να παίρνουν
µέτρα, να νοµοθετούν σε µία και µόνη κατεύθυνση, περιφρου-
ρώντας το δηµόσιο αγαθό που λέγεται «ασφάλεια» του πολίτη.

Περισσεύει η υποκρισία κυρίως σ’ αυτήν την Αίθουσα, όταν
ενώ είναι κοινή οµολογία όλων ότι πρέπει να πάρουµε µέτρα, την
;ίδια στιγµή κάποιοι κάνουν ακριβώς το αντίθετο. Και αναφέρο-
µαι στο χώρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, η οποία το τε-
λευταίο διάστηµα έχει αλλάξει την πολιτική της στάση και
εξειδικεύεται στον τοµέα της ασφάλειας, φωνάζοντας εκείνη ότι
πρέπει να πάρουµε µέτρα.

Όµως, πείτε µας ένα µέτρο στο οποίο συµφώνησε η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση εδώ µέσω των εκπροσώπων της! Όταν νοµο-
θετούσαµε για να αυξήσουµε τις ποινές για τις εγκληµατικές και
κακουργηµατικές πράξεις, µεγαλόφωνα είπε «όχι»! Όταν είπαµε
να ποινικοποιήσουµε το ζήτηµα της κουκούλας –όχι για τον οποι-
ονδήποτε πολίτη, αλλά για εκείνους που φορούν την κουκούλα
και παράγουν εγκληµατικές ενέργειες- µεγαλόφωνα είπε «όχι».

Τώρα που φέραµε το ζήτηµα των καρτοκινητών τηλεφώνων,
που δεν είπαµε ότι θα λύσουµε το πρόβληµα της εγκληµατικό-
τητας και ότι θα την καταπατήσουµε, απλά είπαµε ότι υπάρχει
ένα βήµα υπέρ των διωκτικών αρχών και υπέρ της δικαιοσύνης,
καθώς µπορεί να συλλάβουµε και να βοηθήσουµε τις διωκτικές
αρχές στην κατεύθυνση απόδοσης της δικαιοσύνης και υπέρ της
ασφάλειας του τόπου, µεγαλόφωνα λέει «όχι»!

Εκσυγχρονίζονται τα πράγµατα! Μιλάµε πλέον για µία δηµι-
ουργία δεδοµένων DNA! Ποιος φιλήσυχος πολίτης φοβάται σή-
µερα να υπάρχει το DNA, όταν το έγκληµα εξελίσσεται;

Γιατί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε όλη αυτή τη διαδικασία
φωνάζει σε όλα «όχι»; Για έναν απλό λόγο, κύριε Πρόεδρε και
κύριοι συνάδελφοι, διότι έχει ως σκοπό να καταλάβει κάποια
στιγµή την κυβέρνηση και γι’ αυτό χρησιµοποιεί κάθε τρόπο και
κάθε µέσο.

Ακόµα και ο πολιτικός τους λόγος σ’ αυτή την Αίθουσα σε ζη-
τήµατα µείζονος σηµασίας στα οποία θα έπρεπε να συµφωνή-
σουµε και τα οποία ολόκληρη η κοινωνία έξω τα αποδέχεται -και
είµαι σίγουρος ότι το γνωρίζει και η ίδια- απλά για να κάνει τη
στείρα αντιπολιτευτική της στάση, καταγγέλλει και ονοµατίζει σε
ό,τι προβάλουµε και φέρνουµε εµείς για να ψηφιστεί µ’ ένα µε-
γαλόφωνο «όχι».

Είµαι σίγουρος ότι το νοµοσχέδιο είναι στη σωστή κατεύθυνση
και θα το δεχθεί πολύ θετικά η ελληνική κοινωνία, γιατί θα τη βοη-
θήσει στην υπεράσπιση του δηµόσιου αγαθού που λέγεται
«ασφάλεια».

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κ. Λε-
βέντης για τέσσερα λεπτά, για να δευτερολογήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα έπαιρνα το
λόγο, όπως είχα πει, αλλά νοµίζω ότι είναι προκλητικό να ακού-
γεται εδώ µέσα «ποιος φιλήσυχος πολίτης φοβάται το DNA». Εγώ
θεωρώ τον εαυτό µου φιλήσυχο πολίτη και το φοβάµαι πάρα
πολύ. Και επειδή είµαι γιατρός, το φοβάµαι ακόµα περισσότερο,
κύριε συνάδελφε. ∆εν µπορούµε να παίζουµε εν ου παικτίς. Αυτό
πρέπει να το κατανοήσουµε. Το DNA έχει όλες τις πληροφορίες.
Αν θέλετε να ξέρετε, µέσα στο γεννητικό κύτταρο περιλαµβάνε-
ται όλο το πληροφοριακό δίκτυο που θα φτιάξει τον αυριανό άν-
θρωπο. Αν αυτό, λοιπόν, πέσει σε ακατάλληλα χέρια, δεν
ξέρουµε πού θα οδηγήσει. Θα µου πείτε ότι θα είναι υπό την επο-
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πτεία των αρχών. Ποιων; Των αστυνοµικών αρχών. Χαίρω πολύ!
Εδώ αστυνοµικοί παραπέµπονται. Βλέπουµε τι γίνεται κάθε µέρα
µε τους αστυνοµικούς.

Εγώ δεν θέλω να γενικεύσω, αλλά δεν µπορεί κανένας να µας
εγγυηθεί ότι σίγουρα και απολύτως και για όλους τους πολίτες
αυτά τα δεδοµένα και αυτά τα υλικά θα είναι προστατευµένα.
Εποµένως, αυτό πρέπει να το σκεφθούµε πάρα πολύ καλά και
πρώτα και κύρια η Κυβέρνηση.

Προηγουµένως, ανέφερε και ο κ. Τσούκαλης ότι υπάρχει εδώ
η Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων, η οποία έχει γνω-
µατεύσει σχετικά πριν από χρόνια, αλλά αυτή τη στιγµή δεν ήρθε
η γνωµάτευση αυτής της Επιτροπής.

Να είστε σίγουροι όµως, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι αυτά θα
φτάσουν και στα ανώτατα δικαστήρια, όπου πιστεύουµε ότι θα
εκπέσουν σαν νόµοι, γιατί παραβιάζουν ευθέως τα προσωπικά
δικαιώµατα, τα προσωπικά δεδοµένα. Ενώ δεν διστάζω να σας
πω ότι υπάρχουν επίσης και τα άλλα δικαστήρια, τα ευρωπαϊκά
που και αυτά θα κληθούν να παρέµβουν.

Επαναλαµβάνω για άλλη µια φορά ότι αυτά δεν είναι πράγ-
µατα µε τα οποία µπορούµε να παίζουµε. Και ακριβώς επειδή θέ-
λουµε να είµαστε φιλήσυχοι πολίτες, πρέπει να έχουµε, αν
θέλετε, τη συναίσθηση και τη σιγουριά ότι η πολιτεία µάς προ-
στατεύει. Όµως, µ’ αυτές τις πράξεις που κάνει µάς δηµιουργεί
ανησυχίες και δεν νιώθουµε καµµιά σιγουριά. Γι’ αυτό δεν µπο-
ρείτε να έχετε αυτή την, αν θέλετε, ψήφο που ζητάτε, ώστε να
ψηφιστεί ένα τέτοιο νοµοσχέδιο και να γίνει πράξη που θα κυ-
ριαρχεί πια στη ζωή όλων των Ελλήνων από εδώ και στο εξής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εκ µέρους της Κυ-

βέρνησης θα δευτερολογήσει κάποιος;
Κύριε Υφυπουργέ Μεταφορών και Επικοινωνιών, θα δευτερο-

λογήσετε µετά τις δευτερολογίες των εισηγητών;
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν κρίνετε σκόπιµο

να δευτερολογήσετε.
Να ολοκληρώσουµε τη συζήτηση µε το θέµα του άρθρου 10.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Παρά το γεγονός ότι ο εισηγητής µας κ. Σκουλάς και σχεδόν

όλοι οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ που πήραν το λόγο -αλλά νοµίζω
και από τα άλλα κόµµατα- αναφέρθηκαν στο άρθρο 10 και στην
κατάργηση της κατάργησης της φορολόγησης των πλοίων και
της ναυτιλίας, παρ’ όλα αυτά η Κυβέρνηση δεν θεώρησε σκόπιµο
να δώσει την οποιαδήποτε απάντηση και να κάνει το οποιοδή-
ποτε σχόλιο.

Γι’ αυτό, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, αναγκάζοµαι να γίνω πιο συ-
γκεκριµένος, ελπίζοντας ότι ίσως προκαλέσω την αντίδραση του
παριστάµενου Υφυπουργού κ. Μπούρα, ο οποίος έχει την καλο-
σύνη να βρίσκεται στην Αίθουσα αυτήν την ώρα.

Στην αιτιολογική έκθεση του άρθρου 24 του ν. 3763/2009 -δη-
λαδή του νόµου τον οποίο ψήφισε η Κυβέρνηση ένα µήνα πριν τις
ευρωεκλογές- κατηργήθη η απαλλαγή της φορολόγησης της πο-
ντοπόρου ναυτιλίας και όλων των ναυτιλιακών επιχειρήσεων, οι
οποίες ίσχυαν από το 1984 και έπειτα -όλη αυτή την περίοδο- και
ήταν ένα µέτρο το οποίο είχε περάσει η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
σε µια περίοδο οικονοµικής ανάπτυξης της χώρας µας, θέλοντας
ακριβώς να ενισχύσει την ελληνική σηµαία, θέλοντας να ενισχύ-
σει έναν τοµέα της οικονοµίας µας, όπου η Ελλάδα είναι η µο-
ναδική εξάλλου δύναµη, είναι παγκόσµια υπερδύναµη.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, έρχεται και καταργεί αυτήν την απαλ-
λαγή. Ένα µήνα µετά τις ευρωκλογές εν µέσω της οικονοµικής
κρίσης, εν µέσω των προσπαθειών, υποτίθεται, της Κυβέρνησης,
για να διευκολύνει και να ενισχύσει τα έσοδα του κράτους, τη
στιγµή που φορολογείται ό,τι κινείται στην ελληνική γη, στην ελ-
ληνική επικράτεια και στον ελληνικό εναέριο χώρο, δηλαδή την
ώρα που φορολογούνται από πλεούµενα σκάφη αναψυχής -
ακόµη και τα επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής ενώ υποτίθεται ότι
θέλουν να ενισχύσουν τον τουρισµό µας- µέχρι τα καρτοκινητά
των παιδιών, των µεταναστών και των ηλικιωµένων ανθρώπων

που χρειάζονται να έχουν ένα καρτοκινητό, την ίδια στιγµή έρ-
χεται η Κυβέρνηση εκ του πονηρού, µε τροπολογία η οποία έρ-
χεται σε άλλο νοµοσχέδιο, στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο για τα
καρτοκινητά και όχι σε φορολογικό νοµοσχέδιο και περνάει διά-
ταξη µε την οποία απαλλάσσεται η ναυτιλία.

Στην αιτιολογική έκθεση, λοιπόν, του άρθρου 24 του ν. 3763
αναφέρεται ότι η κατάργηση της απαλλαγής γίνεται, προκειµέ-
νου να συµµορφωθεί η χώρα µας στην απόφαση του δικαστη-
ρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. Ανατρέχοντας στη συγκεκριµένη
απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, η οποία είναι καταδικα-
στική και όπου πράγµατι αναφέρεται ότι το ασυµβίβαστο της
απαλλαγής των ναυτιλιακών εταιριών προς τις διατάξεις της οδη-
γίας 69/335 δεν µπορεί να θεραπευθεί µε την ενδεχόµενη συµ-
βατότητα αυτής της απαλλαγής προς κοινοτικά µέτρα που
θεσπίστηκαν σε άλλους τοµείς, όπως αυτά των κρατικών ενι-
σχύσεων, δηλαδή καταρρίπτει ένα από τα βασικά επιχειρήµατα
της Κυβέρνησης.

Στη συνέχεια και προ του διατακτικού της απόφασης αναφέ-
ρεται ότι οι αιτήσεις επιστροφής, δηλαδή το πρόστιµο, στις
οποίες θα µπορούσε να οδηγήσει η εν λόγω απόφαση που λαµ-
βάνεται από το δικαστήριο, θα συνεπάγονταν για την ελληνική
δηµοκρατία σοβαρή οικονοµική ζηµία. Και γι’ αυτό το λόγο η Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία είχε κάνει την προσφυγή, ζήτησε από
το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο να µην καταβληθεί το πρόστιµο από
την ελληνική δηµοκρατία και την απαλλάσσει. Ζήτησε µόνο να
καταβληθούν τα δικαστικά έξοδα. Αυτή είναι µια ευνοϊκή, αν θέ-
λετε, µεταχείριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Η απόφαση, όµως, υπάρχει, ισχύει, δηµιουργεί τη νοµική
βάση, βάσει της οποίας αποκλείει τη δυνατότητα απαλλαγής της
ναυτιλίας, και η Κυβέρνηση ένα µήνα µετά την αγνοεί ξανά και
επανέρχεται, φέρνοντας τη συγκεκριµένη τροπολογία, που γίνε-
ται άρθρο 10.

Τι αναφέρεται, όµως, στην τροπολογία; Στο τέλος καταλήγει
ότι η ισχύς της διάταξης αυτής ξεκινά από την κατάθεσή της στη
Βουλή. Εδώ τίθεται ένα άλλο θέµα, θέµα συνταγµατικότητας,
διότι το άρθρο 78 του Συντάγµατος πράγµατι ορίζει τη δυνατό-
τητα στην Κυβέρνηση να ισχύει µια τέτοια διάταξη από τη στιγµή
της κατάθεσης, αλλά µόνο στα ζητήµατα που επιβάλλεται ή αυ-
ξάνεται ο εισαγωγικός ή εξαγωγικός δασµός ή ο φόρος κατανά-
λωσης ή η είσπραξη του φόρου κατανάλωσης. Αυτά λέει το
άρθρο. ∆εν µιλάει για απαλλαγή φορολογίας. Σε κάθε περίπτωση
το συγκεκριµένο άρθρο του Συντάγµατος αναφέρεται στη Σύ-
νοδο της Βουλής, ορίζοντας και χρονικά περιθώρια µέσα στα
οποία θα πρέπει να λειτουργήσει η ισχύς της συγκεκριµένης διά-
ταξης.

Υπάρχει, λοιπόν, θέµα. Υπάρχει θέµα αξιοπιστίας, θέµα συ-
νταγµατικότητας, θέµα όσον αφορά τις πολιτικές επιλογές της
Κυβέρνησης. Είµαι απόλυτα βέβαιος και διαισθάνοµαι τη δύ-
σκολη θέση του κυρίου Υφυπουργού να εξηγήσει γιατί η Κυβέρ-
νηση επιλέγει να απαλλάξει τη ναυτιλία και κυρίως την εµπορική
ναυτιλία.

Προσέξτε, κύριε Πρόεδρε. ∆εν απαλλάσσονται οι ακτοπλοϊ-
κές, για παράδειγµα, συγκοινωνίες. ∆εν απαλλάσσεται η ακτο-
πλοΐα. Απαλλάσσεται µόνο η ποντοπόρος και οι εταιρείες που
είναι εγκατεστηµένες στην Ελλάδα, αλλά έχουν ξένες σηµαίες.
Ακόµη και αυτές απαλλάσσονται, που θεωρητικά θα µπορούσε
να είναι αποδεκτό σε µια περίοδο, που η χώρα βρίσκεται σε οι-
κονοµική ανάπτυξη.

Από τη στιγµή, όµως, που υπάρχει στενότητα εισοδήµατος,
όπου µε ευθύνη της Κυβέρνησης υπάρχει τεράστιο πρόβληµα
στον ελληνικό λαό, όπου υπάρχει αφαίµαξη των εργαζόµενων,
αφαίµαξη των χαµηλοσυνταξιούχων και των µισθοσυντήρητων,
την ίδια στιγµή που φορολογούνται τα καρτοκινητά, θεωρώ ότι
είναι σκάνδαλο να απαλλάσσεται ο εφοπλισµός από τη φορολο-
γία.

Και δεν υπάρχει επίκληση του Συντάγµατος, όπου στο Σύ-
νταγµά µας πράγµατι προβλέπεται ιδιαίτερη µεταχείριση των
ναυτιλιακών εταιρειών, γιατί αυτά –προτρέχω, κύριε Πρόεδρε,
για να µην ξαναπαίρνω το λόγο- ισχύουν για τις περιπτώσεις που
δεν υπάρχει εναρµόνιση της νοµοθεσίας σε ευρωπαϊκό επίπεδο.
Όπου υπάρχει εναρµόνιση της νοµοθεσίας σε ευρωπαϊκό επί-
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πεδο και γίνεται αυτή η εναρµόνιση µε βάση τις προβλεπόµενες
διατάξεις, από τη Συνθήκη δηλαδή, τη συµµετοχή των Εθνικών
Κοινοβουλίων και των εκλεγµένων εκπροσώπων των κυβερνή-
σεων µε βάση τη λαϊκή κυριαρχία, δηλαδή υπάρχει εκχώρηση τέ-
τοιων αρµοδιοτήτων, σε αυτές τις περιπτώσεις το Σύνταγµα
δυσκολεύεται να επικυριαρχήσει. Γι’ αυτό το λόγο, επαναλαµ-
βάνω, κύριε Υπουργέ, αυτό το επιχείρηµα, το οποίο συχνά επι-
καλείται η Κυβέρνηση δεν ισχύει για τις περιπτώσεις, όπου έχει
συντελεστεί εναρµόνιση της νοµοθεσίας σε ευρωπαϊκό επίπεδο.
Αυτά είχαµε µε το βασικό µέτοχο, πάλι την ίδια λογική είχατε και
τότε και σε κάθε περίπτωση είδατε πού οδηγήθηκαν τα πράγ-
µατα. Είναι λάθος προσέγγιση αυτή, είναι θεωρητικά λάθος, είναι
νοµικά λάθος και σε κάθε περίπτωση, οδηγεί τη χώρα σε αδιέ-
ξοδα.

Όµως, εδώ µε τη νοµοθέτηση αυτής της διάταξης, κύριε Πρό-
εδρε, στην πραγµατικότητα ξέρετε τι κάνει η Κυβέρνηση; ∆ε-
σµεύει την επόµενη ελληνική κυβέρνηση, την κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, και δεσµεύει τη χώρα µε το κόστος των προστίµων από
την εφαρµογή αυτής της απόφασης και µάλιστα, εφόσον υπάρ-
χει δεδικασµένο από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, είναι βέβαιο ότι
και η επόµενη προσφυγή θα δικαιωθεί µε τον ίδιο τρόπο και τότε
δεν θα υπάρχει η απαλλαγή του προστίµου. Φοβάµαι δε ότι το
πρόστιµο θα επανέλθει συνολικά και το κόστος θα είναι δυσβά-
σταχτο σε αυτές τις περιπτώσεις, για µία χώρα που θα αγωνίζε-
ται τότε να µαζέψει τα συντρίµµια της και να προχωρήσει σε µία
διαδικασία ανάκαµψης, σε µία νέα πορεία της χώρας. Γι’ αυτό το
λόγο, κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι αυτή η τροπολογία είναι επι-
κίνδυνη, θεωρώ ότι είναι µία πρόχειρη τροπολογία, ανταποκρί-
νεται απλώς και µόνο...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είναι άρθρο πλέον,
έχει συµπεριληφθεί και στο κείµενο του νοµοσχεδίου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Έχετε δίκιο, είναι άρθρο και σας ευ-
χαριστώ για τη διόρθωση, κύριε Πρόεδρε, αλλά πρόκειται περί
ενός άρθρο το οποίο είναι καθαρά αποτέλεσµα µόνο πιέσεων του
εφοπλιστικού κόσµου. Είναι µία παραχώρηση προς τον εφοπλι-
στικό κόσµο και θεωρώ ότι είναι πολιτικό σκάνδαλο, τη στιγµή
που η Κυβέρνηση φορολογεί τον κάθε Έλληνα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καραµάριε,

θέλετε το λόγο πριν τοποθετηθεί ο κύριος Υφυπουργός.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Μία διευκρίνιση θα ήθελα να

κάνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καραµάριε,

θέλετε να κάνετε µία σύντοµη παρέµβαση ή να σας δώσω την
άνεση χρόνου, όπως έδωσα και στον κ. Παπουτσή;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Για δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Καραµάριος ως

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το
λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: ∆εν γίνεται προσθήκη νέου άρ-
θρου στον υπάρχοντα ν. 1676/1986 που έκτοτε όλη αυτή η ερ-
µηνεία ή οποιεσδήποτε περιπτώσεις υπήχθησαν στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο και συζητήθηκαν µε βάση τις διατάξεις αυτές.

Εδώ πλέον µε το ν.3763/2009, προφανώς εκ παραδροµής,
αλλά επί της ουσίας, όπως είπα και πρωτύτερα, θέλουµε να δια-
γράψουµε κάποιες περιπτώσεις του νόµου αυτού ο οποίος ούτε
καν συζητήθηκαν από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. Αντιλαµβάνε-
στε τι θέλω να πω. ∆ηλαδή εάν αυτή τη στιγµή προσθέταµε δια-
τάξεις πέραν του ν.1676/1986, που να είχαν επίπτωση, τότε
ενδεχοµένως θα είχαµε και το πρόβληµα της συνταγµατικότητας
ή όχι, διότι χρειάζεται από την Ολοµέλεια.

Εδώ, αυτήν τη στιγµή εξαιρούνται από το ν. 3763 ορισµένοι
παράγραφοι, διότι θέλουµε εφαρµόζοντας το άρθρο 107 του Συ-
ντάγµατος να βοηθήσουµε τις ναυτιλιακές εταιρείες, που στην
προσπάθειά τους να φέρουν κεφάλαια, πιστεύουµε ότι θα ωφε-
ληθεί περισσότερο η οικονοµία µας, παρά τα ελάχιστα εισοδή-
µατα, τα οποία χάνονται από τη φορολόγηση, που τότε εκ
παραδροµής µπήκαν και αυτές οι εταιρείες. Αυτή την παρέµβαση
κάνω.

Αντιλαµβάνεστε ότι αυτή η διάταξη δεν είναι διάταξη που χρει-
άζεται να έχει έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, γι’

αυτό και το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους δεν κάνει τίποτα, λέει
«απώλεια εισόδων». Εάν κάναµε προσθήκη άλλης διατάξεως,
τότε, ναι, ασφαλώς θα έπρεπε να το συζητήσουµε σε άλλη βάση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Παπουτσής έχει

ζητήσει το λόγο γιατί ορισµένα από τα ερωτήµατα ή παρατηρή-
σεις, απευθύνθηκαν προς τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. από πλευράς του κ. Καραµάριου.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εκτιµώ ιδιαίτερα τον κ. Καραµάριο για τις προσεγγίσεις του.

Απλώς θέλω να επισηµάνω ότι στην προκειµένη περίπτωση λαν-
θάνει της προσοχής του το γεγονός ότι το άρθρο 24 του ν.3763
το οποίο επικαλείται, η προσθήκη στο συγκεκριµένο άρθρο του
νόµου, το οποίο συζητούµε σήµερα, είναι εκείνο το οποίο τρο-
ποποίησε τον προηγούµενο ν.1676/1986, ακριβώς για να συµ-
µορφωθεί η χώρα στην απόφαση του ∆ικαστηρίου των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική ‘Εδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Για να µην µπλέκουµε µε τη νοµική ορολογία, το ερώτηµα που
νοµίζω ότι κι εσείς κι εγώ και όλοι µας θέλουµε να απευθύνουµε
στην Κυβέρνηση είναι το εξής: Αυτή η απόφαση του Ευρωπαϊ-
κού ∆ικαστηρίου δεν είναι πλέον σεβαστή σήµερα, στις 15 Ιου-
λίου του 2009, και ήταν σεβαστή ένα µήνα πριν από τις
ευρωεκλογές; Έπρεπε να εφαρµόσουµε και να προσαρµόσουµε
τη νοµοθεσία µας το Μάϊο, αλλά τον Ιούλιο θεωρούµε ότι δεν
χρειάζεται πλέον και ξαναεξαιρούµε τις εταιρείες αυτές; Αυτό
είναι το ερώτηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Πόσα λεπτά µου δώσατε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών): ∆εν έχω µιλήσει καθόλου παρά το γεγονός ότι…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Κύριε Μπούρα, σας

είπα οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών): ∆εν θα τα χρησιµοποιήσω…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Λόγω της προηγού-

µενης εβδοµάδας θέλω ο Κανονισµός να τηρηθεί απ’ όλους µας.
Σας ευχαριστώ πολύ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.

Απλά θα ήθελα να πω στον κύριο Παπουτσή, επειδή ακουγό-
µαστε και στο πανελλήνιο, ότι εγώ είµαι από το πρωί εδώ. ∆εν
ήλθα µόνο για να απαντήσω και πράγµατι δεν δυσκολεύοµαι και
καθόλου.

Πρέπει να πω, κύριε Παπουτσή, πριν πάµε σ’ αυτό καθ’ αυτό το
θέµα, ότι µάλλον έχετε επιλεκτική µνήµη σε ό,τι θυµάστε και δεν
ξέρω αν συµφωνείτε ή διαφωνείτε µε τη φορολόγηση κάποιων
µεγάλων σκαφών. Βέβαια, δεν θυµάστε τα εκατοµµύρια που
έδωσε η Κυβέρνηση όλη αυτή την περίοδο, στηρίζοντας κυρίως
τις ασθενέστερες κοινωνικές οµάδες, έχοντας πολιτικό κόστος
και µη δίνοντας καµία αύξηση πάνω από 1.700 ευρώ –που δεν
είναι δα και πανάκεια- και ενισχύοντας µόνο χαµηλοσυνταξιού-
χους και χαµηλόµισθους στην ελληνική κοινωνία, διπλασιάζοντας
τα επιδόµατα ανεργίας και κάνοντας ένα σωρό πράξεις για να
αντιµετωπίσουµε την κρίση. Βέβαια, από κάπου πρέπει να υπάρ-
ξουν έσοδα και δεν ξέρω αν εσείς και το κόµµα σας έχετε αντίρ-
ρηση στη φορολόγηση των µεγάλων σκαφών αναψυχής.

Θα απαντήσω πολύ εξειδικευµένα, αλλά θα δώσω και µερικές
απαντήσεις σ’ αυτά που εν τη ρύµη του λόγου σας θέσατε. Θα
πρέπει να πω ότι δεν απαλλάσσεται η ξένη σηµαία. Είναι λάθος.
Μόνο η ελληνική. Επίσης θα πρέπει να σας πω ότι εσείς υπήρ-
ξατε Υπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας και κάνατε προσπάθειες
όπως κάνουν όλοι οι Υπουργοί για το καλό της εµπορικής ναυτι-
λίας, που είναι εθνικό κεφάλαιο.

Μάλιστα πρέπει να πούµε ότι σ’ αυτή την κρίση δύο είναι τα µε-
γάλα ατού για την οικονοµία µας. Το ένα είναι ο τουρισµός, τον
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οποίο η Κυβέρνηση στήριξε µε δεκαπέντε µέτρα που αποδίδουν
αποτελέσµατα και κάποιοι θα διαψευστούν όταν θα κάνουµε το
λογαριασµό. Το άλλο είναι η ναυτιλία. Πρέπει να σας πω ότι οι
φοροαπαλλαγές µε προσπάθεια κυβερνήσεων δεκαετιών ισχύ-
ουν από το 1953, όχι από το 1984. Από το 1984 και µετά και συ-
γκεκριµένα µε το ν. 1676/1986, το δικό σας νόµο –τον οποίο η
παράταξή µας επαινεί- οι ρυθµίσεις σας αφορούσαν µόνο στο
φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίου. Οι φοροαπαλλαγές που ανα-
φέρατε νωρίτερα ισχύουν από πολύ πιο νωρίς.

Πρέπει να σας πω ότι συµµόρφωση υπάρχει και µε την πρό-
σφατη κατάργηση, αυτό που επικαλεσθήκατε, δηλαδή µε το ν.
3763. Με διευκολύνατε διαβάζοντας την εισηγητική έκθεση για
το άρθρο 24 του ν. 3763/2009. Τι είναι αυτός ο νόµος; Ήταν η
συµµόρφωση µε την εντολή του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων για να γίνουν κάποιες προσαρµογές στο δικό σας
νόµο. Αυτό είναι σωστό και το σεβαστήκαµε.

Η καταδίκη, δηλαδή, την οποία είπατε, δεν αφορά δικό µας
νόµο. Αν θέλετε -που εγώ δεν θέλω να το υιοθετήσω- αφορά δικό
σας νόµο.

Ήρθαµε και κάναµε, λοιπόν, το ν.3763. Μην προδικάζετε,
όµως. Εσείς καταδικάσατε και το ν.3763 και τη ρύθµιση του άρ-
θρου 10, που είναι µία διευκρίνιση. Τόνισα και στην Επιτροπή,
τονίζω και τώρα ότι η διάταξη αυτή είναι περισσότερο διευκρινι-
στικού χαρακτήρα.

Εξηγούµαι: Αναφέρεται σε τρεις περιπτώσεις. Στις αλλοδαπές
του ν.27/1975, στις αλλοδαπές µε πλοία µε ελληνική σηµαία και
στις ΕΝΕ, δηλαδή στις Ειδικές Ναυτιλιακές Επιχειρήσεις που
αποκτούν πλοία µε βάση εγκριτικές πράξεις νηολόγησης.

Τώρα, για τις δύο πρώτες περιπτώσεις, σας τα έδειξα και κατ’
ιδίαν. Είχα, όµως, δεσµευτεί και στην Επιτροπή -επειδή δεν ξέρω
αν έχετε την τροπολογία, όπως κατατέθηκε, η οποία ενσωµατώ-
θηκε ως άρθρο- επειδή ετέθη ένα θέµα περί µείωσης εσόδων, κι
αναζήτησα κι έχω -θα την καταθέσω στα Πρακτικά για την πλη-
ρότητα της συζήτησης- την Έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
ν.3763, η οποία λέει τι ρύθµιζε η διάταξη τότε, το άρθρο 24 δη-
λαδή. Και αναφέρει: «Από τις διατάξεις του ανωτέρω νοµοσχε-
δίου προκύπτουν τα εξής: Ετήσια…» –και µιλώ για τον Απρίλιο
του 2009- «….αύξηση εσόδων το ύψος των οποίων δεν µπορεί να
εκτιµηθεί από την κατάργηση των απαλλαγών στο φόρο συγκέ-
ντρωσης κεφαλαίου.»

Σας είπα πρώτον, ότι οι δύο πρώτες περιπτώσεις δεν φορο-
λογούνται. ∆εν φορολογούνταν, δεν φορολογούνται. ∆εν ξέρω
αν καταλάβατε. Εάν υπάρχει κάποιο έσοδο στην πρώτη περί-
πτωση, όπως λέτε, τον Απρίλιο και µείωση εσόδων µε αυτή τη
ρύθµιση, τότε αυτή είναι πολύ µικρή. Κι εδώ έρχεται το Υπουρ-
γείο Οικονοµίας και Οικονοµικών. Οι εκθέσεις, όπως ξέρετε, του
Γενικού Λογιστηρίου είναι ακριβείς. Αναφέρουν ποσά, αναφέ-
ρουν νούµερα. Ξέρετε τι γράφει σε αυτή τη διάταξη που συζη-
τάµε σήµερα; Το ύψος της απώλειας αυτής –αν υπάρξει-
εξαρτάται από πραγµατικά γεγονότα. ∆εν προσδιορίζονται δη-
λαδή. Ενώ τότε ανέφερε «την κατάργηση των απαλλαγών» αορί-
στως. ∆ηλαδή, και στην πρώτη περίπτωση και στη δεύτερη δεν
υπάρχουν στοιχεία.

Πάντως, πρέπει να σας πω ότι η πιθανότητα απώλειας εσόδων
είναι εξαιρετικά περιορισµένη. Κι αν συντρέχει, θα αφορά σε
κάθε περίπτωση πολύ µικρά ποσά.

Πρέπει να σας πω, λοιπόν, ότι για τους λόγους αυτούς εµείς
επιµένουµε. Εµείς στηρίζουµε την Εµπορική Ναυτιλία.

Και όσον αφορά το εάν υπάρξει οποιαδήποτε µικρή απώλεια
εσόδων θα ήθελα να πω –και πιστεύω ότι κι εσείς θα συµφωνείτε-
το εξής: Αυτό που γίνεται µε αυτή τη ρύθµιση συνεπάγεται µία
εθνική στρατηγική σε αυτή την κρίση η οποία ενισχύει την Εµπο-
ρική µας Ναυτιλία, ενισχύει την οικονοµία µας -γιατί ξέρετε πόσο
στηρίζεται στη Ναυτιλία η οικονοµία µας- βοηθάει στην ανεργία,
αυξάνει την απασχόληση και ενισχύει και το διεθνές εµπόριο.

Γι’ αυτό, αγαπητέ κύριε Παπουτσή, µε όλη την εκτίµηση, πρέ-
πει να σας πω ότι εµείς περνάµε αυτή τη ρύθµιση, την εισηγού-
µαστε στην Εθνική Αντιπροσωπεία, διότι πιστεύουµε πως είναι
στην κατεύθυνση που βοηθάει και την Εµπορική Ναυτιλία και την
εθνική οικονοµία και την απασχόληση. Κυρίως δηµιουργεί προο-
πτική για τη χώρα, η οποία έχει ένα πολύ µεγάλο µερίδιο στο διε-

θνές εµπόριο.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον
κύριο Υπουργό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Πα-

πουτσή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν πρόκειται να επανέλθω, κύριε

Πρόεδρε, σε όλες τις λεπτοµέρειες στις οποίες αναφέρθηκα
προηγουµένως, απλώς θέλω να κάνω δύο σχόλια.

Κύριε Υφυπουργέ, σας άκουσα µε προσοχή και κυρίως το ει-
σαγωγικό σας σχόλιο. Πρώτον, εάν ισχύει έτσι, τότε λυπάµαι που
θα σας το πω, θα σας απογοητεύσω, βρίσκεστε σε άλλη κοινω-
νία, διότι µε αυτά τα οποία µας είπατε, στην πραγµατικότητα ανα-
φερόσασταν σε µια ελληνική κοινωνία ευτυχισµένων ανθρώπων.
Ε, δεν είναι ευτυχισµένοι οι άνθρωποι από την Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν είναι καθόλου ευτυχισµένοι. Σε αδιέξοδο
βρίσκονται και προσδοκούν όπου και αν πάµε, όπου και αν βρε-
θούµε, όπου και αν σταθούµε να ακούσουν τη χαρµόσυνη είδηση
πότε θα γίνουν εκλογές. Αυτό είναι το ερώτηµα για όλους τους
πολίτες.

∆εύτερον, όσον αφορά τα θέµατα τα οποία ανέφερε ο κύριος
Υπουργός σχετικά µε την τροπολογία, δεν θέλω να το επανα-
λάβω –καταλαβαίνω τη δυσκολία της θέσης σας- όµως και οι
τρεις περιπτώσεις τις οποίες µου αναφέρατε και αναφέρατε και
στο Τµήµα, περιλαµβάνονται στο πνεύµα και το γράµµα της από-
φασης του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου. Ως εκ τούτου, η απώλεια
εσόδων θα προκύψει ούτως ή άλλως από την πληρωµή πλέον –
δεν υπάρχει περίπτωση να µην πληρώσουν στο εξής πρόστιµο-
και από αυτό το οποίο µόλις τώρα είπατε καταλήγοντας στην ει-
σαγωγική σας παρέµβαση.

Εάν το µέτρο αυτό δεν αφορά πολλούς και έχει περιορισµένη
εφαρµογή, τότε θα είναι πολύ µικρή η απώλεια των εσόδων, αλλά
εάν πετύχει η πολιτική σας, εάν βοηθήσει, όπως λέτε όλη την
εµπορική ναυτιλία και όλους τους πλοιοκτήτες και όλες τις εται-
ρείες και επωφεληθούν οι περισσότεροι, τότε όπως καταλαβαί-
νετε η απώλεια εσόδων θα είναι πάρα πολύ µεγάλη για το κράτος
και θα είναι διπλή. ∆εν είναι µόνο αυτά που θα χάσει το κράτος
τώρα, αλλά είναι και αυτά τα οποία θα πληρώσει η µελλοντική
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ στα επόµενα χρόνια, όταν θα έλθουν τα
πρόστιµα. Γι’ αυτό το λόγο κοστίζει αυτή η ρύθµιση την οποία
κάνετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ τον κ.
Παπουτσή.

Ο κ. Μπούρας έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών): Κύριε Παπουτσή, ξέρετε ότι σας εκτιµώ απεριορίστως
και για την προσφορά σας τη διαχρονική και για την ευρωπαϊκή
σας πορεία και για την κυβερνητική σας θητεία. Ειδικά, δηλαδή,
εγώ θα περίµενα στο θέµα αυτό –και χάρηκα όταν είδα ότι θα
είστε εσείς κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος σε αυτό το σχέδιο
νόµου- πως θα υπερασπιζόσασταν τέτοιες ρυθµίσεις και µάλιστα
θα µπορούσα να περιµένω ότι θα τις διευρύνατε ακόµα περισ-
σότερο για το καλό της ελληνικής οικονοµίας, της ελληνικής ναυ-
τιλίας και κυρίως για την αντιµετώπιση της κρίσης σ’ ένα πολύ
σηµαντικό τοµέα στον οποίο αναφερόµαστε, στην απασχόληση
χιλιάδων συµπολιτών µας.

Πρέπει να σας πω όσον αφορά την πρώτη σας επισήµανση,
ότι εκλογές µόνο το ΠΑΣΟΚ ζητάει. Από την επόµενη, κάθε φορά
που χάνει τις εκλογές, µιλάει για εκλογές. ∆ιαβάζετε τα µισά από
τις δηµοσκοπήσεις. ∆εν διαβάζετε τα ποιοτικά χαρακτηριστικά.
Στέκεστε σε κάποια νούµερα. Κάποια στιγµή, εάν θέλετε, µπο-
ρούµε να µιλήσουµε µε νούµερα και να σας πω και εγώ κάποια
πράγµατα που µπορώ …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Όχι τώρα, κύριε συ-
νάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών): Όχι τώρα.
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Εκείνο, όµως, που πρέπει να σας πω είναι πως διαβάζοντας τις
δηµοσκοπήσεις, ο ελληνικός λαός εκλογές δεν θέλει. Θέλει πο-
λιτικές, θέλει πράξεις για την αντιµετώπιση αυτής της πρωτοφα-
νούς κρίσης. Και η Κυβέρνηση µε σοβαρότητα και πολλές φορές
και µε πολιτικό κόστος αντιµετωπίζει την κρίση υπεύθυνα και ρε-
αλιστικά. Αυτό κάνουµε και θα κάνουµε διαρκώς και ο ελληνικός
λαός στο τέλος θα µας κρίνει. Εγώ δεν προδικάζω το αποτέλε-
σµα. Εσείς σήµερα ορκιστήκατε και ορκίζεστε κάθε µέρα Κυ-
βέρνηση. Εγώ δεν προδικάζω αποτέλεσµα. Ο ελληνικός λαός θα
µας κρίνει και θα µας συγκρίνει.

Τελειώνοντας, πρέπει να σας πω ότι το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο, το
οποίο το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, γιατί εσείς το υπηρετήσατε
και από τη θέση του Επιτρόπου, σε πολλές περιπτώσεις επιτρέ-
πει εθνικές διαφοροποιήσεις. Ξέρετε, µία οδηγία ενσωµατώνε-
ται σε κάθε χώρα σύµφωνα µε τα δεδοµένα της κάθε χώρας.
Μπορεί, λοιπόν, όπως συµβαίνει στη δική µας περίπτωση το ∆ι-
καστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων να καταδίκασε τη χώρα,
όπως την προσδιορίσατε εσείς την καταδίκη, για το ν.1678/1986,
όχι για τη νέα διατύπωση. Εµείς µε τη νέα διατύπωση, είτε ανα-
φερόµαστε στο ν.3763 προ δύο-τριών µηνών είτε στη σηµερινή
συµπλήρωση-διευκρίνιση –τονίζω ότι σήµερα δεν αλλάζουµε τί-
ποτα από τότε, συµπληρώνουµε, διευκρινίζουµε- πιστεύουµε ότι
είµαστε σύµφωνοι µε την Κοινοτική Οδηγία.

Αυτό, λοιπόν, κάνουµε σήµερα. Συµπληρώνουµε τη νοµοθεσία
µας, για να µην δηµιουργούνται παρερµηνείες, γιατί θεωρούµε
τη ναυτιλία πολύ µεγάλο κεφάλαιο για την εθνική µας οικονοµία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ.
Θα σας θυµίσω τη Σαρλότ Μπροντέ στις «Μεγάλες Προσδο-

κίες», κύριε Υπουργέ: Απογοητεύσεις όπου επενδύουµε µε προσ-
δοκίες.

Κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί
της ενότητας των άρθρων 1 έως 10 και επί των τροπολογιών του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών
«Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρε-
σιών κινητής τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις» και θα γίνει η ψή-
φισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο

1, έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 όπως, τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο

10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 647 και ειδικό αριθµό 24;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 647 και ειδικό αριθµό 24 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 648 και ειδικό αριθµό 25;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 648 και ειδικό αριθµό 25 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 649 και ειδικό αριθµό 26;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 649 και ειδικό αριθµό 26 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 639 και ειδικό αριθµό 23;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς, η τροπο-
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λογία µε γενικό αριθµό 639 και ειδικό αριθµό 23 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο,

όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό
κατά πλειοψηφία.

Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών «Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού
και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας» έγινε δεκτό επί της αρχής
και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 30 Ιουνίου 2009 και

ερωτάται το Τµήµα αν τα επικυρώνει.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Τρίτης 30 Ιουνίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 14.50’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 16 Ιουλίου 2009 και ώρα 9.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία,
µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης «Αναθεώρηση διατά-
ξεων του ν. 703/1977 περί ανταγωνισµού» σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

1394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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